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مدیردفتر تسهیلگری محله اسلام آباد بندرعباس تاکید کرد

ضرورت استفاده شهرداری
 از فرصت واگذاری رایگان اراضی 
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برای اولین بار در بندر شهیدرجایی صورت گرفت 
بارگیری سنگ گچ با استفاده

 از گنتری کرین و کشتی های جرثقیل دار

آغاز تجهیز 500 تاکسی در بندرعباس 
به کارتخوان 

 آغاز پویش »سرمشق مهر« 
در هرمزگان 

 واکسیناسیون در هرمزگان
 به متولدین ۶۸  رسید
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اختلاس 25 میلیاردی اعضاء شورا
 و دهیاری یک روستای بندرعباس

گروه خبر // دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان اعلام کرد: تمامی کامیون ها و شناورهای 
حامل سوخت قاچاق به نفع دولت مصادره خواهند شد.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی قهرمانی گفت: در پی تشکیل قرارگاه عملیاتی پیشگیری و مقابله با قاچاق سوخت در 
استان هرمزگان، ضمن توسعه و تکمیل زیرساخت های لازم ، سامانه های هوشمند گزارش گیری و دوربین های نظارتی 
به منظور رصد و شناسایی خودروها و شناورهای حامل سوخت قاچاق، راه اندازی شده اند. وی همچنین اظهار داشت: 
در راستای مقابله با قاچاق سوخت، طی روزهای اخیر تعداد ۱۵۰ دستگاه کامیون به همراه کارت های سوخت شان پس 
از شناسایی توسط سامانه های تصویری و گزارش گیری، توقیف شده اند.  این مقام قضایی تصریح کرد: در نتیجه تدابیر 
اتخاذ شده، تمامی مناطق و محل های دپو سوخت نیز هم به صورت نامحسوس و هم از طریق سیستم های گزارش گیری 
و دوربین های نظارتی، مورد رصد و پایش تصویری قرار می گیرند.دادستان بندرعباس افزود: با استفاده از سامانه های 
گزارش گیری علاوه بر شناسایی خودروهای متخلف و استخراج تراکنش های بانکی متهمین، چنانچه خودرویی مرتکب 

بارگیری و تخلیه سوخت قاچاق شود، هم خودرو و هم کارت سوخت به صورت همزمان در سیستم، توقیف خواهند 
شد.قهرمانی یادآور شد: در خصوص استخراج تراکنش های بانکی نیز تنها به همان یک مورد خاص بسنده نمی شود و 
تمامی سوابق مالی و نقل و انتقالات متهمین به دقت، بررسی و ارزیابی خواهد شد. دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان 
هرمزگان در ادامه ضمن هشدار به قاچاقچیان سوخت، خاطرنشان کرد: اکثر خودروها و شناورهای توقیف شده طبق 
قانون، مشمول عنوان قاچاق سازمان یافته می باشند و در نتیجه به نفع دولت ضبط می شوند.وی بیان داشت: چنانچه 
خودروهای حامل سوخت قاچاق، شرایط عنوان سازمان یافته را نیز نداشته باشند، از آنجا که در این خصوص پرونده 
سازمان یافته تشکیل می شود با توجه به لزوم استخراج تراکنش ها و سوابق مالی، شناسایی سرباندهای قاچاق و اموال 
آنها و تعیین محل خرید و فروش سوخت، این خودروها در توقیف می مانند و در نتیجه رفع توقیف آنها، فرآیندی بسیاری 
زمان بر و طولانی مدت خواهد بود. مجتبی قهرمانی تأکید کرد: با توجه به دستورات قضایی صادر شده، خطوط انتقال و 
محل های دپو، مخازن و انبارهای اختصاصی برای نگهداری سوخت قاچاق نیز به سرعت تخریب و پاکسازی خواهد شد. 

توسط مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان اعلام شد

فراخوان همکاری آزمایشگاه های 
ذی صلاح برای اجرای قانون 

پایانه های فروشگاهی 

توسط مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان اعلام شد

فراخوان همکاری آزمایشگاه های ذی صلاح برای اجرای قانون پایانه های فروشگاهی 

گــروه خبر // مدیرکل امــور مالیاتی 
هرمــزگان در فراخوانی  از اشــخاص 
حقوقی و آزمایشــگاه های ذی صلاح 
و کنترل  آزمون  توانمند در حــوزه  و 

شــاخص ها و معیارهای تعیین شده از 
قبیل اســتانداردهای سخت افزاری و 
نرم افزاری، امنیت و حسابداری دعوت 

به همکاری کرد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ شاکررضامریدی 
با بیان اینکه یکی از الزامات اساســی در 
راستای اجرای قانون پایانه های فروشگاهی 
و ســامانه مودیان به منظور استقرار نظام 
یکپارچه و فراگیر پایانه های فروشگاهی و 
سامانه مودیان، شناسایی اشخاص حقوقی 
و آزمایشــگاه های ذی صلاح و توانمند 
اســت، عنوان داشــت: به همین منظور، 
طی فراخوانی از همه اشــخاص حقوقی و 

آزمایشگاه های ذی صلاح در حوزه آزمون 
و کنترل شاخص ها و معیارهای تعیین شده 
از قبیل استانداردهای سخت افزاری و نرم 
افزاری، امنیت و حســابداری و همچنین 
صدور گواهی صلاحیت آزمایشــگاه ذی 

صلاح دعوت به همکاری می نماییم.
شــاکررضا مریدی افــزود: در چارچوب 
جدید زیســت بوم نظام یکپارچه و فراگیر 
پایانه های فروشــگاهی و سامانه مودیان، 
بازیگــران متعددی ایفــای نقش می کنند 
و از جملــه کلیدی ترین ایــن بازیگران، 
آزمایشگاه های ذی صلاح می باشند که وظیفه 
حصول اطمینان از تحقــق الزامات فنی و 

کیفی جریان اطلاعات در نظام مزبور را بر 
عهده دارند.

وی تصریــح کرد: به همیــن منظور و  به 
دنبال برنامه ریزی ها و سیاست گذاری

های بعمل آمده در نظام یکپارچه و فراگیر 
پایانه های فروشــگاهی و سامانه مودیان 
و نیز اســناد قانونی و ابلاغی، ایجاد و راه 
اندازی شرکت های معتمد مالیاتی در حوزه 
های تخصصی مختلف و آزمایشگاه های 
ذی صلاح تخصصی، در دســتور کار قرار 
گرفته که به فراخور و مطابق برنامه ریزی 
ســازمان، جهت همکاری از این اشخاص 

دعوت به عمل می آوریم.

امام  امداد  // مدیرکل کمیته  گروه خبر 
خمینی)ره( هرمزگان گفت: ۳۰۰میلیارد 
ریال از ابتدای سالجاری تا پایان مردادماه 
فرزندان  و  یتیمان  حســاب  به  امسال 
محسنین زیرپوشش این نهاد واریز شده 

است. 
جلیل تراهی افزود: این کمک ها در همسنجی 
با سال گذشته رشد ۵۹ درصدی داشته است 
و کمیته امداد هرمــزگان در زمینه کمک به 
حامیان و خیران به ایتام و فرزندان محسنین 
رتبه نخست کسب کرده است. وی بیان داشت: 
درحال حاضــر ۳۳ هزار حامی نیکوکار در 
اســتان هرمزگان از ۱۶ هزار و ۴۰۰ فرزند 

معنوی خود حمایت می کنند.مدیرکل کمیته 
امداد هرمزگان اظهارداشت: این تعداد شامل 
هشت هزار و ۸۰۰ یتیم نیازمند و هفت هزار 

و ۶۰۰ فرزند محسنین هستند.
مدیرکل کمیته امداد هرمزگان اظهارداشــت: 
شــرکت صبا فولاد خلیج فارس در راستای 
انجام مسوولیت های اجتماعی  خود، حمایت 
یکهزار یتیم و فرزند محسنین تحت پوشش 

این نهاد در استان را متقبل کرد. تراهی ادامه 
داد: توجه و مشارکت بنگاه های اقتصادی در 
حوزه تکالیف اجتماعــی می تواند خدمات 
ارزشمند و اثربخشی به نیازمندان هرمزگان 
درپی داشــته باشــد و امیدواریم با تداوم 
حمایت ها و مشــارکت های ایــن بنگاه ها 
بتوانیم مشکلات اساسی خانواده های ایتام و 
نیازمندان استان را برطرف نماییم. به گزارش 

ایرنا ؛ وی گفت: همه مردم می توانند با ارسال 
عدد یک به سامانه پیامکی ۳۰۰۰۳۳۳۳۷۶ 
در طرح خداپســندانه این نهاد مشــارکت 
و حامــی یک یا چند فرزنــد یتیم و فرزند 
محسنین  شوند.  استان هرمزگان هم اکنون 
۸۸ هزار خانوار برابر بــا ۲۳۰ هزار نفر را 
تحت پوشــش دارد و به آن ها خدمات ارائه 

می کند.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان خبر داد  

مصادره خودروها و شناورهای 
حامل سوخت قاچاق به نفع دولت 

اکثر خودروها و شناورهای توقیف شده طبق قانون، مشمول عنوان قاچاق سازمان یافته می باشند و در نتیجه به نفع دولت ضبط می شوند

زخم درمان هرمزگان التیام نیافته است 
صفحه 2 را بخوانید

گروه خبر // معاون نظارت، بازرسی و حمایت از حقوق 
مصرف کنندگان استان گفت: با واحدهای صنفی که 
فروش اجباری به مشــتریان تحمیل کنند با قاطعیت 

برخورد می گردد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، عبدالرضا پیروی منش با اعلام 
خبر فوق اظهار داشــت: در پی بازرســی انجام شــده از 

نمایندگی یک شرکت توزیع کننده روغن موتور، بازرسان 
این ســازمان برای نماینده شــرکت مذکور پرونده تخلف 

تشکل نمودند.
وی ادامه داد: برای نماینده این شــرکت پرونده تخلف به 
ارزش ۲ میلیــارد و ۳۴۵ میلیون ریال تشــکیل و جهت 
صدور رأی به اداره کل تعزیرات حکومتی ارســال شــده 

است. معاون نظارت، بازرسی و حمایت از حقوق مصرف 
کنندگان اســتان در پایان از عموم شهروندان استان تقاضا 
کرد در صورت مشــاهده هرگونه تخلف اقتصادی از قبیل 
فروش اجباری کالا، گرانفروشــی، عدم درج قیمت، عدم 
صــدور فاکتور، احتکار و... مراتب را به تلفن ۱۲۴ و یا به 

پایگاه های مستقر در سطح شهراعلام کنند.

تخلف 2 میلیاردی شرکت توزیع کننده روغن موتور در بندرعباس
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گروه خبر // رئیس ســازمان ســیما 
منظر و فضای ســبز شهری شهرداری 
و  بهسازی  آغاز عملیات  از  بندرعباس 
کاشت  انجام  و  سبز  فضای  ساماندهی 
گونه های مختلــف در بلوارها، میادین 
شهر  سطح  حاشیه ای  سبز  فضاهای  و 

خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ، مصطفی خادم با 
اشاره به اهمیت کاربرد اکولوژیکی و زیبایی 
فضای ســبز در شــهر، از  آغاز عملیات 
بهسازی و ســاماندهی کاشت در بلوارها، 

میادین، لچکی ها و فضای سبز حاشیه ای 
سطح شــهرخبر داد. وی در همین ارتباط 
گفت: همزمان با شروع فصل پاییز در شهر 
بندرعباس و مساعد بودن شرایط جوی و 
در راستای افزایش بهره وری فضاهای سبز 

موجود، این عملیات اجرا می شود.
خادم خاطرنشــان کرد: برنامــه ریزی و 
طراحی کاشــت این پروژه هــا در واحد 
فنی و طراحی ســازمان و بر اساس اصول 
و ضوابط کاشت آماده و به همت اداره اجرا 
و نگهداری این سازمان انجام خواهد شد. 

وی عملیات بهسازی و ساماندهی کاشت را 
شامل تعویض خاک، کوددهی، آماده سازی 
بستر جهت کاشت گل های فصلی و انواع 
نهال های بومــی و حذف علف  های هرز 

عنوان کرد.
 خادم افزود:با توجــه به محدودیت های 
منابع آبی در سطح شهربندرعباس در این 
پــروژه ها نیز همچون پــروژه های قبلی 
در احــداث فضای ســبز از اصول زری 
از  استفاده  اب(،  کم  اسکیپ)منظرســازی 
گیاهان بومی و بانیاز آبی کم بهره خواهیم 

گرفت. این مقام مسئول عنوان کرد: کاشت 
گونه های مختلف گیاهی شــامل گل های 
فصلی، نهال هــا، پرچین ها و غیره پس از 
یک وقفه ســه ماهه تابســتانی، مجددا از 

روزهای اخیر آغاز شده است.

رئیس سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس خبر داد

آغاز عملیات بهسازی و ساماندهی فضای سبز در بندرعباس

مدیرکل کمیته امداد هرمزگان :

۳00میلیارد ریال به حساب یتیمان هرمزگان واریز شد
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بازدید میدانی اعضای شورای شهر بندرعباس
 از شهرک پیامبر اعظم)ص(

  گروه خبر //  در پی گلایه های ساکنین شهرک پیامبر اعظم)ع( بندرعباس 
در خصوص نقاط حادثه خیز و مشکلات شهرک، اعضای کمیسیون های 
نظارت ارزیابی حقوقی و معماری و شهرســازی شورای شهر بندرعباس، 
عبدالرضا حیدری، عیسی عباسی، فریده عامری و یعقوب دبیری نژاد به همراه 
مدیرعامل سازمان حمل و نقل بار و مسافر و مدیران منطقه چهار شهرداری 
بندرعباس با حضور در شهرک پیامبر اعظم)ص(، از نقاط پرخطر و مشکلات 
زیرساختی این شــهرک بازدید نمودند. به گزارش خبرنگار دریا ؛ در این 
بازدید مقرر شد تا سازمان حمل و نقل شهرداری ظرف مدت دو هفته نسبت 
به بازنگری مسیر تردد اتوبوس خط واحد و همچین تامین علائم ترافیکی 
و چراغ راهنمایی در نقاط حادثه خیز اقدام نماید. همچنین شهرداری منطقه 
چهار بندرعباس نســبت به جمع آوری نخاله در معابر پرتردد اقدام خواهد 
نمود. لازم به ذکر است مقرر شد تا اعضای کمیسیون معماری و شهرسازی 
موضوع تامین روشنایی معابر سطح شهرک را از طریق شرکت توزیع نیروی 

برق پیگیری نمایند.
آغاز تجهیز 500 تاکسی در بندرعباس به کارتخوان 

گروه خبر //رئیس ســازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری 
بندرعباس از انعقاد تفاهم نامه این سازمان با صندوق کارافرینی امید به منظور 
پرداخت تسهیلات ویژه به تاکسیرانان به جهت مجهز شدن تاکسی های درون 
شــهری به دستگاه کارتخوان خبر داد. حسین اخلاقی با اشاره به ضرورت 
تلاش برای سلامت شهروندان و رانندگان، عنوان کرد: به منظور ارتقای سطح 
پرداخت الکترونیکی در دوران شیوع کرونا نام نویسی رانندگان جهت اعطای 
تسهیلات با شرایط ویژه آغاز شده است. وی اضافه کرد: اعطای تسهیلات 
در چند مرحله اســت که مرحله نخست ۵۰۰ راننده تاکسی جهت معرفی 
به صندوق کارآفرینی استان هرمزگان نام نویسی می شوند. رئیس سازمان 
مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری بندرعباس با اشاره به حمایت از 
رانندگان تاکسی و همچنین حفظ سلامت شهروندان در زمان شیوع بیماری 
کرونا خاطر نشان کرد: اعطای این تسهیلات با شرایط استثنایی و اخذ سود ۴ 
درصد و همچنین بازپرداخت ۳۶ ماهه انجام می شود. اخلاقی در ادامه تاکید 
کرد: در صورت اســتفاده از دستگاه کارتخوان و افزایش تراکنش و گردش 
مالی رانندگان تاکسی می توانند از صندوق کارآفرینی امید وام های کم بهره 
دیگری نیز دریافت کنند. به گزارش فارس ، وی خاطرنشان کرد: رانندگان 
تاکســی در تمامی خطوط می توانند جهت بهره مندی از این تسهیلات و 
دریافت دستگاه کارتخوان، جهت نام نویسی هر چه سریعتر به واحد بازرسی 

واقع در پایانه مسافربری خلیج فارس مراجعه کنند.

برای اولین بار در بندر شهیدرجایی صورت گرفت 
بارگیری سنگ گچ با استفاده از گنتری کرین 

و کشتی های جرثقیل دار
گروه خبر // رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان گفت: عملیات 
بارگیری سنگ گچ با استفاده از گنتری کرین و کشتی های جرثقیل دار از بندر 
شهید رجایی برای اولین بار، در استان انجام شد. به گزارش خبرنگار دریا ؛ 
خلیل قاسمی افزود: با پیگیری های مصوبات دبیرخانه های کارگروه توسعه 
صادرات غیر نفتی و کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان پس از ماه ها 
توقف، صادرات این مواد معدنی صورت گرفت. وی در ادامه بیان داشــت: 
برای رقابت با کشــورهای همسایه در بحث بارگیری  ، روش بهینه ای در 
نظر گرفته شده است که باعث سرعت بیشتر در حمل و بارگیری مواد معدنی 
میشود . قاســمی هدف گذاری صادرات سنگ گچ تا پایان سال ۱۴۰۱ را 
بیش از ۵ میلیون تن اعلام کرد و افزود: در صورت وجود زیرساخت مناسب 

، امکان تحقق این هدفگذاری وجود دارد.

خبر

خبری
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سرمقاله

 هرمزگان که در فقر صدرنشــین استان های کشور است و همچنان در 
محرومیت به ارث گذاشته شده گذشتگان قرار دارد؛ بیمارانش رنج زیادی 
مــی برند و برخی بدلیل عدم توانایی در درمان جان می دهند و یا عضوی 
از بدن شــان را از دست می دهند و یا سال ها رنج می کشند و نمی توانند 
بروند خودشان را درمان کنند. هرمزگان که قطب اقتصادی کشور است، در 
مرکز درمانی  دانشگاهی اش مرکز استان یک دستگاه ام ار آی وجود دارد که 
بدلیل حجم بالای نیاز بیمارانش ، مرتب خراب می شود و بیماران سرگردانند. 
منطقی این اســت در شهر مهاجرپذیری مانند بندرعباس حداقل سه تا پنج 
دستگاه ام آر آی دولتی بایستی وجود داشته باشند و با تعرفه دولتی به بیماران 
خدمت ارائه نماید و نیاز است صنایع غرب بندرعباس و خیرین در این حوزه 
مشارکت کنند. موضوع بعدی این اســت که همواره یزد، شیراز، تهران و... 
پناهگاه بیماران بوده و هرمزگانی ها برای درمان به استان های دیگر می روند 
که چندی قبل نیز نماینده ولی فقیه در اســتان نیز نسبت  به این موضوع به 
شدت انتقاد کرد . از یک طرف برخی فوق تخصص ها مانند فوق تخصص، 
اطفال، زانو   توراکس، قلب نوزاد و... در استان نداریم واز طرفی دیگر کمبود 
در سایر تخصص ها وجود دارد و بیماران به راحتی به پزشکان متخصص و 
فوق تخصص دسترسی ندارند. ماه قبل نوزادی با مشکل قلبی در بیمارستان 
شریعتی بندرعباس بدنیا آمد و گفتند پزشک قلب نوزاد در هرمزگان نداریم 
وبایستی خانواده اش نوزاد را به شیراز ببرند که موضوع را از طریق استانداری 
و دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان نیز پیگیری کردیم و در روز دوم تولد و 
قبل از اعزام، نوزاد فوت کرد که اگر متخصص یا فوق تخصص قلب نوزادان 
در استان داشتیم، پدر و مادری داغدار نمی شدند و این مادر که سزارین شده 
و از پزشکان رضایت ندارد و هنوز هم مشکل دارد. چرا قطب اقتصاد کشور 
باید با کمبود پزشک، تخت بیمارستانی، پرستار، تجهیزات درمانی مواجه باشد 
و مسئولان فقط زجر کشیدن و مرگ بیماران هرمزگانی را نظاره گر بوده اند 
و مشکلات همچنان پابرجاست؟ برخی بیماران هم از بعضی پزشکان گلایه 
مندند که عمل های شان را در بیمارستان های دولتی انجام نمی دهند و فشار 
چند برابری به آنها می آید و مجبورند از خیرین کمک بگیرند و یا وســایل 
زندگی شان را بفروشند و یا قید درمان را بزنند و زجر بکشند ویا جان دهند. 
از طرفی دیگر شنیده می شود که تعویض مفصل لگن و زانو و درمان پارگی 
رباط زانو و شانه را بایستی بیماران با هزینه های سنگین در مراکز درمانی 
خصوصی انجام دهند که بیماران محروم قادر به پرداخت این هزینه ها نیستند. 
از طرفی دیگر بیشتر بیماران چشمی مجبورند به مراکز درمانی خصوصی 
مراجعه کنند و هزینه های بالایی را متقبل می شوند. در حال حاضر شرایط 
بگونه ای رقم خورده است که بسیاری از بیماران قادر به پرداخت هزینه های 
سنگین درمان نیستند و بیمه ها نیز پرداختی شان رضایتبخش نیست و به 
همین دلیل هم داروخانه ها، آزمایشگاه ها، سونوگرافی و اندوسکوپی و... بیشتر 
بصورت آزاد محاسبه می کنند که همه بیماران توان پرداخت این هزینه ها را 
ندارند. انتظار می رود دولت سیزدهم به نیازهای درمانی در هرمزگان پاسخ 
مناسب دهد و صنایع نیز یاریگر بخش درمان باشند و پالایشگاه نفت ستاره 
نیز سریعتر به وعده اش در ساخت بیمارستان ۲۶۴تختخوابی در بندرعباس 
عمل کند تا به بخشــی از مسئولیت های اجتماعی خود عمل کرده باشد و 
مالیات و عوارضش را براســاس قانون در استان بپردازد تا صرف عمران و 

آبادانی شهر شود.
    علی زارعی

زخم درمان هرمزگان التیام نیافته است 

گروه خبــر // اســتاندار هرمزگان 
با  شیرین کن  آب  پروژه  گفت:هشت 
سرمایه گذاری پنج هزارمیلیارد ریال 
با ظرفیــت 22هزار و ۶۰۰ مترمکعب 
به همــت بخش خصوصی در مناطق 
که  اجراست  در حال  استان  ساحلی 
بتدریج وارد مدار تولید وبهره برداری 

می شود. 
فریــدون همتی افزود: هــدف ازاجرای 

طرحهای آب شیرین کن تامین آب شرب 
مورد نیاز روستاها و شهرهای هرمزگان 
درطول نوار ســاحلی از شرق تا غرب 
استان در شرایط بی آبی و  بحران شدید 
خشکسالی اســت.وی ادامه داد: در حال 
حاضر ۵۰ درصد نیاز آبی اســتان برابر 
۲۶۰ هزار مترمکعب در شــبانه روز از 
طریق آب شیرین کن ها تامین می شود 
که طی برنامه ریزی های صورت گرفته 
این میزان تا سه سال آینده به ۷۰ درصد 

خواهد رسید.
توجه  داشت:با  اظهار  هرمزگان  استاندار 
به افت ســطح منابــع آب زیرزمینی در 
هرمزگان و کاهش بارندگی ها، برخی از 
مناطق شهری و روستایی استان با مشکل 
کم آبی مواجه هســتند که بخشی از این 
مشکل با احداث آب شیرین کن ها برطرف 

شده و بخشی دیگر نیز با بهره برداری از 
آب شیرین کن های در دست احداث رفع 

خواهد شد.
همتی با بیان اینکه توسعه آب شیرین کن ها 
برای بهبود وضعیت آبرسانی هرمزگان از 
آبفای استان است،  مهمترین راهبردهای 
افزود: در همین راســتا اقدام های بسیار 
خوبی صــورت گرفتــه و ظرفیت آب 
شیرین کن ها طی سالهای اخیر بیش از ۶ 
برابر شده و از ۱۵ میلیون مترمکعب به ۹۵ 
میلیون مترمکعب در ســال رسیده است. 
وی با تاکید بــر اینکه اجرای طرح های 
شیرین ســازی آب دریا فرصتی حیاتی 
برای رفع بحران آبی اســتان محســوب 
می شوند، گفت: اگراین پروژه ها در نقاط 
مختلف استان نبود، به طور یقین تابستان 
امســال با چالش های جدی در تامین 

نیاز آبی اســتان مواجه بودیم.مدیرعامل 
نیز پیشترشمار  آب وفاضلاب هرمزگان 
ســایت های آب شیرین کن هرمزگان را 
۴۸ واحد اعلام کرده بود و گفته در هفته 
دولت امســال نیز آب شیرین کن مجتمع 
ناهنگ با هدف بهره مندی بخش مرکزی 
مهران)بندرلنگه( با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی به میزان ۱۶۱ میلیارد ریال به 
بهره برداری رسید. امین قصمی افزود: در 
تلاش برای افزایش ظرفیت آبرســانی به 
بندرعباس از طریق آب شــیرین کن ها 
هســتیم و در همین راستا نیز قصد داریم 
ظرفیتی به میزان یکصد هزار مترمکعب 
در شــبانه روز از محل آب شیرین کن 
یک میلیون مترمکعبی به منابع آبی شهر 
بندرعباس اضافه کنیم که با تحقق آن سهم 
منابع آبی این شهر از آب شیرین کن ها به 

۸۰ درصد افزایش می یابد.
وی خاطرنشــان کرد: درحــال حاضر 
طرح هایی شامل ۱۰ سایت آب شیرین کن 
به ظرفیت ۲۰ هزار مترمکعب در شــبانه 
روز بــرای تامین آب ۱۰۰ روســتا در 
مناطق مختلف اســتان هرمزگان نیز در 
دســت اجرا می باشــد که با تکمیل این 
طرح ها جمعیتی افــزون بر ۷۵ هزار نفر 
روســتایی از منابع آب پایــدار بهره مند 
می شــوند.به گزارش ایرنا ؛ وی یاد آور 
شــد: همچنین با وارد مدار شدن ظرفیت 
آب شیرین کن ها در شهرهای بندرعباس، 
بستک، درگهان و پارسیان تا پایان سال 
۱۴۰۰، افزون بر۶۰ درصد آب استان از 
طریق تاسیســات شیرین  سازی تامین و 
۴۰ درصد مابقی نیز وابســته به آب های 

سطحی و زیرسطحی خواهد بود.

استاندار هرمزگان عنوان کرد

اجرای هشت پروژه آب شیرین کن در هرمزگان

پشت پرده سیاست 

خبرآنلاین نوشت : تنها سعید جلیلی باقی مانده است که در بین کاندیداهای جناح رئیسی    
هنوز در دولت سیزدهم و ساختار جدید مقامات جمهوری اسلامی سمت تازه ای نگرفته اما 
برخی گمانه زنی ها از این قرار است که احتمال دارد جلیلی به جای رضایی به عنوان دبیر 

مجمع تشخیص مصلحت نظام انتخاب شود.
 اژه ای: برخی افراد در سایه نبود نظارت میلیاردها میلیارد ثروت به دست آورده اند 

 رئیس دستگاه قضا در نشست خود با شورای عالی قوه قضاییه، از سرکشی های پیوسته 
مسئولان از زندان های کشور و روند بهبود وضعیت زندان ها سخن گفت،  به معرفی گلوگاه 
های فســاد  مانند زمین ، ارز های ترجیحی و غیر ترجیحی و تسهیلات بانکی  پرداخت، 
از نحوه محاســبه و دریافت مالیات انتقاد کرد و در نهایت  از مجلس و دولت خواست که 
برای حذف بستر های  فساد و اصلاح امور مالیاتی به  کمک دستگاه قضا بیایند.به گزارش 
میزان، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با تأکید بر لزوم حذف بستر ها و گلوگاه های 
فساد یکی از این بستر های مهم فساد زا را »زمین« اعلام کرد و گفت: بسیاری از پرونده ها 
که به آسیب  های جدی منتهی شده از زمین نشئت می گیرد که در اختیار دولت، وزارت راه 
و مسکن و منابع طبیعی قرار دارد و به بهانه  های مختلف در اختیار دیگران قرار می گیرد.
رئیس قوه قضاییه یکی دیگر از بستر های فساد زا را » ارز های ترجیحی و غیر ترجیحی« 
برشــمرد و با بیان این که دولت باید در این خصوص تصمیم قاطعی بگیرد ،اظهار کرد :به 
برخی افراد برای وارد کردن اقلام مورد نیاز مردم همچون گوشت و مرغ ارز ترجیحی داده 
شده تا این اقلام را وارد کشور کنند، اما هم این ارز ها برنگشته، هم وضعیت بازار به گونه ای 
اســت که اقلام مورد نیاز مردم با قیمت گران فروخته می شود.وی با تأکید بر لزوم نظارت 
بر نحوه تخصیص ارز و چگونگی مصرف آن خاطرنشان کرد که برخی افراد در سایه نبود 
نظارت میلیاردها میلیارد ثروت به دست آورده اند و در کنار آن در کشور شاهد کوخ نشینی 

تهیدستان هستیم.
استنکاف روحانی از اجرای ۲۴ قانون کلیدی محرز شد 

متن کامل گزارش کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس درباره شکایت جمعی از نمایندگان از 
حجت الاسلام حسن روحانی، رئیس دولت یازدهم و دوازدهم به دلیل استنکاف از اجرای 
اصل ۱۳۴ قانون اساسی جمهوری اسلامی نهایی و منتشر شد.حسینعلی حاجی دلیگانی 
عضو هیئت رئیسه مجلس در گفت  و گو با خبرنگار پارلمانی فارس، ضمن اعلام این خبر 
افزود: تعداد ۳۳ نفر از نمایندگان به دنبال اســتنکاف حسن روحانی از اجرای اصل ۱۳۴ 
قانون اساسی در دوران ریاست جمهوری خود در قالب ماده ۲۳۴ آیین نامه داخلی مجلس 
این شکایت را مطرح کردند که در کمیسیون قضایی رسیدگی شد.در بخشی از این متن آمده 
است: »بنا بر گزارش معاونت نظارت مجلس شورای اسلامی ۲۴ فقره قانون مصوب مجلس 
شورای اسلامی به علت عدم تصویب تمام یا بخشی از مقررات و آیین نامه اجرایی آن ها، 
اجرایی نشده یا به صورت ناقص در حال اجراست« .به نوشته خبرنگار پارلمانی فارس،قرار 

است این گزارش پس از قرائت در صحن مجلس، به قوه قضاییه ارجاع شود.
خبرهای داغ آقای سخنگو 

خطیب زاده از حضور رئیسی در اجلاس شانگهای، بررسی پاسخ به دعوت طالبان و اعلام 
زمان آغاز مذاکرات وین خبر داد .ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در نشست 
خبری این هفته خود خبرهای داغ و متنوعی از حوزه سیاست خارجی داشت که در ادامه 
بخش های مهم آن را می خوانید . ایران و عراق تلاش دارند تعداد زائران اربعین را تا جایی 

که ممکن است، با رعایت سلامت زائران بالا ببرند.

تازه های مطبوعات
آفتاب یزد- این روزنامه با تیتر :» باز هم از عذرخواهی خبری نیست«، نوشت : طرح منع 
تردد شبانه لغو شد تا به همگان ثابت شود این طرح بی فایده بوده اما هیچ مسئولی حاضر 
نشــد از مردم پوزش بخواهد. ضمن آن که تکلیف جریمه هایی که از مردم اخذ شده است 

نیز مشخص نیست.
ابتکار- این روزنامه با تیتر » نفوذ گازی روس ها به مرز شــرقی ایران« با اشاره به خط 
لوله انتقال گاز »پاکســتان  استریم« که با همکاری روســیه و پاکستان به زودی آغاز می 
شود، نوشت: ما استراتژی کلانی در حوزه انرژی نداریم تا بتوانیم تشخیص دهیم بازارهای 
بلندمدت ما در کجا قرار دارند، یک روز صحبت از صادرات گاز ایران به اروپا در میان است 
که به دلیل مسائل سیاسی و تحریم ها به کلی کنار گذاشته می شود، روز دیگر خط لوله صلح 

مطرح می شود که آن هم به هزاران دلیل فراموش می شود.
کیهان- این روزنامه هیچ اشاره ای به سفر گروسی و توافق ایران و آژانس نکرده و تیتر یک 

خود را به ارزان شدن سیمان اختصاص داده است.
جمهوری اسلامی- این روزنامه به نقل از نشریه لومتینه فرانسه نوشت: پس از آزادی ملا 
برادر از زندان آمریکا در نشســت  های صلحی که به مدیریت زلمای خلیل زاد در دوحه 
برگزار شده است طالبان متعهد شده اند هرگز در قبال این خدمت آمریکا تهدیدی واقعی را به 
منافع و اتباع این کشور در داخل و خارج از آمریکا متوجه نکنند و پس از تثبیت حکومت 
امارت اسلامی جمیع نیروی خود را متمرکز بر نا امن کردن ایران به عنوان دشمن مشترک 

طالبان و آمریکا کنند.
انعکاس

ســایت فردا نیوز نوشت : چند روزی از این که آملی لاریجانی از شورای نگهبان استعفا 
کرد، می گذرد و هنوز هم آینده سیاسی او محل گمانه زنی و بحث  های رسانه ای است. با این 
حال، بیشتر تحلیل گران کناره گیری آملی لاریجانی از صحنه سیاست را احتمال قوی تر 
می دانند. در این بین برخی هم معتقدند که او فصل بازنشستگی را در نجف خواهد گذراند. 
البته خودش در درس خارج فقه خود با شــوخی به این شایعه پاسخ داده و گفته بود باید 

در اجلاس خبرگان شرکت کنم خصوصا که اگر شرکت نکنم، می گویند فلانی رفته نجف!
رجا نیوز نوشت : حجت الاسلام لواسانی امام جمعه سابق لواسان در واکنش به بیانیه شورای 
سیاست گذاری ائمه جمعه گفت: به من گفتند این فقط کسی است که کار رسانه ای می کند و فقط 
با چند تا عدالت خواه طرف است و با بقیه مردم بیگانه است! من معتقدم دوستان ما باید شفافیت 
را حق مردم بدانند و هیچ مشکلی ندارد بگویند شما به این دلیل دیگر در لواسان نباشید. من 
مخالفتی نمی کنم و الان هم مخالفتی ندارم. حق شان است که این کار را بکنند اما مردم هم حق 
دارند. الان مردم از من می پرسند که چه شده، چه جوابی باید بدهم؟ دروغ بگویم؟ وی همچنین 

ادعاهای شورای سیاست گذاری ائمه جمعه درباره دلایل برکناری اش را رد کرد.
جهان نیوز نوشت: احضار ۲۴ نوازنده دزفولی به اداره پلیس برای انتشار یک ویدئوی هم 
خوانی در محرم واکنش های مثبت و منفی زیادی را برانگیخت، اما خبرنگار فارس موضوع 
را از رئیس گروه موســیقی »سل لا« جویا شد. یوسفی در این گفت وگو اظهار کرد: نه تنها 
دستگیری بلکه احضاری در کار نبود و در برخوردی کاملا محترمانه و به عنوان نماینده گروه 
به پلیس و دیدار با دادستان دزفول دعوت شدم. در جلسه ای که با بنده برگزار شد راه های 

قانونی برای اجرای دیگر برنامه ها در آینده مطرح شد.

پیش از سفر الکاظمی، روی عدد ۶۰ هزار توافق شد و در سفر مجدد توافق شد روی ۶۰ 
هزار هم مقامات بهداشتی و مرتبط با اربعین دو طرف تجدید نظر کنند و ببینند اگر بتوانند 
براساس هر میزانی که ممکن شود حداکثر امکان را محقق کنند، ولی همچنان در فضای 
تردد هوایی صورت خواهد گرفت. ما لغو روادید را برای اتباع عراقی تصویب کردیم و 
منوط به عمل متقابل از سوی دوستان عراق بود که در پی سفر الکاظمی به تهران، برای 
ترددهای هوایی این توافق انجام شد . بدون این  که پروتکل الحاقی که به دلیل مصوبه 
مجلس متوقف شده، دوباره اجرا شــود و بدون این  که آژانس دسترسی به محتویات 
فیلم ها و کارت های حافظه داشته باشد، کارت  های حافظه ای که به دلیل پر شدن حافظه 
نیاز به تعویض دارد، در یک مهر و موم مشترک بین ایران و آژانس، بدون دسترسی به 
آژانس تعویض خواهند شد. دوربین ها نیز یک سری سرویس های فنی لازم دارند که 
به صورت روتین باید انجام شــود. قطعا توافق آژانس و ایران در زمان مقرر خودش 
طی زمان بندی که توافق خواهد شد طی روزهای آینده انجام می شود.اگر طرف  هایی 
بخواهند روابط مبتنی بر فهم فنی را آلوده به اغراض سیاسی خود کنند، پاسخ ایران پاسخ 
درخوری خواهد بود.سفر آقای رئیسی به تاجیکستان اولین سفر خارجی رئیس جمهور 
است که دو جنبه دارد. یک جنبه شرکت در اجلاس شانگهای و دیگری ظرفیت دوجانبه 
این سفر اســت و در هر دو جنبه برنامه های گسترده ای توسط نهاد ریاست جمهوری 
در دست پیگیری اســت. این  که درخواست عضویت دایم ایران در نشست شانگهای 
در دوشــنبه بررسی می شود، ان شاءا... بررسی خواهد شد و امیدواریم   به نتیجه ای که 
انتظار داریم ختم شود. دولت ضمن این  که اعلام کرده قطعا گفت  و گوهای وین را در 
تاریخ نزدیکی از سر می گیرد و اگر ممکن باشد این را یک ساعت هم به تاخیر نخواهیم 
انداخت، قطعا انتظار داریم طرف  های دیگر وقتی به وین می آیند با واقعیات روی زمین 
به وین بیایند.   در خصوص واردات واکسن هیچ خط قرمزی نداشتیم و نداریم. وزارت 
بهداشت در مقاطعی مصلحت ندانسته  یا این  که تصور این بوده که منابع قابل اعتمادی 
نیستند  یا شرکت  های وارداتی دارای ویژگی های واردات نبودند. برخی از آن ها تأیید 
نشد ولی در یکی دو ماه اخیر تمامی درخواست  ها به صورت حداکثری در حال تایید 
شدن است و این  ها از مسیرهای مختلف، باعث تسریع در واردات واکسن شده است. 
درباره واکسن  هایی که اسم برده شد )فایزر و مدرنا( نیز هیچ محدودیتی نداریم و موارد 
به وزارت بهداشــت منتقل شده و این وزارتخانه تأیید کرده و اگر مسائل فنی آن انجام 
شــود قطعا می تواند واردات صورت گیرد.  درباره دعوت از ایران توسط طالبان برای 
حضور در مراسم تشکیل دولت  زود است  صحبت کنیم، باید منتظر باشیم و تشکیل 
دولت آینده افغانستان را ببینیم و بعد در خصوص موضوعات دیگر تصمیم می گیریم. 
براساس عملکرد طالبان، درباره نحوه پاسخ به اقدامات و درخواست  های آن ها تصمیم 
می گیریم. آن  چه به عنوان سرپرستی امور از سوی طالبان معرفی شده قطعا دولت فراگیر 
مد نظر ایران و جامعه جهانی نیست.  در پنجشیر باید مردم و آرامش آن ها و جان و مال 
و ناموس مردم محترم شمرده شود. خط قرمز اصلی همین است ،از هر گونه برادرکشی 
باید اجتناب شود و از محاصره پنجشیر و قطع آب و برق و مواردی از این دست که به 
گرسنگی دادن مردم پنجشیر منجر می شود باید اجتناب شود. پنجشیر و افغانستان جز 
گفت  وگو مسیر دیگری را ندارد. همه طرف  ها را دعوت کردیم به مسیر گفت وگو بروند و 
مشخصا گفته ایم همه امکانات خود را در اختیار دوستان افغانستانی قرار می دهیم تا این 

گفت وگوها را در بستر محترمانه انجام دهند.

سیگنال های از سرگیری مذاکرات وین
در حالی که نشســت شــورای حکام بدون بحث درباره قطعنامه ای علیه ایران برگزار 
شــد،امیرعبداللهیان به همتای انگلیســی خود گفت در حال رایزنی های داخلی درباره 
چگونگی ادامه مذاکرات هسته ای هستیم. نشست فصلی شورای حکام آژانس بین المللی 
انرژی اتمی با حضور ۳۵ کشور عضو این شورا آغاز شد. نشستی که برای نخستین بار از 
زمان آغاز همه گیری کرونا به صورت حضوری شــکل گرفت و موضوع ایران و برجام 
در کانون توجه این نشســت قرار داشت. در ابتدای این مراسم،  رافائل گروسی مدیر کل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت که این نهاد نظارتی مبرم ترین مســئله با ایران را از 
طریق دستیابی به یک توافق حل و فصل کرده است که این امر فضایی را برای تلاش  های 
گسترده تر دیپلماتیک فراهم می سازد. گروسی همچنین گفت که توافق روز یک شنبه به 
معنای استمرار روند اطلاع رسانی به بازرسان این آژانس درخصوص فعالیت  های هسته ای 
ایران بوده و این روند دسترسی و اطلاع رسانی به زودی حاصل می شود.وی تاکید کرد که 
نیازی به صدور قطعنامه علیه ایران در نشست شورای حکام نیست.او البته گریزی هم به  
موضوع ادعایی وجود مواد اتمی در مکان های اعلام نشده زد و از پاسخ گو نبودن ایران 
ابراز نگرانی کرد و مدعی شد :» من همچنان از این که مواد اتمی در مکان  های اعلام  نشده 
در ایران وجود دارد و مکان های کنونی آن مواد اتمی برای آژانس نامعلوم است، عمیقاً نگران 
هستم و همچنین بعد از حدود دو سال، از این که مسائل پادمانی فوق الذکر مرتبط با چهار 
مکان اعلام  نشــده در ایران هنوز حل نشده، نگرانی فزاینده ای دارم.«سفر یک روزه مدیر 
کل آژانس بین المللی انرژی اتمی به ایران و مذاکره وی با »محمد اسلامی« رئیس جدید 
سازمان انرژی اتمی ایران و توافقات صورت گرفته، در واقع نشانه ای از حسن نیت تهران 
در زمینه همکاری و تعامل با آژانس است.ضمن این که این امر نماد دیگری از جدیت ایران 
در آستانه دور جدید مذاکرات وین برای رسیدن به توافقی در زمینه احیای برجام از طریق 
لغو تحریم های یک جانبه آمریکا علیه ایران و در مقابل اجرای دوباره تعهدات برجامی از 
جانب تهران است.افزون بر این که  اقدام مثبت و حاکی از حسن نیت ایران در زمینه توافق 
با آژانس در خصوص نظارت بر فعالیت  های هسته ای ایران، باید به طرف های غربی به 
ویژه آمریکا این نکته را فهمانده باشــد که تهران در زمینه حل و فصل اختلافات با غربی 
ها در خصوص احیای برجام صداقت داشته و اکنون نوبت اروپا با توجه به استقبال آن از 
توافق اخیر آژانس و ایران است که واشنگتن را در زمینه لغو تحریم ها علیه ایران تحت فشار 
بگذارد.ضمن این که آمریکا نیز اگر واقعا خواهان اجرای دوباره تعهدات برجامی از جانب 
ایران است باید شرط تهران در این زمینه یعنی لغو تحریم های یکجانبه را هر چه زودتر 
عملی کند.دیروز وزیر امور خارجه کشورمان نیز در گفت وگوی تلفنی با همتای انگلیسی 
خود بر لزوم اتخاذ گام های اعتمادساز از سوی دولت انگلیس در راستای رفع مشکلات 
در روابط دو کشور تأکید کرد. امیر عبداللهیان در این تماس گفت:ما در حال رایزنی های 
داخلی درباره چگونگی ادامه مذاکرات هســته ای هستیم.در هفته های اخیر غربی ها به 
فضا سازی جدیدی علیه تهران با طرح اتهام بی اساس همکاری نکردن ایران با آژانس و 
کاهش نظارت های این نهاد هسته ای بین المللی بر فعالیت های هسته ای ایران پرداخته و به 
همین بهانه مسئله صدور قطعنامه جدیدی علیه ایران در نشست آینده شورای حکام آژانس 
را مطرح کرده بودند، اما این خواسته غرب با مخالفت شدید روسیه مواجه شد.دیروز نیز 
میخائیل اولیانوف سفیر و نماینده دایم روسیه نزد سازمان های بین المللی مستقر در وین در 
توئیتی اظهارات اخیر سخنگوی وزارت امورخارجه کشورمان درباره از سرگیری مذاکرات 

برجام در آینده نزدیک را »دلگرم« کننده خواند.

گروه خبر // معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان 
گفت: دســتگاه های اجرایی ذیربط با همکاری بانک های عامل 
جذب تســهیلات ویژه طرح های سرمایه گذاری جهش تولید را 

سرعت بخشند.
بــه گزارش خبرنگار دریــا ، دکتر ایرج حیدری در جلســه کارگروه 
مشترک اقتصاد مقاومتی و سرمایه گذاری استان هرمزگان با محوریت 
جذب تسهیلات ویژه طرح های جهش تولید، عنوان کرد: دستگاه های 
اجرایی ذیربط و بانک های عامل با توجه به اهمیتی که تسهیلات ویژه 
پروژه های جهش تولید در تکمیل این طرح ها دارد نســبت به جذب 
منابع در اســرع وقت اقدام کنند.  وی در همین خصوص، افزود: بخش 

مهمی از پروژه های جهش تولید مرتبط با پروژهای سرمایه گذاری بخش 
درمان است که ضروری است دانشگاه علوم پزشکی با همکاری بانک 
های عامل در جذب منابع مورد نظــر در کوتاه ترین زمان اقدام کنند.  
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان، گفت: تسهیلات 
ویژه طرح های ســرمایه گذاری جهش تولید نقش بســزایی در بهبود 
شاخص های درمانی اســتان دارد.  حیدری تصریح کرد: دستگاه های 
اجرایی و بانک های عامل با همکاری سرمایه گذران طرح های جهش 

تولید نسبت به عقد قراردادهای لازم برای جذب منابع اقدام کنند.
 وی گفت: بخشی از تســهیلات ویژه پروژه های جهش تولید مرتبط 
گردشگری و صنایع دستی با همکاری بانک های عامل و سرمایه گذاران با بخش گردشــگری است که ضروری است اداره کل میراث فرهنگی، 

نسبت به جذب منابع این بخش اقدام کنند.

معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد
تسریع در روند جذب تسهیلات ویژه طرح های سرمایه گذاری جهش تولید 

گروه خبر // رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل 
و ترافیک شورای اسلامی شهر بندرعباس گفت: 
برطرف کردن مشکلات و معضلات ترافیکی، بهبود 
حمل و نقل عمومی از جمله اهداف و خواسته های 

اصلی شورای شهر بندرعباس می باشد. 
به گزارش خبرنگار دریا، اولین جلســه کمیســیون 
عمران، حمل و نقل و ترافیک شــورای اســلامی 
شــهر بندرعباس به ریاست اســماعیل بواشه و با 
حضور اعضای کمیســیون، سرهنگ حیدری رئیس 
پلیس راهور شهرستان بندرعباس، مهندس ارجمند 
سرپرست شهرداری بندرعباس و بازماندگان معاون 

حمل و نقل شــهرداری برگزار شــد، در این جلسه 
مســائل و معضلات ترافیکی شــهر و مشــکلات 
ناوگان تاکســیرانی درحوزه شــهری مورد بررسی 
قــرار گرفت. رئیس کمیســیون عمران،حمل و نقل 
و ترافیک شورای اســلامی شهر بندرعباس در این 
جلســه بیان کرد: حمل و نقــل عمومی بعنوان یک 
رکن توسعه شهری از اهمیت بالایی برخوردار است 
و فراهم نمودن زیرســاخت های شهری و حمل و 
نقل عمومی نقش مهمی در ارائه خدمات شایســته 
و مناسب به شــهروندان دنبال دارد. اسماعیل بواشه 
با تأکید بر تســریع در رفع مشــکلات و معضلات 

ترافیکی اظهارداشــت: زیرســاخت های شهری به 
گونه ای است که متأســفانه نارضایتی شهروندان را 
به دنبال دارد و باعث معضلات ترافیکی در ســطح 
شهر شده است. وی گفت: برطرف کردن مشکلات و 
معضلات ترافیکی، بهبود حمل و نقل عمومی از جمله 
اهداف و خواسته های اصلی شورای شهر بندرعباس 
می باشد که با توســعه ناوگان حمل ونقل عمومی و 
بهبود زیرساختهای شهری امکان پذیر است. بواشه در 
این جلسه تأکید کرد: متأسفانه نبود پارکینگ عمومی 
در سطح شــهر منجر به ایجاد ترافیک و مشکلاتی 
برای مردم شده و شهرداری در ایجاد پارکینگ های 

عمومی تا کنون ضعیف عمل کرده است و باید با یک 
عزم جدی در خصوص ایجاد پارکینگ در سطح شهر 
اقدام کنند تا دیگر شــاهد شلوغ و تصادفی نباشیم. 
رئیس کمیســیون حمل و نقل شورای شهر در ادامه 
گفت: در برخی مناطق شــهری متأسفانه نبود علائم 
راهنمایی و رانندگی و کنده کاریهای ســطح خیابان 
از دیگر معضلات می باشد که رانندگان سطح شهر را 
کلافه کرده است و شهرداری می بایست در این زمینه 

ورود کند تا هر چه سریعتر مشکلات برطرف شود.
گفتنی است؛ در این جلسه نماینده رانندگان تاکسی 
نیز به بیان مشکلات و معضلات این قشر پرداختند 
و مقرر شد در راستای حمایت از تاکسی داران بسته 
پیشــنهادی و حمایتی به آنها کمک شود و همچنین 
تعمیرگاهی در خصــوص ارائه خدمات به رانندگان 

دایر شود تا مشکلات این قشر کمتر شود.

در جلسه کمیسیون عمران، حمل ونقل وترافیک شورای اسلامی شهر بندرعباس صورت گرفت

بررسی معضلات ترافیکی شهر بندرعباس 
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دُرّ گهربار
دُرّ گهربار شدی تخم مرغ
افسر بازار شدی تخم مرغ
قیمت تو سر به فلک ها زده
بر سرم آوار شدی تخم مرغ
در سپه شوم گرانی کنون

رفته، علمدار شدی تخم مرغ
بوده ای همواره به یخچال من
از همه بیزار شدی تخم مرغ

شانه ی تو شانه ی من را شکست
بسکه گرانبار شدی تخم مرغ
ای تو غذای همه قشر ضعیف
دور ز اقشار شدی تخم مرغ

دایره ی دشمنی خلق را
نقطه ی پرگار شدی تخم مرغ
هر چه که اصرار ز من می شود
تو همه انکار شدی تخم مرغ
مرغ ز اعمال تو ناراحت است

سخت تو مختار شدی تخم مرغ
کاش ببینم به زمین خوردی و
پیش همه زار شدی تخم مرغ

 اسماعیل تقوایی
***

گرانی تخم مرغ 
 همدم روز و شبم جان جهانم تخم مرغ
ای تو ذرات تمام جسم و جانم تخم مرغ
نازنین با رنگ زردت از همه دل می بری
تازگی ها رفته ای با شاتو بریان می پری
میل داری قیمتت از مادرت افزون شود

بی تو از دانشجوان روح و روان بیرون شود
بی تو توی املتم باید چه چیزی بشکنم؟
گوجه را در مایتابه با چه چیزی هم زنم؟

بی تو کتلت یا کوکو یک اتفاق شفته است!
بی تو حتی الویه یک سیب زمینی پخته است!

رفته ای! دردت چه ها با قلب عاشق کرده است
میرزا قاسم هم از دوری تو دق کرده است

بی تو مرغانه غذا نه!آرزو یا باور است!
کیک و ته چین بی تو از سوپ و خورش هم شل 

تر است
بی تو نه خاگینه ای نه نیمرو نه اشکنه

کاش هر چه زود تر نرخ تو ای جان بشکنه!
 امین شفیعی 

طنز

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // 
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
برداشت  فصل  در  گفت:  بم  شهرستان 
خرما کارتن، نایلون و ســبد خرما در 
شهرستان های شــرقی استان کرمان 
مورد اســتفاده اســت اما اغلب این 
محصولات از ســایر نقاط کشور وارد 
می شــود و تولید ایــن ابزارها در این 
منطقه بسیار کم اســت که تعاونی ها 

می توانند آن را جبران کنند. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ صالح برایی نژاد 
در جمع خبرنگاران به مناســبت هفته 
تعاون همچنین ضمن تاکید بر ضرورت 
برندســازی موفق در تعاونی ها افزود: 
پوشــاک،  تعاونی های  بانوان  در حوزه 
صنایع تبدیلی خرما و صنایع دستی در 
سطح شهرستان فعال هستند اما به دلیل 
مشکلات مالی و تامین نشدن تجهیزات 
مورد نیاز موفق به برندســازی نشده اند 
تا در سطح کشــوری مطرح شوند. وی 
بیان کرد: اگرچه این تعاونی ها با همین 
وضعیت موجود اشتغال زا وموفق هستند 
اما ضرورت دارد که به صورت علمی و 
کارشناسی در بخش برندسازی نیز ورود 

و سرمایه گذاری کنند.
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
بم گفت: بیش از ۷۰۴ شرکت تعاونی با 
۲۰۵ هزار عضویت در زمینه تعاونی های 
تولیدی، توزیعی و خدمات، فنی مهندسی، 

کشــاورزی و صنایع دســتی و صنایع 
تبدیلی شهرستان تشکیل شده است که 
عمده این تعاونی ها درزمینه کشاورزی 

فعالیت دارند.
برایی نــژاد تاکید کرد که تعاونی ها باید 
عمومی  مجامــع  برگزاری  به  نســبت 

وخوداظهاری به روز باشند.
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
بم کمبود نقدینگی را مهمترین مشــکل 
تعاونی های بم دانســت و اشــاره کرد: 
تعاونی ها به دلیل نداشتن نقدینگی نمی 

توانند فعالیت قابل توجهی داشته باشند.
وی با اشــاره به تأثیر شرایط کرونایی 
بر اشتغال و تولید اظهارداشت: تا پایان 
آذرماه سامانه کارا باز است و تعاونی ها و 
سایر مشاغلی که از دستگاه مربوطه مجوز 
دارند می توانند ثبت نام و از تســهیلات 
اشتغال استفاده کنند. رئیس اداره تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی بم همچنین با اشاره 
به پرداخت تسهیلات به تعاونی ها بیان 
کرد: بانک رسالت به شرکت تعاونی ها 
۱۲۰ میلیون تومان تسهیلات با سود ۴ 
درصد پرداخت می کند اما به دلیل اینکه 
این تسهیلات در قالب وسایل مورد نیاز 
برای اشــتغال ارائه می شود با استقبال 

تعاونی ها مواجه نشده است.
برایی نژاد افزود: در ســال ۹۸ و ۹۹ در 
اعتبارات خوبی  تعاونی روستایی  بحث 

پرداخت شد که کمک بسیار خوبی برای 
راه اندازی گلخانه های شهرســتان شد. 
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
بــم ادامــه داد: در حوزه آمــوزش از 
وزارتخانه و اداره کل استان کرمان فعال 
هستیم و کلاس های آموزشی در طول 
ســال به طور متناوب برگزار می شود؛ 
همچنیــن در ایام کرونا این کلاس ها به 
صورت آنلاین برگزار شــده است. وی 
آموزشی  دوره های  کرد:  خاطرنشــان 
حقوقــی و حســابداری نیــز در حال 
برگزاری است و اگر شرکت های تعاونی 
نیاز به برگزاری دوره خاصی دارند اعلام 

کنند تا هماهنگی های لازم اتخاذ شود.
برایی نــژاد همچنین درباره تعاونی های 
مسکن نیز گفت: شــرکت تعاونی های 
مسکن جدید در شرف تشکیل هستند و 
در سال جاری تعاونی مسکن کارگران 
ارگ قدیــم با ۲۰ عضــو اولیه در حال 
ساخت مسکن برای اعضای خود است 
که امیدواریم این اعضــا در طول زمان 
افزایش یابند؛ همچنین ۲ تعاونی مسکن 

در شرف تاسیس است.
وی درباره سازش در پرونده ها نیز بیان 
کرد: سالانه بین ۱۰۰ الی۱۵۰ پرونده حل 
اختلاف در این اداره رسیدگی می شود و 
همیشه سعی بر سازش بین طرفین بوده 
است. پس از صدور رای افراد به مراجع 

 قضایی معرفی می شــوند تا به حقوق
 خود برسند.

برایی نژاد اظهارداشــت: بازرسی چهار 
شهرستان شــرقی)بم، نرماشیر، فهرج و 
ریگان( بر عهده ماست به طوری که سال 
گذشته حدود ۳۰۰ مورد مشاغل سخت 
و زیان آور بررســی شــد؛ همچنین هر 
شرکت تعاونی فعالی نیز باید صلاحیت 

ایمنی داشته باشد.
رئیــس اداره تعــاون بم توضیــح داد: 
کارفرمایان بخش کشــاورزی نســبت 
به بیمه کردن باغات و بیمه مســئولیت 
بی نام خصوصا در فصل گرده افشانی و 
برداشت که بیشــترین حوادث را داریم 
اقدام کننــد تا بیمه جوابگوی خطرات و 

زیان های احتمالی باشد.
رئیس اداره تعاون بم ادامه داد: با توجه 
به گستردگی فعالیت های بسیج و نقش 
عمده ای که در فرهنگ تعاون می تواند 
ایجاد کند و با عنایت به تفاهم نامه ای که 
با بسیج صورت گرفت ۲ شرکت تعاونی 
بانوان با عضویت بانوان بسیجی تشکیل 
شد که در زمینه صنایع دستی، عرقیجات 
و ســایر مشــاغل با ۲۰ عضو در حال 
فعالیت هستند و اکثر این بانوان سرپرست 

خانوار محسوب می شوند.
شهرستان بم در فاصله ۱۹۵ کیلومتری 
شرق مرکز استان کرمان واقع شده است.

مهران سلطانی نژاد ســرویس استان ها //معاون 
حقوقی و امور مجلس وزیر آموزش و پرورش گفت: 
براساس دستور رئیس جمهوری، نگاه این وزارتخانه 
این است که با شیب ملایم به سمت حضوری شدن 
تدریجی مدرسه ها اقدام شود، براین اساس تلاش 
می شود از اول مهرماه امسال مدرسه های کوچک 

بازگشایی شوند. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ قاسم احمدی لاشکی افزود:  
شمار مدرسه های دولتی در کشور ۹۴ هزار و ۴۴۵ واحد 
که از این شمار۴۳هزار مدرسه زیر ۷۵ نفر دانش آموز 
دارنــد. وی بیان کرد: اگر دقــت لازم در زمینه اجرای 

پروتکل های بهداشتی از سوی این مدرسه ها انجام شود 
بیــش از ۴۰ درصد آنها می توانند از اول مهر به صورت 

حضوری کار آموزش را آغاز کنند.
معــاون حقوقی و امور مجلس وزیر آموزش و پرورش 
اضافه کرد:  همچنین در مابقی مدرسه های دارای کلاس 
با تراکم بالا نیز قرار است آموزش ها به صورت تلفیقی 
و ترکیبی دنبال شــود، طوریکه در روزهای خاص و با 
محدودیت لازم با رعایت پروتکل های بهداشتی اعلام 
شده از سوی ستاد ملی کرونا )برای هر دانش آموز ۲.۲۵ 
درصــد مترمربع فضا و فاصله از هر ســمت ۱.۵ متر ( 

کلاس ها به صورت حضوری برگزار خواهد شد.
احمدی لاشکی یادآور شــد: ۲۸درصد از مدرسه های 
اســتان بوشهر زیر ۵۰ نفر جمعیت دارند و با وجود ۱۵ 
نفر در هر کلاس ظرفیت لازم برای حضوری کردن این 

کلاس ها در این استان  وجود دارد.
وی ادامه داد: تلاش شــده تا ۲۵ شهریور همه فضاهای 
آموزشی، توزیع کتاب درســی، ثبت نام دانش آموزان 
و ساماندهی نیروی انســانی نهایی شود و بهترین سال 

تحصیلی برای فرهنگیان و دانش آموزان رقم بخورد.
احمدی لاشــکی خطاب به خانواده های دانش آموزان 
اعلام کرد: با اطمینان و اعتماد کامل فرزندان خود را به 
مدرسه که خانه دوم آنها است بسپارند و این وزارتخانه 
نیز تلاش دارد با سلامت تمام، سال تحصیلی را آغاز کند.  
معاون حقوقی و امور مجلس وزیر آموزش و پرورش در 
باره واکسیناسیون فرهنگیان گفت: در زمان حاضر ۹۸.۵ 
درصد فرهنگیان یک نوبــت و ۵۵ درصد نیز ۲ نوبت 
واکســن را دریافت کردند و تلاش می شود تا اول مهر 
آمار کلی واکسیناســیون فرهنگیان به ۹۹ درصد برسد. 
احمدی لاشکی با بیان اینکه تصمیم گیری در باره لباس 
فرم دانش آموزان به شورای مدرسه ها واگذار شده است 
گفت: آئین نامه اجرایی مدرسه ها بعد از ۲۱ سال وقفه در  
اول شهریور ماه امسال به مدرسه ها ابلاغ و این اختیار به 
شورای مدارس داده شد که نسبت به پوشش و تعیین فرم 

دانش آموزان و رنگ آن تصمیم گیری کنند.
وی در باره تامین نیروی انســانی اضافه کرد: آموزش 
وپرورش به صــورت ۱۰۰ درصد با کمبود نیرو روبرو 

است اما با تدابیراندیشیده شده به طور یقین هیچ کلاس 
درس بدون معلم در ابتدای مهرماه نخواهیم داشت.

معــاون حقوقی و امور مجلس وزیر آموزش و پرورش 
در باره طرح رتبه بندی معلمان گفت: این طرح مهم به 
استحضار رئیس جمهوری رسیده و ایشان نیز از اجرای 

آن حمایت قاطع کرده است.
وی یادآور شــد: در بحث رتبه بندی معلمان تنها نگاه 
معیشتی و مادی وجود ندارد و نگاه این وزارتخانه به این 
طرح ارتقای منزلت معلمان است و امید می رود مجلس 
شورای اســلامی آن را نهایی کند و در این صورت این 

وزارتخانه نیز آمادگی اجرای آن را دارد.
احمدی لاشــکی افزود: در همین ارتباط کمیســیون 
آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس شــورای اسلامی 
نامه ای برای بررسی داده و هرآنچه مجلس مشخص کند 

ما آمادگی داریم آن را اجرا کنیم.
وی در بــاره اعتبار مورد نیاز بــرای اجرای طرح رتبه 
بندی معلمان  گفت: در ابتدی طرح رتبه بندی معلمان 
براساس ۸۰ درصد میانگین هیات علمی دانشگاه ها پیش 

بینی شده بود که عدد مورد نیاز ۶۱ هزار میلیارد تومان 
بدون در نظر گرفتن ماده ۲۷ برنامه ششم توسعه مصوبه 
همسان سازی را برای شاغلان و بازنشسته ها لحاظ کرده 
بود با این وجود اگر امسال با ۳۰ هزار میلیارد تومان این 

طرح آغاز شود مسیر درستی را پیش رفته ایم.
معــاون حقوقی و امور مجلس وزیر آموزش و پرورش 
گفت: در زمان حاضر از مجموع ۱۰۰ هزار ۵۶۶ ملک 
و زمین آموزش و پرورش، ۵۰.۲۹ درصد فاقد ســند 
هستند. احمدی لاشــکی ادامه داد: با تلاش انجام شده 
تنهــا ۴۹.۷۱ درصد املاک آمــوزش و پرورش دارای 
سند هســتند و با برنامه ریزی و هماهنگی انجام شده با 
دستگاه های مسئول از جمله سازمان ثبت اسناد و املاک 

و بنیاد مسکن تلاش می شود این عدد تغییر کند.
وی بیان کرد: استان بوشهر با سند دار کردن ۸۵ درصد 
از امــلاک و زمین های آموزش و پرورش جزو بهترین 
اســتان ها در این بخش اســت و این نشــان از قدمت 
فرهنگی این اســتان است که توانســتند با همراهی و 

همکاری همدیگر این کار بزرگ را رقم بزنند.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //معاون تربیت 
بدنی و سلامت آموزش وپرورش استان بوشهر گفت: 
نمایندگی صندوق کودکان ملل متحد )یونیسف( در 
جمهوری اسلامی ایران، اقلام بهداشتی به ارزش ۳2 

میلیارد ریال به مدارس این استان اهدا کرد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ اســد حصیــری افزود: در 
راستای آماده سازی مدارس برای شروع سال تحصیلی 
جدید در شــرایط کرونایی، اقلام بهداشتی با مشارکت 
نمایندگی صندوق کودکان ملل متحد )یونیســف( در 

جمهوری اسلامی ایران بین مدارس استان توزیع شد.

وی ادامه داد: این اقلام شــامل ۵۳ هزار عدد ماسک، 
۱۶۱ دســتگاه ضدعفونی کننده پدالی دســت، ۱۶۱ 
دستگاه پمپ دستی ۵ لیتری ضد عفونی کننده سطوح، 
۶۴۴ محلول ضدعفونی دست ۵ لیتری، یکهزار و ۲۸۸ 
محلول ضدعفونی سطوح ۵ لیتری و سه هزار و ۲۲۰ 

محلول ضدعفونی دست ۵۰۰ سی سی است.
 معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش وپرورش استان 
بوشهر  ادامه داد: این اقلام به ارزش ۳۲ میلیارد ریال، 
بین مدارس غیر برخوردار در سراسر استان توزیع شده 

است.

آرزو توکلی ســرویس استان ها // مدیرکل حفاظت 
محیط زیست استان کرمان در صورتی که مسئولان 
تصفیه خانه شهر کرمان سریعاً نسبت به رفع مشکلات 
موجود اقدام نکنند موضوع از طریق مراجع قضایی 

پیگیری خواهد شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، مرجان شاکری مدیرکل حفاظت 
محیط زیست اســتان بر اساس گزارشات واصله و سابقه 
انتشــار بوی نامطبوع از واحد تصفیه خانه فاضلاب شهر 
کرمان، به همراه رؤسای ادارات مدیریت عملکرد و حفاظت 

محیط زیست شهرستان کرمان شبانه و بدون اطلاع قبلی 
برای دومین بار در سال جاری از محل تصفیه خانه بازدید 
به عمــل آورد. در جریان این بازدید بازدید شــاکری به 
صــورت تلفنی تذکــرات لازم در خصــوص نواقص و 
مشکلات موجود را  به مسئولان مربوطه گوشزد و عنوان 
کرد: در صورتی که مسئولان تصفیه خانه سریعاً نسبت به 
رفع مشکلات موجود اقدام نکنند موضوع از طریق مراجع 

قضایی پیگیری خواهد شد.

سرویس  نژاد  ســلطانی  مهران 
اســتان ها //مدیرکل استاندارد 
استان بوشهر گفت: طرح بازرسی 
استان  این  عرضه طلای  مراکز  از 
نخست  فاز  در  و  شــده  اجرایی 
طلافروشی  های شهرستان بوشهر 

مورد ارزیابی قرار گرفتند. 
به گزارش خبرنگار دریا  ، محمدرحیم 
خبرنــگاران  جمــع  در  بهره منــد 
افزود: براســاس ابلاغ سازمان ملی 
اســتاندارد در زمینه وضعیت مراکز 
عرضه مصنوعات طلا در اســتان ها 
و ارزیابی مراکز از نظر وجود برخی 
کدهای ابطال و تعلیق شــده، گشت 
مشترکی با حضور نمایندگان سازمان 
اتحادیه  تجــارت،  و  معدن  صنعت، 
صنف طلافروشان و کارشناسان این 
اداره کل از تعدادی واحدهای عرضه 
مصنوعات طلای شهرســتان بوشهر 

انجام شد.
وی بیان کرد: در فاز نخســت طرح 

طلای  مصنوعات  کدهــای  صحت 
مورد بازرسی توسط کارشناس اداره 
کل اســتاندارد استان بوشهر معتبر و 

مورد تایید اعلام شد.
بهره مند اظهار داشت: طی بازرسی  های 
صورت گرفته می تــوان اذعان کرد 
که وضعیــت کنونــی مراکز عرضه 
مصنوعات طلا نســبت به گذشته در 
شــرایط مطلوب تری قرار دارد. وی 
افزود: همچنیــن در این بازدیدها با 

اتحادیه  با  انجام شده  هماهنگی های 
طلا فروشان، همه واحدها موظف به 
تهیه تابلوهای الکترونیکی اعلام نرخ 

به روزرسانی شدند.
بهره منــد ادامه داد:همــه واحدهای 
عرضه طلا ملــزم به تهیه مصنوعات 
طلای دارای کد شناســایی از مراکز 
تولیدی و فروش معتبر هســتند که 
وظیفه نظارت دقیق در این حوزه به 

اتحادیه طلا سپرده شده است.

رئیس تعاون بم انتقاد کرد

جای خالی صنایع بسته بندی در مهد خرمای کرمان

معاون وزیر آموزش و پروش: 

حضوری شدن مدارس با شیب ملایم و تدریجی صورت می گیرد

یونیسف اقلام بهداشتی به مدارس بوشهر اهدا کرد 

هشدار محیط زیست به مسئولان تصفیه خانه فاضلاب 
شهر کرمان 

طرح بازرسی از طلافروشی های بوشهر
 به اجرا درآمد

حسن سیلاوی سرویس استان ها // استاندار خوزستان گفت: برای سرمایه گذارانی که قصد دارند خوزستان 
را آباد کنند باید شرایط سرمایه گذاری تسهیل شود. 

به گزارش خبرنگار دریا ؛ صادق خلیلیان در نشست جذب سرمایه گذاری خوزستان اظهار کرد: رشد توسعه 
هر کشــور و استانی به سرمایه گذاری وابسته است. وی افزود: در این مسیر باید زمینه جذب سرمایه گذاری 
داخلی، ســرمایه گذاری ایرانیان خارج از کشور و همچنین سرمایه گذاری خارجی ها را فراهم کنیم.استاندار 
خوزستان گفت: برای جذب سرمایه گذار باید فضای کسب و کار را در درون استان بهبود ببخشیم. همچنین 
یکی دیگر از مســیرهای جذب ســرمایه گذار توجه ویژه به پنجره واحد اســت.خلیلیان عنوان کرد: نباید 
سرمایه گذاران در چرخه اداری خسته شوند و از سرمایه گذاری منصرف شوند زیرا این مساله مانع توسعه است 
و استان را عقب می اندازد.وی ادامه داد: باید در زمینه جذب سرمایه گذار در خوزستان مقررات زدایی و موانع 
جذب سرمایه گذار برطرف شود.استاندار خوزستان بیان کرد: برای سرمایه گذارانی که قصد دارند خوزستان را 
آباد کنند باید شرایط سرمایه گذاری تسهیل شود.خلیلیان تصریح کرد: اولویت های سرمایه گذاری استان باید 
به صورت دقیق به سرمایه گذاران اعلام شود و همچنین باید تسهیلات لازم به آن ها ارائه شود تا شاهد رشد 

سرمایه گذاری در خوزستان باشیم.

استاندار خوزستان :

شرایط سرمایه گذاری در خوزستان باید 
تسهیل شود 

طرح: بیتا هوشنگی

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // مدیرکل آموزش 
و پرورش خوزســتان گفت: توزیع کتاب های درسی در 
مدارس صورت می گیرد و در بخش خصوصی در ســطح 

استان هیچ گونه توزیعی نداریم. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ کوروش مودت با اشاره به ثبت نام 
دانش آموزان خوزســتانی برای دریافت کتب درسی، اظهار 
کرد: همه کتب درســی، پس از اتمام ثبت نام دانش آموزان و 
البته پیش از آغاز مهرماه بین دانش آموزان توزیع خواهند شد.

وی افزود: کتاب های رسیده به اســتان، از ۲۱ شهریور بین 
مناطق توزیع و در اختیار مدیران مدارس قرار داده شــدند. 
مدیران مدارس براســاس زمان بندی معین، برای توزیع کتب 
درســی به اولیا اطلاع خواهند داد تا پروتکل های بهداشتی 
رعایت و از تراکم جمعیت اولیــا و دانش آموزان جلوگیری 

شود.
مودت بیان کرد: دانش آموزانی که تاکنون برای دریافت کتب 
درســی ثبت نام نکرده اند، می توانند با مراجعه به سامانه ثبت 
https://www.irtextbook. کتب درسی به نشانی
ir/ درخواســت خود را ثبت کنند. شرط ثبت نام در سامانه 

دریافت کتب درســی، کامل بودن ثبت نام در مدارس است. 
توزیع کتاب های درســی در مدارس صورت می گیرد و در 

بخش خصوصی در سطح استان هیچ گونه توزیعی نداریم. 
مدیرکل آموزش و پرورش خوزســتان در پایان با اشاره به 
وضعیت مناسب ثبت نام دانش آموزان خوزستانی در سامانه 
ثبت کتب درسی، گفت: ثبت نام در سامانه دریافت کتب درسی 
تا ۳۱ شهریور تمدید شد و دانش آموزان فرصت دارند تا این 

تاریخ نسبت به ثبت  درخواست خود اقدام کنند. 

مدیرکل آموزش و پرورش خوزستان:

کتب درسی تنها در مدارس 
توزیع می شود

علیرضا حائری زاده سرویس استان 
ها //مدیرکل آموزش و پرورش یزد 
از راه اندازی پنج هنرستان جدید با 
هدف ایجاد بستر لازم برای جذب 
حداکثری دانش آموزان علاقه مند 
به رشته های فنی و حرفه ای در این 

استان خبر داد. 
محســن موحدی فرد ، با اشــاره 
بــه اهمیت علاقــه دانش آموزان به 
رشــته های فنی و حرفــه ای، اظهار 
و  فردی  مهارت هــای  تقویت  کرد: 
هچنین آشنایی دانش آموزان با انواع 
رشــته های فنی یکــی از مهمترین 
آموزش  وزارت  جدید  رویکردهای 
و پــرورش در ســند تحــول نظام 

آموزشــی اســت. وی افزود: طبق 
برنامه ریزی های انجام شــده و بعد 
از کسب مجوزهای لازم، امسال در 
هنرستان  مدارس  بازگشایی  آستانه 
مرمت با همــکاری اداره کل میراث 
فرهنگی، هنرستان ریلی با همکاری 
اداره کل راه آهن، هنرستان غیردولتی 
با همکاری دانشــگاه آزاد اسلامی و  
هنرستان تخصصی فناوری اطلاعات 

در استان یزد راه اندازی می شود.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان 
یزد در ادامه گفت: این هنرستانها از 
جمله هنرســتان هایی هستند که در 
راســتای اجرای سند تحول بنیادین 

و برنامه توسعه سنواتی آموزش های 
فنی و حرفه ای و کاردانش، در سطح 
آموزش و پرورش استان برای سال 
تحصیلی جدید مــورد بهره برداری 
قرار خواهند گرفت. به گزارش ایرنا 
؛ موحدی فــرد در پایان ایجاد چهار 
رشــته محل با اســتفاده از ظرفیت 
متوســطه دوره دوم،  دبیرستان های 
توسعه سه رشــته محل با همکاری 
اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
استان و نیز توســعه هنرستان جوار 
کارخانــه ای با ظرفیــت تعداد پنج 
رشته از دیگر اقدامات در این راستا 

می باشد.

مدیرکل آموزش و پرورش یزد خبر داد 
راه اندازی هنرستانهای جدید مرمت، فناوری اطلاعات و ریلی در یزد 
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فرهنگ وهنر

آغاز پویش »سرمشق مهر« در هرمزگان 
 سرویس فرهنگی // مدیر ســازمان دانشجویان جهاد دانشگاهی 
هرمزگان از راه اندازی پویش مهربانی »سرمشــق مهر« در آســتانه 
ســال تحصیلی جدید در راستای کمک به دانش آموزان نیازمند استان 
و محرومیت زدایــی از جامعه، خبر داد. صادق یوســفی یگانه، مدیر 
سازمان دانشجویان جهاد دانشــگاهی هرمزگان، اظهار کرد: سازمان 
دانشجویان جهاد دانشگاهی هرمزگان در آستانه سال تحصیلی جدید، 
اقدام به راه اندازی پویش مهربانی »سرمشق مهر« در راستای کمک به 
دانش آموزان نیازمند استان و محرومیت زدایی از جامعه کرده است.وی 
با اشاره به اینکه در پویش »سرمشق مهر« ۲۰۰ بسته شامل کلیه لوازم 
مورد نیاز دانش آموزان از قبیل کیف، دفتر، خودکار و سایر ملزوم ها در 
اختیار دانش آموزان محروم هرمزگان قرار می گیرد، افزود: مردم و خیرین 
نیک اندیش برای شــرکت در این پویش می توانند تا پایان شهریورماه 
کمک های نقدی خود را به شــماره حساب ۵۸۵۹۸۳۷۰۰۶۳۱۲۶۱۱ 
بانک تجارت به نام جهاد دانشگاهی هرمزگان واریز کنند. به گزارش 
ایکنا ؛ مدیر سازمان دانشجویان جهاد دانشگاهی هرمزگان با بیان اینکه 
کمک های غیر نقدی خیران توسط معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی در 
مراکز و واحدهای شــهرهای بندرعباس و دهبارز در شهرستان رودان 
دریافت می شود، یادآور شد: پویش »سرمشق مهر« تا ۳۱ شهریورماه 
ادامه دارد و کمک های نقد و غیر نقدی جمع آوری شــده از خیرین و 
مردم نیک اندیش، بین دانش آموزان کم برخوردار  استان توزیع می شود.

بررسی راهکارهای تأمین مواد اولیه محصولات 

صنایع دستی در هرمزگان
 سرویس فرهنگی // در نشستی با حضور سهراب بناوند مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان و محمد عباسی 
معاونت امور بازرگانی و توســعه تجــارت صنعت، معدن و تجارت 
استان و جمعی از کارشناسان راهکارهای واردات و تأمین مواد اولیه 
برخی از رشــته های صنایع دستی بررسی شــد. به گزارش خبرنگار 
دریا ، ســهراب بناوند در این نشســت گفت: »۸۵ هزار نفر صنعتگر 
صنایع دستی در استان فعالیت می کنند که ۷۰ درصد آن ها در رشته های 
رودوزی های سنتی مشغول به کار هستند.« مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی هرمزگان با اشــاره به اینکه مواد اولیه 
رشته های رودوزی های ســنتی مانند گلابتون دوزی، خوس دوزی، 
خوس بافی، شک بافی و البسه محلی جز کالاهای خارجی و ممنوعه 
بوده، افزود: »با توجه به نرخ تورم و مشــکلات عدیده واردات مواد 
اولیه خارجی، صنعتگران برای تهیه این کالاها با مشکلات عدیده ای 
روبــرو بودند.« او ادامه داد: »یکــی از راه های تأمین مواد اولیه این 
رشته ها ورود مواد اولیه آن از طریق ملوانان و عرضه مستقیم آن است 
که با همکاری صنعت، معدن و تجارت اســتان تسهیلاتی برای ورود 
این مواد در نظر گرفته خواهد شد.« بناوند تأکید کرد: »حمایت های 
آموزشی، بیمه ای، تسهیلاتی و نمایشگاهی برای هنرمندان و صنعتگران 
صنایع دســتی از اولویت های اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی استان است.«

خبر

ســرویس فرهنگی // بالای صفحه می نویسند: »لا 
حَول و لا قُوّة الِا بــاللهِ العَلی العَظیم« و پایین ترش 
تاریخ تولــد را درج می کنند. هــر لحظه ویدیو و 
عکس های زیبایی پسُــت می شود و دست به دست 

می چرخد. 
روزانه چندین و چند کودک متولد می شوند که پدر و مادر 
یا بعضاً خاله، دایی، عمو و عمّه شان به تبعیت از الگوهای 
مجازی، صفحه ای به نام آن ها در اینستاگرام افتتاح می کنند. 
محتوای این صفحات چندان عجیب وغریب نیست؛ شرحِ 
مجملی  اســت در قالب عکس و ویدیــو، از رفتارهای 
کودکانه و شیرین زبانی های دلبندانِ خانواده ها. بچه های 
این روزها، بزرگانِ ناشــناخته  فردا، پیش از کسب هیچ 
هویــت و درکی از دنیای وِب، بی اختیار و بی دفاع، مورد 
هجوم انظار و قضاوت ها نشــانده می شوند. نوزادانی که 
تنها دغدغه شان در زندگی شیر و خواب و پوشک است، 
چه نیازی دارند به لایــک و فالوئر؟ چه نیازی دارند به 
بازدیدهای چندهزار نفری و تأیید و تبلیغِ دیگر کاربران؟

یکــی از مادرانی کــه برای نــوزاد یک ماهه اش صفحه  
اینســتاگرام ایجاد کرده است، درباره  انگیزه اش می گوید: 
»چه اشکالی دارد که برای فرزندم شرایطی را فراهم کنم 
که بعدها مشهور شده و آینده اش تضمین شود؟« او مدعی  
اســت که داشتنِ صفحه در اینستاگرام از زمان نوزادی، و 
به نوعی دیده شدنِ فرزند مانند سرمایه گذاری برای اوست. 
این مادر معتقد اســت ســرمایه گذاریِ این چنینی کمک 
می کند تا فرزند در آینده پشتوانه ای مالی و اجتماعی داشته 
باشد، استعدادهایش مورد تشویقِ جمعِ کثیری قرار بگیرد 
و شناخته شود. دردِ فردای این کودکانِ بعدازاین تنها، شاید 
با آینده  کوماری های مطرودِ سرزمینِ هیمالیا بیگانه نباشد. 
دخترکانی زیبا با گردن هایی کشیده از طایفه  شاکیای نپال 
و چشمانی درشت و مشکی که از پسِ مژگان پرُ و بلند، 
همچون خورشــید شرق طلوع کرده باشد، با صدایی نرم 
و صاف و شــانه هایی فرَاخ که پس از گذار از هفت خان 

رستم)!(، به مقام پرستش نائل می شوند!
کوماری های نپالی تقریباً از سه یا چهارسالگی تحت انواع 
آزمایش های ریز و درشــت قرار می گیرند و پس از طیِ 
طُرُقِ طویلِ کاندیداتــوری و بعد از تأیید صاحب نظران، 
به عنوان »الهه « برگزیده می شــوند. کوماری ها در تمام 
ســالیانِ پیشــابلوغ در عبادتگاه محبوس اند و در طول 
سال، تنها برای چند مراسم مذهبی اجازه  خروج از محل 
سکونت شان را، تنها به شرط جلوس در کجاوه ای بر روی 
شــانه های کاهنان، پیدا می کنند. آن هــا نه حق دارند به 
مدرسه بروند، نه با همسالان خود ارتباطی داشته باشند؛ 

امــا از آن جایی که در بر روی یک پاشــنه نمی چرخد، 
تکاملــی کاملًا طبیعی اوضاع را بــه نحوِ دیگری تغییر 
می دهد و این دخترکان بابه بلوغ رســیدن از مقام الهگی 
هبوط پیدا می کنند و حداقل تا پنج سال از معبد به دشت و 
دمن و جنگل و کوه و غار، طرد می شوند تا طبیعت آن ها 
را نابود کند. البته اگر بخت با آن ها یار باشد، از این مهلکه 

جان به در می برند.
الف تا یاءِ قصّه  کوماری های نپالی، این خدایگان مطرود 
سرزمین هیمالیا، درد است، اما آن چه بر سرِ آن ها می آید، 
بی شباهت به فردای احتمالیِ »کودکبلاگرها« نیست؛ 
بچه هایی که بی اختیار، برای نمایشِ هیچ، بزک می شوند، 
مقابل دوربین ها قرار می گیرنــد و مجبور به انجام دادنِ 

کارهایی می شوند که نباید!
برای مثال، مدّتی پیش، مادری بــا رنگ کردنِ موهای 
نوزاد چندماهه  خود و انتشار عکس های او، قصد داشت 
به شهرت زیادی برسد، اما با انتقاد شدید کاربران فضای 
مجازی روبه رو شــد. یا بسیاری از ستارگان پرُمخاطب 
اینســتاگرام، کودکانی هســتند که مانند بزرگســالان، 
ورزش های ســنگین بدن  و عضله سازی انجام می دهند. 
نمونه های دیگری هم وجود دارند که در زمینه  مدلینگ 
فعالیت می کنند و اصطلاحاً به کودکانی که در این زمینه 
تولید محتوا می کنند، »مینی مدل« گفته می شود. پدرِ یکی 
از این کودکان می گوید: »من خودم پیشنهاد پیج زدن را به 
مادرِ بچه ]همسرم[ دادم. تابه حال هم خیلی هزینه کرده ایم 
که آمارمان برود بالا. به چندتا از اینفلوئنسرها سپردیم تا 

پیج مان را تبلیغ کنند. حالا درآمد صفحه  ما خوب است و 
پشتوانه  آینده  دخترمان خواهد شد.« او درباره  مشکلات 
احتمالی که بعد از تأســیس این صفحه رخ داده، این طور 
تعریف می کند: »اوایل برای دخترم سخت بود، چون مدام 
مریض می شد و مخاطبان چشمش می زدند، اما حالا دیگر 
خیلی کم تر شده. چندبار از ادامه  فعالیت منصرف شدیم، اما 
هربار می دیدیم که دخترمان علی رغم سنِ کمش، استعداد 
زیادی در زمینه  مدلینگ دارد، حیف مان می آمد که بقیه را 

از دیدنش محروم کنیم!«
بچه ها زبــان باز می کنند، اولین کلمات شــان را به زبان 
می آورند، در مقابل بســیاری از اتفاقــات واکنش های 
بامزه ای نشان می دهند، زمین می خورند، می ایستند، بازی 
می کنند، جملات جالبــی می گویند و چه و چه؛ کودکان 
شیرین اند و طبیعتاً برای هر کدام از نزدیکان، این ملاحت 
و محبتّ صدچندان اســت، اما ضبط تمام این لحظات و 
انتشار عمومی آن، برای والدین به نوعی منفعت بیشتری 
را به دنبال دارد. شاید انتشار تصاویر معمولیِ کودکان اتفاق 
عجیبی به نظر نرسد، اما اگر از زوایای مختلف ابعاد و بطن 
آن را خوب وارسی کنیم، درمی یابیم که کودک از خودش 
اختیاری ندارد، ممکن اســت تصویری از او منتشر بشود 
که او در آینده بفهمد که هرگز دوســت نداشته  است. باید 
پذیرفت که کودکان اسباب بازیِ زنده  بزرگ ترها نیستند و 
بالاخره روزی بزرگ شده و به انسان هایی کامل، با درک 
و درایتِ تکامل یافته تبدیل می شوند. بارها پیش آمده که 
افراد ویدیو یا عکسی از کودکان منتشر کرده اند که باعث 

شهرتِ سریع و بی اساس آن ها شده؛ اتفاقی که لزوماً مثبت 
نیست و ممکن است شخصیت کودک را مورد تهدیدهای 
جدی قرار بدهد. طوری که کودکِ همواره  در مرکز توجه، 
بعد از گذار از دوره  تب وتاب، به حاشیه رانده می شود و 
مرکزیتِ توجه به کودک یا پدیده ای دیگر منتقل می شود. 
اما چه بر سر »رانده شده ها« خواهد آمد؟ آیا کوماری های 

افسرده  دیگری ساخته می شوند؟
یحتمل اگر اهل پرســه زدن در وِب باشید، ویدیوهایی 
با محتوای شــیرین زبانی، رقصیدن، آشپزی کردن، بازی 
کردن، رفتارها و حــرکات جالب کودکانه را دیده اید، اما 
هرگز سویه های تاریک آن ها دیده نخواهند شد. بسیاری 
از این کودکان که ویدیوهای آن ها در گذشته وایرال شده 
اســت، با مشکلات روحی و روانی بسیاری دست وپنجه 
نرم می کنند. جملات و کارهای آن ها توسط خیل عظیمی 
از اطرافیــان مورد تقلید یا دســت اندازی قرار گرفته و 
موجبات تلخی را برای آن ها به وجود آورده اســت. بر 
همین اساس، در دسامبر ســال ۲۰۱۷ طیِ دادگاهی که 
در ایتالیا برگزار شده بود، حکم جریمه  ۱۰هزار یورویی 
به نفعِ فرزندان، برای والدینی که عکس کودکانِ زیر ســن 
قانونی شان را منتشــر می کنند، صادر شد. این تصمیم به 
ماده  ۹۶ قانون حق مؤلف )کپی رایت( در کشــور ایتالیا 
اشاره دارد که طبق آن منتشر کردن عکس از چهره افراد 
بدون گرفتن رضایت آنان، به جز در برخی موارد استثنایی، 
ممنوع اســت. همچنین به موجب ماده ۱۶ کنوانســیون 
۱۹۸۹ حقوق کودک، حریم خصوصی کودکان هرگز نباید 

شکسته شود یا به خطر بیفتد و کودکان در این موارد حق 
شکایت و طلب حقوق خود را دارند. برای مثال، چند روز 
پیش خبری مبنی بر شکایت فردی که تصویرِ کودکی اش 
بر روی یکی از آلبوم های موسیقی گروه مشهورِ آمریکایی 
»نیروانا« چاپ شــده بود، در خبرگزاری ها منتشر شد. 
این عکــس بدنِ برهنه  نوزادی را نشــان می دهد که در 
آب استخر، به دنبال اسکناس دلار می رود. نام این کودک 
که حالا ۳۰ ســال سن دارد، »اسپنسر الدن« است. او در 
این باره می گوید: »احساس می کنم تمام زندگی ام با جلد 
این آلبوم و موفقیت آن دچار بحران شــده است.« الدن 
پیش تر، در ســال ۲۰۱۶ و در گفت وگویی با مجلۀ تایمز 
نیز به اختلال روند زندگی اش اشاره کرده و گفته بود: »از 
این که همه بدن برهنه من را دیده اند، احســاس ناراحتی 
می کنم و حس می کنم حقوقم نقض شده و هویت واقعی و 
نامم برای همیشه با استثمار جنسی و تجاری که به عنوان 
یک کودک خردسال تجربه کرده، پیوند خورده و بر روند 

طبیعی زندگی ام تاثیر گذاشته  است.«
شهرتِ مثبت یا منفیِ ناخواسته و بادآورده  کودکان، زیستِ 
کودکانه  آن ها را تحت الشــعاع قرار می دهد و شوربختانه 
ناآگاهــیِ خانواده هــا روزبه روز بر تعــداد این کودکان 
می افزاید. »اینستاگرام« و »فیس بوک« دو شبکه  اجتماعی 
هستند که به تازگی دست به اقداماتی در جهت حمایت از 
حقوق کودکان زده اند. اینستاگرام یکی از محبوب ترین و 
رایج ترین شبکه های مجازی در بین افراد است که اخیراً 
و راســتای شکایات بسیاری که علیه آن صورت گرفته، 
بر احقاق حقوقِ افراد زیر ۱۸ ســال تمرکز جدّی کرده 
است. سیاست جدید اینســتاگرام مبنی بر مسدودسازی 
یا محدودسازیِ حســاب کاربران زیرِ سن قانونی  است 
که محتوای اســتفاده از لوازم آرایشی برای افراد زیر ۱۸ 
ســال را ترویج می کنند. علاوه بر این محتوا، پست های 
تبلیغاتی مواد آرایشــی نیز برای این افراد محدود شــده 
است. فیس بوک نیز به تبعیت از اینستاگرام این قوانین را 
اجرا می کند. اما اگر قصد داشــته  باشیم این مسئله را در 
سطحِ ملّی مورد بررســی و تحقیق قرار دهیم، مثل روز 
روشن اســت که اولین راهکار، بدترین راهکار خواهد 
بود و سیاست هایی مثلِ »فیلترینگ« و »حذف« تأثیری 
معکوس و منفی برجا خواهند گذاشت. شاید تنها چیزی 
که بتواند نجات دهنده باشد، درک توانایی کودک و تمرکز 
بر تبلور و شــکوفایی این اســتعدادها است. در کودکی 
بذرها افشانده و کاشته می شوند تا در جوانی، شکوفایی 
و ثمر دادن حتمی شود. راستی خالقان »کچلیک«، »فعلًا 

خداحافظ«، »شیب« و... این روزها چه می کنند؟/ ایسنا

آگهی مزایده )نوبت اول(  
 شعبه دوم اجرای احكام حقوقی دادگستری بندرعباس به موجب پرونده اجرائي فوق که طي آن محكوم عليه حشمت الله دهقانی بانگودی 
فرزند سيف اله بشماره ملي 3470096589 محكوم به پرداخت مبلغ 273/393/768 ریال بابت محكوم به در حق محكوم له گردیده است 

که با توجه به شناسایی و توقيف خودرو از محكوم عليهم به شرح ذیل به مزایده گذاشته مي شود .
 مشخصات موضوع مزایده و شرح بازدید: پس از بررسی های لازم ونتيجه بازدید به عمل آمده ونظریه کارشناسی وضعيت خودرو ذکر 
شده مدل 1395 که از قسمت سپر جلو و عقب و چراغ های خطر و آینه بغل و جلو پنجره دارای شكستگی می باشد راست ميباشد بيمه 

خودرو تا سال 1400 معتبر می باشد و دارای تخلفات رانندگی به مبلغ 4/459/000 ریال می باشد عليهذا با توجه به شرایط فوق و همچنين بررسي قيمت بازار 
ارزش خودرو ذکر شده مبلغ 920/000/000 ریال برآورد و به عنوان قيمت پایه مزایده اعلام ميگردد

 1- فروش نقدي است و حداکثر مهلت پرداخت بهاء یك ماه مي باشد .  2-کليه هزینه هاي مربوط به معامله از هر قبيل و از هر جهت به عهده خریدار است.
 3- پيشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده و صرفا یك ساعت قبل از شروع مزایده با هماهنگي اجراي احكام مبلغ 10% مبلغ ارزیابي شده 
را بصورت سپرده نقدي بحساب شماره شبا و شناسه واریزی که به محض درخواست خریداران ارائه ميگردد نزد بانك ملي شعبه دادگستري تودیع و قبض سپرده 
را به این اجرا تحویل نمایند.   4- اجرای احكام در رد یا قبول پيشنهاد مختار است.  5-مزایده در ساعت 13 ظهر مورخ 1400/07/18 در محل دفتر اجراي احكام 

شعبه دوم دادگاه حقوقی بندر عباس بصورت حضوري بعمل مي آید و برنده کسي است که بالاترین قيمت را پيشنهاد نماید./
 6- در صورتيكه برنده تا یك ماه از جلسه مزایده و با انقضاي مهلت از پرداخت بها مورد مزایده خودداري نماید مسئول کسر احتمالی قيمت و خساراتی که از 
تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدوا از سپرده او استيفا ميشود و سپرده تا تعيين کسر قيمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد متقاضيان شرکت در 

مزایده برای کسب اطلاع بيشتر ميتوانند به اجرای احكام حقوقی شعبه دوم دادگستری بندرعباس مراجعه نمایند.

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

خنکای مهربانی 
دوســتان عزیــز و مهربانم هوای شــهر فوق العــاده داغ ؛ از گرم هم گذشــته ؛ خیلــی از خانواده ها جز شــرم نزد 
 کــودکان خود عایــدی ندارند ؛ کولرهای پوســیده یــارای تعمیر ندارنــد ؛ بــاور بفرمائید اصلا جواب نمیــده ؛ اگر 
می توانید برای خرید کولر به یاری مان بشتابید تا هوای بهاری به خانه ی داغ مستمندان هدیه کنیم و اگر توان مالی ندارید 

لطفا پوستر خنکای مهربانی ما را منتشر فرمائید .
شماره تماس : 09177866572

ســرویس فرهنگی //جلســه کمیسیون 
فرهنگی و اجتماعی شورای شهر بندرعباس 
با انجمن تئاتر هرمزگان و مدیران سازمان 

فرهنگی شهرداری برگزار شد. 
در این جلسه که با حضور حسن سالاری، احمد 
عامری، اســماعیل رییسی، احمد کناری نژاد و 
اسماعیل بواشه از اعضای شورای اسلامی شهر 
بندرعباس برگزار شــد، رییس انجمن هنرهای 
نمایش اســتان ضمــن تشــریح فعالیت های 
هنرهای نمایشی به در پیش بودن جشنواره تئاتر 
استانی اشــاره کرد و خواستار همراهی شورای 
 شــهر و ســازمان فرهنگی برای برگزاری بهتر

 جشنواره شد.
حســین کریمی ضمن اشــاره به حفظ احترام 
افراد به نقد عملکرد سازمان فرهنگی پرداخت 
و خواســتار حضور تاثیر گذار تر این سازمان 

در عرصه های هنری شــد.یکی از موارد مهم 
مورد بحث و گفتگو در جلسه یاد شده که مورد 
تاکید حسین کریمی قرار داشت، بحث واگذاری 
پلاتو دریا به یک شخص غیر متخصص و عدم 

کارشناسی در واگذاری این پلاتو بود.
کریمی خواســتار باز پس گیــری این مکان و 
اختصاص آن به هنرمندان شد و از اعضا شورای 
در خواســت کرد به این قرار داد ورود کنند. در 
ادامه ابراهیم پشــت کوهی که به عنوان یکی از 
نخبگان تئاتر اســتان و کشــور در این جلسه 
حضور داشــت، ابراز امیــدواری کرد که تغییر 
نسل و پوست اندازی شورای شهر موجب ارتقا 
و رشد فرهنگ و هنر در شهر بندرعباس شود. 
وی دو پاره گی فرهنگی و گوشه نشینی نخبگان 
را به ضرر شهر و مردم شهر دانست و خواستار 
اســتفاده از توانمندی های محمدعلی قویدل، 

موسا بندری، سعید آرمات، عیسا جنگانی، احمد 
کارگران، آرش عباس زاده، ســعید عیســایی، 
حسین کریمی، مجید سرنی زاده و سایر عزیزان 

برای برون رفت از رکود فرهنگی و هنری شد.
 کارگردان نمایش مثل آب برای شکلات ادامه 
داد: در بحث عملکرد سازمان فرهنگی و مدیر 
آن باید گفت حامد رضوانی به عنوان یک فرد 
حقیقی از دوستان و عزیزان ماست اما در بحث 
حقوقی متاســفانه عملکرد ایشــان قابل دفاع 
نیســت و نقدهایی به عملکرد شان وارد است 
که از جملــه بحث تجهیز پلاتــو )تی تووک( 
شهر اســت که نه تنها هیچ تلاشی برای تجهیز 
آن صورت نگرفتــه بلکه قرارداد آن هم تمدید 
نشده است.در ادامه حامد رضوانی ضمن تشریح 
اقدامات صورت گرفته، با احترام به مقام شامخ 
اســتادان خود را شــاگرد ابراهیم پشت کوهی 

خواند و قول داد با تعامل با انجمن تئاتر به بهبود 
شرایط کمک کند.

انتهای جلســه اعضای کمیسیون فرهنگی  در 
با اســتقبال از صحبت های یاد شــده و ابراز 
خرسندی از برگزاری این جلسه از طرح جامع 
تئاتر شهر بندرعباس اســتقبال کردند و اعلام 
کردنــد  بعد از تدوین این طرح فراگیرتوســط 
انجمن هنرهای نمایشی آن را مصوب نمایند و 

ردیف بودجه ای برای آن در نظر بگیرند.
به گزارش ایسنا؛ در پایان جلسه حسن سالاری 
رییس کمیســیون اعلام کرد تعامل بین شورا و 
هنرمندان در نهایت به ســود شــهر بندرعباس 
خواهد بود و با تایید تمامی اعضا تصویب شد 
یک مشاور هنری برای شورا انتخاب شود و از 
مشاوره ایشــان برای خروج از انسداد وضعیت 

هنری و فرهنگی استفاده شود.

سرویس فرهنگی // نماینده ولی فقیه در 
هرمزگان گفت: آموزش، پژوهش و تهذیب 
نفس سه رکن و واقعیت در حوزه های علمیه 
اســت و پژوهش باید در متنِ آموزش و 
تهذیب نفس هم باید در بطن آموزش باشد.

به گزارش خبرنگار دریا ، حجت الاســلام و 
المســلمین محمد عبادی زاده در آیین آغاز 

سال تحصیلی جدید مدارس علمیه خواهران 
اســتان هرمزگان گفت: هر چه منطبق با واقع 
باشد صدق است و صدق کار حوزه های علمیه 
خواهران این است که کار و درس دادن آن ها 
مطابق با واقع باشــد. وی با اشــاره به اینکه 
انقطاع کامل با آموزش برای امور پژوهشی و 
فرهنگی آسیب بزرگی به بار می آورد؛ افزود: 

اگر حوزه های علمیه در ســه حوزه آموزش، 
پژوهش و تهذیب نفس خروجی خوبی داشت، 
پیشــرفت به همراه دارد. نماینده ولی فقیه در 
هرمزگان با اشــاره به ســخنان رهبر معظم 
انقلاب گفت: امیدی که ایشــان به حوزه های 
علمیه خواهران دارند می تواند گره های بزرگی 
که دامن گیر جامعه و خانواده ها در کشــور و 

استان اســت باز کند که البته چشم انداز ها و 
برنامه ها نیز در این زمینه روشــن است.امام 
جمعــه بندرعباس، شــیوع انحرافات فکری 
صوفی گری، تفکرات تبشیری و بهائیت را از 
مسائل مهم اســتان دانست و افزود: امروز در 
حوزه های علمیه خواهران استان برای مقابله 
با نحله های فکری باید با برنامه ریزی، آمادگی 

پاسخگویی داشت.
حجت الاسلام و المســلمین عبادی زاده به 
تاسیس و راه اندازی مراکز تخصصی در زمینه 
فرق و مذاهب و شــیعه شناسی برای برادران 

طلبه استان نیز اشــاره کرد وگفت: امیدواریم 
ســریعتر این روند پیش رفته تا بتوان از این 
ظرفیت برای حل مسائل فکری استانی استفاده 
شــود. وی وضعیت استان هرمزگان در حوزه 
تامین استاد را دارای مشکلات زیادی دانست 
و گفــت: با توجه به شــیوع ویروس کرونا و 
آمــوزش مجازی، از طریــق فضای مجازی 
می توان بسیاری از محدودیت ها و مشکلات 
در این حوزه را را برطرف کرد و از این فرصت 
و ظرفیت برای آموزش و فعالیت های فرهنگی 
بهتر استفاده کنیم تا بتوانیم به حوزه های علمیه 

تراز گام دوم انقلابِ مد نظر رهبر معظم انقلاب 
برسیم.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان عنوان کرد 
آموزش، پژوهش و تهذیب نفس سه رکن حوزه های علمیه 

رئیس انجمن هنرهای نمایشی هرمزگان:

واگذاری پلاتو دریا بندرعباس مورد تجدید نظر قرار گیرد

ســرویس فرهنگی // موســی بیدج که معتقد است 
مســئولان فرهنگی باید به اهالی فرهنگ رجوع کنند 
و حرف دل آن ها را بشــنوند، با اشاره به نبود فرهنگ و 
کتاب در سبد خرید خانوار می گوید: وقتی کتاب نباشد، 
این ملت گرسنه می ماند؛ گرسنه فرهنگی. باید برای این 

فکری کنیم. 
این شاعر و مترجم  درباره وضعیت فرهنگ و ادبیات در دولت 
دوازدهــم و خلاءهایی در این زمینه که نیاز به حمایت دارند، 
اظهار کرد: فرهنگ جریانی است که مستقیما به مقطعی یک، 
دو یا چهارساله مربوط نمی شود. اگر مشکلات اساسی در آن 
وجود داشته باشــد، اصل موضوع را در چهار سال هم تحت 
تاثیر قرار نمی دهد )شاید مقدار کمی بهتر یا بدتر شود( لذا من 

معتقد نیستم که برای آن محدوده و سن و سال قائل شویم.
او در عین حال با بیان این که قاعدتا وضعیت خوب نیســت، 
گفت: زمانی کتاب های من در پنج هزار نســخه منتشر می شد، 
حالا انگار من عمر حضرت نوح یافته ام که کتاب های منِ نوعی 
به ۵۰۰ نســخه و بعد به ۲۰۰ نســخه رسیده است. بعضی از 
ناشــران هم یواشکی می گویند که ۵۰ نسخه از کتاب را چاپ 
می کنیم و اگر فروش رفت، ۵۰ نسخه دیگر هم منتشر می کنیم، 
یا اگر خیلی کتاب مهمی باشد، در ۵۰۰ نسخه منتشر می شود. 
آیا این با ملتی با پیشینه دیرین فرهنگی تناسبی دارد؟ من فکر 
می کنم هیچ تناسبی ندارد. از این که برای یک ملت ۸۵ میلیونی، 
۲۰۰ نسخه کتاب چاپ کنیم، باید به قبا و عبای مان بربخورد، 

باید در این زمینه فکر کنیم. لذا مشکل ما یکی دوتا نیست.
این مترجم ادبیات عرب همچنین به تاثیر شیوع ویروس کرونا 
بر وضعیت فرهنگ اشــاره و بیان کرد: در این دو ســال اخیر 
هم کرونا مزید بر علت شده است، البته اصل علت نیست. این 
روزها دیگر کســی دل و دماغی ندارد؛ چون ناشر نمی تواند 
چیزی چاپ کند، ابزار چاپ سرســام آور گران شــده و برای 
همین جرات و ریسک نمی کند تا کتابی منتشر کند و رسانه ها 
هم این قدر فراوان شده  و چاپ های غیرقانونی هم زیاد شده و 
همه این ها دست به دست هم داده  و باعث شده اند که وضعیت 

فعلی به وجود بیاید. موسی بیدج افزود: مشکل دیگری هم در 
بخش پخش داریم؛ خیلی از نویسندگان  به خصوص جوانان 
 حتی اگر بخواهند کتابی را با پول خودشان هم چاپ کنند، 
کسی را پیدا نمی کنند که بخواهد آن را توزیع کند، چون ناشران 
و شــرکت های پخش چنین فضایی را به وجود آورده اند و در 
نهایت طوری شده که منِ نویسنده کم تر رغبت می کنم چیزی 
بنویسم. او در ادامه و با بیان این که پایه های فرهنگ ما بر اساس 
نوشــتن است، اظهار کرد: فرهنگ دو پایه دارد؛ یکی از آن ها، 
اندیشه است که باید به نوشته درآید، این نوشته می تواند تالیف 
و ترجمه باشــد. این دو بال یک پرنده را به پرواز درمی آورند. 
وقتی این دو مشکل پیدا کنند، چطور می توانیم برای بهتر شدن 
فرهنگ مان تلاش کنیم؟ فرهنگی که باید حقش را ادا کنیم، نه 
این که بگوییم جزء کشورهای پیشرفته فرهنگی شویم، نه، ما 

حتی به نقش قبلی خودمان هم برگردیم، خیلی خوب است.
بیدج ســپس به این که ما را در کشورهای مختلف به فرهنگ 
می شناسند، اشاره کرد و گفت: ما باید قدر این اهالی فرهنگ و 
هنر را بدانیم و به آن ها اهمیت بدهیم و حرف شان را بشنویم؛ 
این یکی از نکات خیلی مهم است که حرف نویسنده، مترجم، 
پژوهشگر، استاد دانشگاه، اهالی تئاتر و موسیقی را دقیق بشنویم 
و مشکلات شان را بدانیم و بر اساس آن ها برنامه ریزی کنیم. اما 
این توجهات را مقداری کم تر داریم و لذا باعث شده تا انقطاع و 
گسستی ایجاد شود و در نهایت منِ نویسنده کم تر رغبت می کنم 
بنویسم. اگر هم بنویسم یا جایی برای چاپ نیست یا اگر باشد 
هم دل و دماغی برای چاپ نیست. این ها شاید فقط بخشی از 
کل مشــکلات حوزه فرهنگ و ادبیات باشد، مسائل دیگری 

هم باعث شده که اولویت های ما از فرهنگ روی گردان شود.
او ادامه داد: امروزه اگر ۱۰ اولویت را برای سبد خرید خانوار 
در نظر بگیریم، کتاب و فرهنگ در آن نیســت، چون آدم اول 
باید خیالش راحت شود، نان دارد، بعد هم اجاره خانه، لباس و 
دیگر ملزومات. اما وقتی کتاب نباشد، این ملت گرسنه می ماند؛ 
گرســنه فرهنگی. باید برای این فکری کنیم. این که دستوری 
عمل کنیم، فایده ای ندارد، بایــد به دل اهالی فرهنگ رجوع 

کنیم و حرف دل شــان را بشــنویم. موسی بیدج همچنین در 
پاسخ به پرسشــی در خصوص انتظاراتش از دولت جدید و 
همچنین درباره ناامیدی برخی اهالی فرهنگ بیان کرد: ناامیدی 
بدترین بیماری یک فرهنگ و اهالی آن است چون ما به امید و 
انتظار زنده هستیم. اگر امید نداشته باشیم، هیچ کاری نمی توانیم 
انجام دهیم، حتی آن مسئول هم اگر امیدی نداشته باشد، کاری 
نمی کند. اما مســئولان فرهنگی باید درددل اهالی فرهنگ را 
بشــنوند و بعد بر اســاس این، آن چه را در صلاح و اولویت 
است، انجام دهند. مسئله فرهنگ، مسئله ای نیست که یک روزه 
بخواهد از این رو به آن رو شود. بالا آمدن فرهنگ یک جامعه 
قطره قطره صورت می گیرد و نه دریادریا. ممکن است اتفاقات 
دیگری یک دفعه در این مملکت بیفتد، مثلا وضعیت اقتصادی 
خراب اســت اما یک عده می توانند با ترفندی یک شبه پول 
فراوان گیرشان بیاید، اما فرهنگ یک شبه به وجود نمی آید و به 

تلاش فراوان نیاز دارد.
به گزارش ایسنا ؛ این شاعر و مترجم در ادامه اظهار کرد: من 
همیشــه امیدوار هستم و همیشه می گویم که ان شاء الله درست 
می شود. اما این در وجود من است که روحیه خودم را زنده نگه 
دارم و بقیه را هم امیدوار کنم. از این که مسئولان هم این را انجام 
می دهند یا نه، خیلی اطلاعی ندارم. اگر دوســتان دیگر فکر 
می کنند که هیچ اتفاقی نمی افتد، نه، هیچ چیز در جهان ناممکن 
نیست، ممکن است بدتر شود یا بهتر. البته دولت فعلی هنوز یک 
هفته است که سر کار آمده و ما بر چه اساس بگوییم که سال 
آینده اتفاق بدتر یا بهتری خواهد افتاد. ما نمی خواهیم ملت مان 
در میان ملل جهان سرافکنده شود. فرهنگ ما همان است که 
دیگران می دانند، همان طور که ۶۰ مترجم در جهان عرب خیام 
را ترجمه می کنند و ۱۰، ۱۵ مترجم حافظ را ترجمه می کنند. و 
شاعر مصری به من می گوید که »چرا از »شاهنامه«، گوهری 
که دارید، محافظت نمی کنید؟! در کتابفروشی های مصر آن را 
به گالینگور منتشر کرده اند، اما آن قدر گران است که کمتر کسی 
می تواند بخرد. شــما این را ارزان چاپ و توزیع کنید«. همه 
این ها نشان می دهد ما اهالی فرهنگ هستیم و چراغ این اهالی 
فرهنگ باید روشن باشد. درست است که ما مشکل اقتصادی و 
سیاسی داریم اما ما باید با فرهنگ مان حسن نیت و قدرت مان 

را به جهان نشان دهیم. 

گرسنگی فرهنگی!

چه چیزی
 در انتظار بچه های 

اینستاگرامی 
است؟
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حوادث
  
 

هنوز یک هفته بیشتر از آشنایی من با این گروه شرور 
نمی گذرد که متاسفانه توسط پلیس دستگیر شدیم و 
حالا من هم به همین راحتی ســابقه دار می شوم و در 

زمره تبهکاران و خلافکاران قرار می گیرم چرا که ...
  این ها بخشی از اظهارات نوجوان ۱۷ساله ای است که به 
همراه چند خلافکار حرفه ای و ســابقه دار توسط نیروهای 
گشــت کلانتری دستگیر شــده و در دایره اطلاعات مورد 
بازجویــی های تخصصی قرار گرفته بــود. این نوجوان که 
هیچ گونه ســابقه خلافکاری و اوباش گری نداشــت، پس 
از پاســخ به سوالات افســر پرونده درباره سرگذشت خود 
به مشــاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: پدر ومادرم 
 حدود یک ســال قبــل از یکدیگر جدا شــدند چرا که از 
ســال ها قبل مدام با هم دعوا می کردنــد و درگیر بودند. 
پدرم به مواد مخدر اعتیاد داشت و همین موضوع ریشه همه 
ناســازگاری ها بود. خلاصه مدتی بعد مادرم ازدواج کرد و 
به دنبال سرنوشــت خودش رفت. در این میان پدرم نیز که 
نمی توانست اجاره خانه را پرداخت کند حدود دو هفته قبل 
منزل کوچکی را در حاشیه شهر اجاره کرد و ما برای ادامه 
زندگی در حالی به این محله آمدیم که من هم به دلیل طلاق 
پدر و مادرم نتوانســتم ادامه تحصیل بدهم و به ناچار درس 
و مدرســه را رها کردم اما در همــان چند روز اول زندگی 
 در این محل با گروهی آشــنا شــدم که اهل خلافکاری و 
شــرارت بودند، به همین دلیل بســیاری از اهالی از آن ها 

می ترسیدند.
   مــن هم برای آن که مــورد توجه دیگــران قرار بگیرم 
و در ایــن محل خودی نشــان بدهم تا دیگــران مزاحم 
نشوند، ســعی کردم وارد گروه این افراد شرور بشوم تا در 
 حاشــیه امن قرار بگیرم.  همه اعضــای این گروه که از من 
بزرگ تر بودند ســوابق زندان داشــتند ولی من حتی یک 
بار هم خلافی نکرده بودم تا دســتگیر شــوم. با وجود این 
هنوز یک هفته بیشتر از ورودم به این گروه شرارت نگذشته 
بود که به پیشــنهاد یکی از آن ها بســاط مشروب خوری 
را پهن کردیم و هر کدام مقداری مشــروب الکلی نوشیدیم 
اما من که تا به حال از ایــن گونه خلافکاری ها دور بودم 
سعی کردم کمتر از دیگران مشــروبات الکلی مصرف کنم.  
خلاصه بعد از آن ســوار خودروی یکــی از اعضای گروه 
شــدیم تا چهار نفری دوری بزنیم و خودی نشان بدهیم. در 
این هنگام دوستانم قصد داشــتند برای دو دختری که کنار 
خیابان ایستاده بودند ایجاد مزاحمت کنند ولی صاحب یک 
فروشــگاه با دیدن این صحنه ناراحت شد و تلاش کرد از 
ایجاد مزاحمت برای دختــران جوان جلوگیری کند. ما هم 
که حال طبیعی نداشــتیم از خودرو پیاده شدیم ولی ناگهان 
 ســه نفر از دوستانم به فروشــگاه آن مرد حمله ور شدند و 
شیشه های مغازه اش را تخریب کردند. در همین گیر و دار 
ناگهان ماموران گشــت کلانتری از راه رســیدند و ما هم با 
دیدن نیروهای انتظامی به داخل خودرو پریدیم و فرار کردیم 
اما نیروهای انتظامی به تعقیب ما پرداختند تا این که پس از 
 برخورد و تصادف با چند خودرو و اموال شهرداری بالاخره 
چرخ های خــودرو درون جدول حاشــیه خیابان افتاد و 

دستگیر شدیم و ...

گروه تبهکاران!
در امتداد تاریکی

انتظامی  فرمانــده  حوادث//  ســرویس   
استان با اشــاره به شناسایی و دستگیری 
اعضاء شــورا و دهیاری یکی از روستاهای 
بندرعباس به جرم اختلاس و کشف پرونده 
اختلاس 2۵ میلیــارد ریالی در این زمینه 

خبر داد. 
   ســردار غلامرضا جعفری  افزود: در راستای 
مبارزه بی امان با جرایم اقتصادی و ســازمان 
یافتــه، کارآگاهــان پلیس امنیــت اقتصادی 
اســتان با اشــراف اطلاعاتی و تلاش شــبانه 
روزی از تخلــف اعضای شــورای اســلامی 
یکی از روستاهای شهرستان بندرعباس مطلع 
و پیگیــری موضــوع را به صــورت ویژه در 
دســتور کار خود قرار دادند.وی اظهار کرد: در 

تحقیقات اولیه پلیس مشــخص شد این افراد 
 با شــیوه و شــگرد عدم انعقاد قرارداد و ثبت 
شرکت های عمرانی و واگذاری طرح ها برای 
پیشــبرد پروژه های طراحی شده به نفع خود 

اقدام کرده اند.
    فرمانــده انتظامــی هرمــزگان اظهار کرد: 
بررســی های کارآگاهان حکایت از اختلاس 
در شــورا داشــت که بــرای کســب نتیجه، 
تحقیقــات دقیق تری صورت گرفت.ســردار 
جعفری بــا بیان اینکــه ۳ نفــر از متهمان با 
هماهنگی قضائی دستگیر شــدند، تأکید کرد: 
 با توجه به اینکه وجوه مورد نظر به حســاب 
شــرکت های طرف قرارداد واریز نشــده بود، 
در تحقیقات تکمیلی مشــخص شد این افراد با 

مسئولیت های رئیس شورا، ناظر فنی و کارمند 
دهیاری در بازه زمانی سال های ۱۳۹۴ الی ۱۳۹۸ 
 اقدام به عقــد قراردادهای صوری و جعلی در 
طرح های عمرانی روســتا کرده اند.  این مقام 
ارشد انتظامی استان با اشاره به اینکه متهمان در 
مجموع مبلغ ۲۵ میلیارد ریال وجه از حساب 
روســتا به نفع خود جا به جا کرده بودند، بیان 
کرد: قرار مناسب برای متهمان به اتهام اختلاس 
صادر و تحقیقات کماکان برای بررســی بیشتر 
تحت نظر مقام قضائــی ادامه دارد.  به گزارش 
ایســنا، فرمانده انتظامی هرمزگان خاطر نشان 
کرد: پلیس به هیچ وجــه اجازه نخواهد داد تا 
سودجویان به اهداف شوم خود برسند و دیر یا 
زود در چنگ قانون گرفتار خواهند شد و انتظار 

ما از مردم عزیز این است که در صورت اطلاع 
از هرگونه فعالیت مشکوک بلافاصله مراتب را 
از طریق پل ارتباطی ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.

 

کشف محموله ۵ تنی ماهی قاچاق 
در سیریک 

سرویس حوادث// ماموران انتظامی سیریک دو کامیونت 
حامل ۵ تن ماهی قاچاق شناسایی و توقیف کردند. 

  سرهنگ یدالله طاهری، فرمانده انتظامی شهرستان سیریک 
گفــت: ماموران انتظامی ســیریک دو کامیونت حامل ۵ تن 
ماهی قاچاق شناســایی و توقیف کردند.ســرهنگ طاهری 
افزود: ماموران در ایستگاه بازرسی بونجی شهرستان سیریک 
حین کنترل خودرو های عبوری جاده جاسک به سیریک به 
دو دستگاه کامیونت ایســوزو یخچال دار مشکوک و دستور 

توقیف دادند.
  وی گفــت: ماموران در بازرســی از خودرو ها ۵ تن ماهی 
قاچاق کشــف و ضبط کردند.به گزارش باشگاه خبرنگاران 
جوان ، فرمانده انتظامی سیریک ارزش محموله قاچاق کشف 
شده را بنا به نظر کارشناسان اقتصادی ۷ میلیارد ریال عنوان 
کرد.سرهنگ یدالله طاهری گفت: در این رابطه ۲ متهم دستگیر 

و برای سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی شدند.

روابط عمومی 
با مصرف  ماهی و میگو، كودكانی سالمتر و شادابتر و باهوش تر خواهید داشت شیلات هرمزگان 

ســرویس حوادث// اکبر خرمدیــن )پدر بابک( در 
تحقیقات گفت که فرامرز را در ســال۹۰ و آرزو را در 
سال۹۷ به قتل رسانده و پس از مثله کردن اجساد، 
آنها را در نقاط مختلف تهران رها کرده و در همه این 
قتل ها همسرش همدستش بود، اما نقشی در ارتکاب 

قتل ها نداشت.
  »ما از قصاص دایی ام گذشــتیم اما درخواست کردیم که 
به حبس محکوم شود و هرگز روی آزادی را نبیند.« اینها 
را خواهــر فرامرز )داماد خانواده خرمدین( می گوید. او به 
همراه دو برادرش مدتی پیش به دادســرای جنایی تهران 
رفتند و اعلام کردند که از قصاص دایی شان می گذرند.در 
شــرایطی که رسیدگی به پرونده در دادسرای جنایی ادامه 
داشــت و هنوز کیفرخواست صادر نشده بود، مدتی پیش 
خانواده فرامرز )داماد خرمدین ها( به دادسرای جنایی تهران 
رفتند و از قصاص اکبر خرمدین گذشتند.پرونده جنجالی 

خرمدین ها که شاید یکی از پیچیده ترین پرونده های جنایی 
سال های اخیر به شمار می رود، حالا و با گذشت خانواده 
داماد او از قصاص، وارد مرحله ای تازه شــده است. این 
پرونده از ۲۶اردیبهشت امسال و با پیداشدن تکه های بدن 
یک مرد در سطل زباله ای در فاز۳ شهرک اکباتان به جریان 
افتاد. تنها چند ساعت پس از پیداشدن این جسد مثله شده، 
معلوم شد که مقتول کارگردان ۴۷ساله سینما به نام بابک 
خرمدین است و عاملان این جنایت پدر و مادر او هستند 
که خیلی زود توسط پلیس دستگیر شدند.آنها علاوه بر قتل 
بابک، به ارتکاب دو قتــل دیگر نیز اعتراف کردند؛ آرزو 
)دختر خانواده( و فرامرز )شوهر سابق آرزو(. اکبر خرمدین 
)پدر بابک( در تحقیقات گفت که فرامرز را در ســال۹۰ 
و آرزو را در ســال۹۷ به قتل رسانده و پس از مثله کردن 
اجساد، آنها را در نقاط مختلف تهران رها کرده و در همه 
این قتل ها همسرش همدستش بود، اما نقشی در ارتکاب 

قتل ها نداشت.
* دروغ عجیب دوست و مادر آرزو

  اعتراف هولناک این زن و شــوهر بــه قتل دو فرزند و 
دامادشان و انتشار تصویری از اکبر خرمدین و حرف های 
او که از ارتکاب قتل ها ابراز خشنودی می کرد و مقتولان را 
مستحق مرگ می دانست، برای مدتی فضای رسانه ای کشور 
را تســخیر کرد. او رفتار بد و ناشایست قربانیان را دلیل 
کشتن آنها عنوان کرده بود، حال آنکه تحقیقات خبرنگاران 
و گفت وگو با دوستان، آشنایان و اقوام قربانیان نشان می داد 
که این ادعاها صحت ندارند و اکبر خرمدین احتمالا با طرح 
آنها قصد دارد افکار عمومی را تحت تأثیر قرار داده و خود 

را تبرئه کند.اما آنچه به جنجال ها درباره این پرونده افزود: 
دو ادعای دروغین درباره تجاوز اکبر خرمدین به دخترش 
آرزو بود. نخستین ادعا را یکی از دوستان آرزو )دختر اکبر 
خرمدین( مطرح کرد. او مدعی شــد که اکبر از کودکی به 
دخترش آرزو تجاوز می کرده و احتمالا انگیزه اش از کشتن 
دختر، پســر و دامادش، فاش شدن این راز بوده است. اما 
تحقیقات بازپرس پرونده و تیم جنایی نشان داد که این ادعا 
دروغ اســت و از طرفی دوست آرزو هرگز حاضر نشد با 
مراجعه به دادسرا این ادعا را طرح کند. خواهر آرزو و حتی 
خانواده داماد آنها )فرامرز( نیز این ادعا را تکذیب کردند و 
گفتند که بی شک اگر این ماجرا صحت داشت، آنها متوجه 

می شدند و حتما آرزو درباره این اتفاق با آنها حرف می زد.
دومین ادعای تجاوز را همسر اکبر خرمدین مطرح کرد. او 
که پس از دستگیری در زندان زنان به سر می برد، مدتی قبل 
و در یک فایل صوتی مدعی شد که شوهرش به دخترشان 
آرزو تجاوز می کرده و رفتار بدی با اعضای خانواده داشته 
و حتی او را در خانه شکنجه و زندانی می کرده است.این زن 
اما وقتی برای توضیح درباره این فایل صوتی تحت تحقیق 
قرار گرفت، همه ادعاهایش در فایل صوتی را تکذیب کرد 
و گفــت که یکی از زندانیان او را فریب داده و به وی گفته 
که اگر چنین ادعایی را مطرح کند می تواند خودش را در 
دادگاه تبرئه کرده و از مجازات فرار کند.در چنین شرایطی 
رسیدگی به پرونده در دادسرای جنایی ادامه داشت و هنوز 
کیفرخواست صادر نشده بود که مدتی پیش خانواده فرامرز 
)داماد خرمدین ها( به دادســرای جنایی تهران رفتند و از 

قصاص گذشتند.

بیش فعالی همراه با کمبود توجه
این کودکان دائما ســطوحی از فعالیت های فراتر از فعالیت های گروه 
سنی خودشان را انجام می دهند ، قادر به حفظ توجه و علاقه یا پشتکار 
در فعالیت ها و اهداف بلند مدت یا تکالیف تعیین شــده توسط دیگران 
نیستند و هیچ گونه شور زندگی از خودشان نشان نمی دهند . درعوض 
به احتمال زیاد ، مشــکلات فراوانی در مســائل اجتماعی ، شناختی ، 
تحصیلی، خانوادگی و هیجانی ، حیطه های رشــد و سازگاری دارند . 
بنظر می رسد ویژگی های رفتار ی مشکل آفرین آنها خیلی زود و غالبا 
قبل از 7 سالگی شروع شده که این نشانه ها باید حداقل شش ماه ادامه 
داشته باشد .در ضمن ، این اختلال می تواند حتی در دوران نوزادی هم 

وجود داشته باشد .
*  ویژگی ها و نشانه ها : 

1 – تکانشگری ، 2 – کم توجهی و حواس پرتی ، 3 – بی قراری و جنب 
و جوش زیاد ، 4 – ایجاد مشکل در بازی همسالان ، 5 – بی توجهی به 
حرف دیگران ، 6 – مشکل در پیروی از دستورها ، 7 – انجام کارهای 
خطرنــاک بدون توجه به پیامد آنها ، 8 – تصادف کردن به میزانی بیش 
از دیگران ، 9 – عدم احساس راحتی ، 10 – داشتن عزت نفس پایین، 
11 – اختــلال در زبان و گفتار ، 12 – اختلال های خلقی و گفتاری ، 
13 – کم اشــتهایی ، 14 – مشکل سازگاری در موقعیت های جدید ، 
15 – خودآزاری ، کندن مو و پوســت خود ، 16 – ناتوانی یادگیری ، 
17 – وول خوردن ، 18 – نافرمانی و عدم همکاری ، 19 – شیوع بیشتر 
در پسران ، به ویژه در پسران چشم آبی و موبور . تفاوت های جنسیتی : 

در پسران سه تا چهار برابر دختران شایع است .
*  روش های تشخیص : 

1 – شرح حال گیری 2 – مصاحبه با کودک ، معلم و والدین 
3 – مشاهده رفتار کودک در خانه ، منزل و زمین بازی 

4 – ارزیابی ویژه از کودک در موارد زیر : 
الف ( پیشرفت تحصیلی 

ب ( سلامت عصب شناختی 
ج ( روابط خانواده  - کودک

5 – استفاده از معیارهای راهنمای تشخیصی و آماری اختلال روانی
6 – آزمون هــای روانی از جمله هوش ، حافظه ، توجه ، پیشــرفت 

تحصیلی و سازگاری هیجانی .
*  علل : 

1 – عوامل ژنتیک 2 – عوامل عصب شناختی و عصبی شیمیایی
 3 – سم های محیطی 4 – عوامل مربوط به تغذیه 

5 – عوامل روانشناختی : تعامل ماهیت – تربیت 6 – رفتار والدین .
* درمان : 

1 – دارو درمانی : رایج ترین درمان این اختلال ، دارو درمانی می باشد 
که این داروها اثرات  کوتاه مدت مثبتی دارند و بســیاری از کودکان در 
کلاس رفتار بهتری نشان می دهند و تخریب گری آنان کاهش می یابند . 
2 – رفتار درمانی : پس از آخرین جلسه درمانی با دارو ، رفتار درمانی 
با کودکانی که روند درمان آنها خاتمه نیافته باشد آغاز می شود . بیشتر 
تدابیر رفتاری ، تغییراتی ایجاد می کنند که کمتر از دو ماه طول می کشند 
و اثرات آنها معمولا آنقدر قوی نیست که رفتار را به حد عادی برساند .

3 – رژیم غذایــی : در معدودی از موارد ، رژیم های غذایی فاقد مواد 
افزودنی مثل شکلات ممکن است مفید واقع شود .

4 – اصلاح و تغییر رفتار ) حل مساله ، خودآموزی کلامی ( : این روش 
 کــه می تواند برای برخی از کودکان مفید واقع شــود ، به کودک کمک 
می کند تا مهارت های حل مســاله و مهار خود را افزایش دهد . محیط 
مدرسه برای چنین فردی باید به گونه ای باشد که امکان بازی آزاد فراهم 

گردد و فرصت بی نظمی محدود شود .
*  نکته ها : 

 فراوانــی این اختــلال را در دوران کودکی بیــن 3 تا 5 درصد تخمین 
زده انــد . به طور کلی این اختلال در طبقات پایین بیشــتر از طبقات 

اجتماعی بالا مشاهده می شود .
بیش فعالی رابطه زیادی با اختلال ضداجتماعی دارد. مشــکلات اواخر 
کودکی و دوره نوجوانی با شــدت پر تحرکی ، پرخاشــگری و ضریب 
هوشــی پایین همبستگی دارد . در دوره بزرگسالی میزان شیوع اختلال 

شخصیت با ویژگی های تکانشی و ناپخته ، ممکن است افزایش یابد . 
*  نتیجه گیری : 

بیش فعالی با ناآرامی ، بی قراری ، دویدن های نامناســب ، اشکال در 
بازی کردن آرام و پر حرفی مشخص می شود . درمان این کودکان معمولا 
داروها را شــامل می شود که رایج ترین آنها » متیل فنیدیت « است و 
گاهی هم از فنون روان شــناختی استفاده می شود . در پاره ای موارد ، 
بیش فعالی تا حدی در نوجوانی کاهش می یابد اما گاهی نشــانه ها تا 
دوران بزرگسالی هم باقی می مانند و برای درمان از دارو درمانی ، رفتار 

درمانی ، اصلاح و تغییر رفتار  و رژیم درمانی استفاده می شود .
  مرکز مشاوره آرامش فرماندهی انتظامی هرمزگان
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اختلاس میلیاردی اعضاء شورا و دهیاری یک روستای بندرعباس

رئیس پلیس فتای استان فارس :

پسر ۱۶ ساله کارت بانکی پدر بازنشسته خود را خالی کرد

ســرویس حوادث//  رئیس پلیس 
فتای اســتان فارس گفت: پسر ۱۶ 
ساله کارت بانکی پدر بازنشسته خود 

را در شیراز خالی کرد.
   سرهنگ حشمت سلیمانی بیان کرد: با 

مراجعه مردی ۷۰ ساله به پلیس فتا مبنی 
بر برداشت غیرمجاز ۱۲۰ میلیون ریال 
از حساب بانکی اش، موضوع در دستور 
کار تیمی از کارشناسان قرار گرفت.وی 
تصریح کرد: در اقدامات اولیه کارشناسان 

مشخص شد که متهم با استفاده از کارت 
شاکی اقدام به خرید یک دستگاه گوشی 
اینترنتی  هوشــمند موبایل به صورت 
کرده اســت.رئیس پلیس فتای فارس 
گفت: در بررســی های بیشتر مشخص 
شد متهم پســر ۱۶ ساله شاکی است و 
پس از حضور در این پلیس منکر انجام 
هرگونه عمل مجرمانه شد ولی با دیدن 
ادله دیجیتال و مستندات به بزه انتسابی 

خود اعتراف کرد.   
  ســرهنگ ســلیمانی افزود: متهم در 
اعترافات خود بیان داشــت همیشــه 
می دانستم که مبالغ زیادی پول در کارت 
بانکی پدرم موجود اســت و همچنین 
از رمــز کارت وی نیز با خبر بودم و از 
طرفی دوستانم گوشــی های هوشمند 
داشــتند و من هم می خواستم مثل آنها 

گوشی موبایل جدید داشته باشم و این 
موضوعات باعث وسوســه من شد و 
بدون اینکه پدرم متوجه شود با کارت 
بانکــی وی اقدام به خریــد کردم.این 
مقام سایبری به شهروندان توصیه کرد: 
کارت ها و اطلاعات بانکی خود را در 
محل های امن و دور از دسترس دیگران 
نگهداری کنیــد و هنگام انجام هرگونه 
تراکنش دقت کنید که اطلاعات در اختیار 
افراد دیگر قرار نگیرد.وی از عموم مردم 
 خواســت هشــدارهای پلیس فتا را 
جدی گرفته و در صــورت مواجهه با 
موارد مشــکوک موضوع را سریعاً از 
طریق وب ســایت پلیس فتا به آدرس
www.cyberpolice.ir )بخــش 
ارتباطات مردمی( یا به شــماره تلفن 

۰۹۶۳۸۰ گزارش کنند.

ســرویس حوادث// فرمانده انتظامی اهواز از 
قتل اعضای یک خانواده به دست چهار برادر 

به علت اختلاف خانوادگی خبر داد.
  ســرهنگ محســن دالوند افــزود: درپی اعلام 
مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ مبنی بر قتل چهار 
عضو یک خانواده در یکی از مناطق شــهر اهواز، 
بلافاصله ماموران انتظامــی به محل حادثه اعزام 
شدند. وی ادامه داد: در بررسی های ماموران پلیس 
مشخص شد چهار نفر از عموهای خانواده به سمت 
کرده اند  تیراندازی  برادرشــان(  )خانواده  ساکنان 
که متاســفانه پدر، مادر، دختر و پسر خانواده بر 
اثر اصابت گلوله به قتل رســیده اند و دیگر دختر 
 خانــواده مجروح و به بیمارســتان منتقل شــده 

است.  
    به گزارش ایسنا، فرمانده انتظامی اهواز با بیان 
این که دســتورهای ویژه برای دستگیری قاتلان 
صادر شده است، تصریح کرد: اختلاف خانوادگی 

علت این حادثه بوده است.

اداره  معاون  حوادث//  ســرویس 
گمرک شهرســتان جاسک گفت: 
یــک کانتینر یخچالــی حاوی ۱۰ 
تن بستنی فاســد در یک دره در 
محدوده این شهرســتان تخلیه و 

امحا شد. 
  بهروز شــاهی با اعــلام این خبر به 
رســانه ها افزود: ایــن کانتینرِ حاوی 
بســتنی ۲ ماه قبل به علت فاسد بودن 
از کشور عمان به جاسک بازگشت داده 

شده بود.
  به گزارش ایرنا، وی بیان داشت: علت 
فاسد شدن بســتی ها، خرابی شبکه 
سرمایشی ســردخانه کانتینر یخچالی 
بوده است.معاون اداره گمرک شهرستان 
جاســک اظهارداشــت: برای امحای 
این محموله نماینده های بهداشــت و 

شهرداری نیز حضور داشتند.

 قتل 4 عضو یک خانواده 
به دلیل اختلافات خانوادگی 

۱0 تن بستنی فاسد در جاسک امحا شد

سرویس حوادث// مرد شــیاد برای اخاذی از زن 
جوان صفحه اینستاگرامی او را از دسترس خارج 
می کرد تا هر بار برای فعال سازی آن پول بگیرد اما 

سرانجام از سوی پلیس دستگیر شد.
  چندی قبل زن جوانی با مراجعه به پلیس فتا مدعی 
شد شخصی ناشناس با دسترسی غیرمجاز به حساب 
کاربری وی در اینســتاگرام اقدام به تهدید و اخاذی از 
او کرده اســت.با شروع تحقیقات پلیسی مشخص شد 
چند روز قبل از این شــکایت حساب کاربری این زن 
در اینستاگرام از دســترس خارج شده است تا اینکه 
شــخصی ناشــناس به وی پیام داده است که در ازای 

واریز مبلغی پول صفحه او را پس می دهد. او نیز به دلیل 
اهمیت اطلاعات کاری صفحه اش در اینستاگرام، مبلغ 
اعلامی را برای فرد ناشــناس واریز کرده است. اما این 
روند چندین بار تکرار شده و زن جوان هر بار به علت 
نیاز به اطلاعات موجود در این صفحه مبلغ مورد نظر را 
برای متهم واریز می کرده است. سرهنگ داوود معظمی 
گودرزی، رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات 
تهران بزرگ در تشریح این خبر افزود: با بررسی های 

فنی و سایبری مشخص شد مجرم از اقوام نزدیک شاکی 
است که با همدستی یکی از دوستانش دست به این کار 
زده است که در نهایت هر دونفر به پلیس فتای پایتخت 
انتقال داده شدند.رئیس پلیس فتای پایتخت بیان داشت: 
این فرد پس از حضور در پلیس فتا و مواجهه با شاکی 
به جرم ارتکابی اقرار کرد و ضمن ابراز پشیمانی علت 
این کار را اخاذی و به دســت آوردن پول عنوان کرد و 
گفت : با پیشنهاد یکی از دوستانم صفحه اینستاگرام این 

زن را از دسترسش خارج کردیم و با یک تلفن ناشناس 
بــه او پیام دادیم که باید بــرای بازگرداندن صفحه اش 
پول بدهد.وی با اشــاره به لزوم فعالسازی تأیید هویت 
دومرحله ای برای حســاب های کاربری شــبکه های 
اجتماعی به شهروندان توصیه کرد: در هنگام فعالیت در 
شبکه های اجتماعی تنظیمات امنیتی و حریم خصوصی 
را رعایت کنند و از در اختیار گذاشتن اطلاعات حساب 
کاربری خود به دیگــران خودداری کنند و در صورت 
مواجهه با هرگونه موارد مشکوک آن را از طریق سایت 
پلیس فتا بــه آدرس www.cyberpolice.ir بخش 

گزارش های مردمی با ما در میان بگذارند.

پدر بابک خرمدین از قصاص رهایی یافت

دستگیری شکارچی متخلف در بشاگرد 
 ســرویس حوادث// ماموران یــگان حفاظت 
محیط زیست شهرستان بشاگرد یک شکارچی 

متخلف صید را دستگیر کردند. 
   نکویــی، فرمانده یگان حفاظت محیط زیســت 
شهرستان بشاگرد گفت: یک شکارچی متخلف صید 

در شهرستان بشاگرد دستگیر شد.

نکویی افزود: از این شــکارچی یک قبضه سلاح و 
یازده قطعه پرنده تیهو کشف شد.

  به گزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان؛ وی گفت:  
جریمه هر قطعه تیهو ۳۰۰ هزار تومان اســت.تیهو 
پرنده ای زیبا و مورد علاقه شکارچیان در فصل بهار 

و تابستان است.

برگ سبز خودروی زامیاد تیپ Z24Nl مدل 1398 رنگ 
آبی به شماره پلاک 941 و 39 ایران 16 به  شماره موتور   

 NAZ pl140Tl0579553 و شماره شاسی Z24839653 
به نام ابوذر خانی مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

اخاذی با مسدود کردن حساب اینستاگرامی

Z

طرح : بیتا هوشنگی
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فرهنگی قشمی رتبه برتر
 طرح تعالی کشور را کسب کرد

  سرویس شهرســتان// رئیس اداره آموزش و پرورش 
منطقه شهاب و حَرّای شهرستان قشم گفت: مدیر دبیرستان 
روســتای گوری از توابع بخش شهاب موفق به کسب رتبه 
برتر کشــور در موضوع طراحی داده نما)اینفوگرافی( طرح 
تعالی مدیریت شد. سید مسلم دریانورد افزود: خانم بمان 
شرف در محور »ســاختار الگوی تعالی مدیریت مدرسه« 
شرکت کرده بود که توانســت با خلاقیت خود در ترکیب 
عناصر بومی و محتوای غنی، به کســب رتبه نایل شــود.
وی ادامه داد: مســابقه طراحــی داده نما)اینفوگرافی( در 
محورهای مفهوم الگوی تعالی مدیریت مدرســه، ساختار 
الگوی تعالی مدیریت مدرسه، منطق ارزیابی الگوی تعالی 
مدیریت مدرسه و چگونگی اجرای الگوی تعالی مدیریت 
 مدرســه ویژه مدیران و معاونان مدارس دوره اول و دوم 
آموزش متوسطه برگزار شد.رئیس اداره آموزش و پرورش 
منطقه شــهاب تصریح کرد: با اجرای طرح تعالی مدیریت 
تلاش می شــود تا کیفیت مداری اســاس کار مدرسه باشد 
و شــرایطی فراهم شــود تا همه عوامل موثر در مدارس 
شناســایی و از ظرفیت هــا و توانایی هــای ایــن عوامل 
 استفاده شود.به گزارش ایرنا، بیش از 12 هزار دانش آموز 
در مقاطع مختلف در بخش شــهاب و حرای قشم تحصیل 
 و 894 فرهنگــی در 99 مدرســه ایــن منطقــه فعالیت 

می کنند.

تولید هشت هزار و ۹0۷ میلیارد کالا در قشم
  ســرویس شهرســتان//  مدیر صنعت، معدن و تسهیل 
تولید ســازمان منطقه آزاد قشم گفت: در سال جاری بیش 
از هشت هزار و 907 میلیارد ریال کالا توسط 218 واحد 
تولیدی، تولید شده اســت. محمد مهدی برنجی افزود: در 
همین مدت بیش از 56 جواز تاســیس و فعالیت اقتصادی 
برای واحدهای تولیدی صادر شــده اســت.وی ادامه داد: 
همچنین از ابتدای امســال تا پایان تیرماه 31 فقره مجوز 
برای فعالیت های اقتصادی صادر شــده است.مدیر صنعت، 
معدن و تســهیل تولید ســازمان منطقه آزاد قشم تصریح 
کرد: در این مدت 25 مورد جواز تاسیس برای واحدهای 
تولیدی و صنعتی در منطقه آزاد قشــم صادر شــده است.
 وی افزود: تــا پایان مردادماه امســال 46 طرح توجیهی 
بــرای فعالیت تولیــدی و صنعتی به تایید رســیده و 32 
 پروژه نیز در دســت احداث است.به گزارش ایرنا، برنجی
ادامــه داد:  طرح های های تولیدی در دســت احداث در 
حوزه هــای صنعتی، تولید لوازم آرایشــی و بهداشــتی، 
 فرآوری آبزیان، ســاخت فلزات اساســی، بســته بندی 
مواد غذایی، تولید شــناور، تولید و بسته بندی کاغذ، تولید 
لوله های پلیمری، ســاخت محصولات از توتون و تنباکو 

غیر آن است.

خبری

شهرستان

دکتر  گلستانی سرویس شهرستان//  قاسم 
علی اصغر علامــه مدیرعامل منطقه ویژه 
پارسیان از احداث نیروگاه و سایت پسماند 
صنعتی در راســتای ایجاد زیرساخت های 
لازم برای تامین نیازهای سرمایه گذاران در 

منطقه ویژه اقتصادی پارسیان خبر داد .
مشروح گفتگوی وی با خبرنگار روزنامه دریا 

را با هم می خوانیم:
از آنجایی که نام منطقه ویژه پارسیان 
 به عنــوان ارائــه دهنده خدمــات به 
شرکت ها و کارخانه  های انرژی بر است 
، به طبع در شــرایط امــروز که بحث 
نیروگاه و برق اهمیت پیدا کرده و لازم 
اســت به عنوان یک زیر ساخت درجه 

یک به آن پرداخته شــود، لطفا بیشتر 
در مورد نیروگاه منطقه ویژه پارسیان 
توضیح بدید که از چه زمانی می تواند 

برق مورد نیاز منطقه را تامین کند؟
   بحــث موافــق اصولــی نیــروگاه برای 
اولین بار اینجا مطرح شد که موافقت اصولی آن 
صادر شــده است. دو موضوع برای ما خیلی 
مهم اســت یکی برق و دیگری آب است هر 
دوی اینها امســال شروع کرده اند و هم اکنون 
هم در حال کارکردن هستند، موافقت اصولی 
نیــروگاه هم از وزارت نیرو اخذ و به ما ابلاغ 
شده است به دنبال تامین اعتبارمان برای آغاز 
این پروژه عظیم هستیم.من قول میدهم که تا 
پایان ســال نیروگاه شروع به کارکردن بکند.

مــا برای تامین برق ســرمایه گذارانمان هیچ 
مشــکل و نگرانی نداریم و واقعا برای تمامی 
 ســرمایه گذارانمان بــرق دوران ســاخت و 
بهره برداری شــان را تامین می کنیم.در حال 
حاضــر هم ایــن کار را کرده ایم یعنی همه ی 
ســرمایه گزاران ما که تقاضــای برق دارند، 
برقشان را تامین کردیم مشکلاتی هم داشتیم 
ولی این مشکلات را به شرکت ها منتقل نکردیم 
زیرا ما اعتقاد داریم که تمام دغدغه های یک 
 ســرمایه گذار روی موضوع تولید باشــد و 

دغدغه های جانبی نداشته باشد.
  زیرا انصافا ســازمان ایمیدرو حمایت های 
لازم را مــی کند هیچ گونه تقاضایی نبوده که 
سازمان پاسخ منفی دهد. سازمان و مسئولین 

محلی در هر حــوزه  ای بوده کمکمان کردند 
و همچنین نماینده محترم کنارمان بوده، همه 
دســت به دســت هم داده اند که بالاخره این 

منطقه آباد شود.
* خوراک نیروگاه چه خواهد بود؟

  خــوراک ایــن نیــروگاه گاز اســت که 
مجــوز لازم هــم گرفتــه شــده و هیــچ 
نگرانــی ندارد.معمولا اشــتغال یک ســری 
 حواشــی هم در کنــارش دارد بــرای مثال 
تامین مسکن شاغلین در آن منطقه، تامین زیر 
ساخت هایی مانند مدرسه و مراکز بهداشتی 
وغیره، آیــا این ملاحظــات در منطقه ویژه 

پارسیان انجام شده است؟ 
  چــون من هم تجربه شــورای شــهری و 

شــهرداری دارم و هم در شــهری بودم که در 
کنارمان پالایشــگاه بوده یعنی صنعت بود. از 
 روزی که من این کار را شــروع کردم یکی از 
 دغدغه هایــم این بوده که ما باید به نســبت 
سرمایه گذاری که جذب میکنیم زیر ساخت های 
شــهری را هم آماده کنیم، با دوستان،مسئولان 
شهری، شــهردار و شورای شهر وارد مذاکرات 
و گفتگوهایی شدیم که آنها هم بیایند در کنار 
ما و زیرســاخت هایشان و هدف گذاری شان 
 را بر اساس جمعیتی که پارسیان جذب می کند 
پیش بینی بکننــد و قطعا خود ماهم می دانیم 
شاید بودجه خود شهر پارسیان نتواند آن زیر 
ساخت هایی که قرار است دولت در آنجا صنایع 
مستقر کند، ایجاد بکند.ما در حال تلاش هستیم 
که یک سری بودجه ها برای آن منطقه بگیریم، 
مانند همین الان که یکی از بحث های ما بحث 
پسماند اســت موافقت سایت پســماند را از 
ایمیدرو گرفته ایم که با شهرداری پارسیان وارد 
مذاکره شویم که هم پیش بینی شهر پارسیان و 

هم منطقه ویژه را بکنیم و یک ســایت پسماند 
صنعتی و به روز آنجا احداث شود، این مسئله 
هم یکی از کارهایی بود که الان نمیخواســتیم 
مطرح کنیم.قطعا ما به فکر زیر ســاخت های 
»پارســیان« هســتیم. امیدواریــم در آینده 
نزدیک بتوانیم در کنار مردم خونگرم پارسیان 
 کــه جا دارد در اینجــا از آنها بخاطر کمک و 
 حمایــت هایشــان و برقــراری امنیت برای 
 سرمایه گذاران تشکر کنم به این هدف دست پیدا 

کنیم.

مدیرعامل منطقه ویژه پارسیان خبر داد

احداث نیروگاه و سایت پسماند صنعتی در منطقه ویژه اقتصادی

سرویس شهرســتان// منطقه 
۱۴ روســتای بخش سندرک در 
موقعیت شــمال شرقی بخش 
درپهن  دهستان  در  و  سندرک 
واقع و از نعمت جــاده ایمن و 

استاندارد بی بهره است. 
  جــاده پر پیــج و خطر و بدون 
علایم رانندگی در ســندرک در 
شــرق اســتان هرمزگان سال ها 
اســت که چشــم انتظار تحقق 
بهبود  بــرای  مســؤولان  وعده 
وضعیت نامناسب آن است.منطقه 
14 روســتای بخش سندرک در 
موقعیت شــمال شــرقی بخش 

سندرک و در دهستان درپهن واقع 
و از نعمت جاده ایمن و استاندارد 
بهره اســت.جاده کوهستانی   بی 
پر فراز و نشــیب، خطر ریزش 
کوه، عــرض کم جاده بدون گارد 
ریل و شــانه خاکی ایمن در این 
سالها جان انســانهای زیادی را 
گرفته اســت. بغرنج ترین مساله 
 این جاده چند کیلومتری نداشتن 
تابلــو های علائــم راهنمایی و 
 رانندگی است. به گزارش فارس، در 
 فصل های بارانی و طغیان سیلابها، 
باریک شدن عرض جاده به خاطر 
سقوط سنگ ریزه ها و صخره های 

 ریز و درشت، ریســک تردد را 
دو چندان و ضریب سقوط وسایل 

نقیلــه و ضرب و جرح و یا حتی 
مرگ را افزایش می دهد.

سرویس شهرســتان// رییس مرکز توسعه 
سلامت کیش گفت: با وجود اینکه بیمارستان 
این جزیره از بیمــاران مبتلا به کرونا خالی 
شــده اما ویروس کماکان در حال چرخش 

است. 
بــه  اشــاره  بــا  رضانیــا  محمدرضــا      
رعایــت  نتیجــه  در  جمعــه  روز  از   اینکــه 
 پروتکل های بهداشــتی از ســوی مردم، تداوم 
محدودیت هــا و تلاش کادر درمــان خالی از 
بیماران کرونا شــده اســت اظهار داشت: انتظار 
 می رود کیشوندان و مســافران همچنان رعایت 

پروتکل های بهداشتی را در اصل کارهای خود 
 قرار دهنــد.وی اضافه کرد: هم اکنون رعایت 
پروتکل های بهدشتی در جزیره زیر 75 درصد 
اســت افزود: خالی شدن بیمارستان به منظور 
توقف روند ابتلا و چرخش ویروس نبوده و لازم 
اســت تلاش کنیم تا رعایت موازین بهداشتی 
به حــد ایمنی و بالاتر از 86 درصد برســد.
 رئیس مرکز توسعه سلامت کیش یادآور شد: 
عادی انگاری مهمترین عامل گسترش شیوع 
 دوباره ویروس در جزیره کیش بوده و اگر رعایت 
پروتکل های بهداشــتی جدی گرفته نشــود 

دوباره ســوش های جهش یافته با بازگشت 
به کیش مــی توانند دوباره بحــران هایی به 
مراتــب بزرگ تر از دلتا ایجاد کنند.به گزارش 
ایرنــا، وی اضافه کرد: همچنین در این جزیره 
واکسیناســیون کیشــوندان بالای 18 سال و 
مشاغل مختلف با سرعت نسبی در حال انجام 
است ولی تا زمانی که بالای 80 درصد جامعه 
هر 2 دُز واکســن را نگیرند نمی شود امیدوار 
به پیشگیری توسط واکسن بود.جزیره کیش از 
12 تیر تا 6 شهریور در وضعیت قرمز کرونایی 
قرار داشت که با اعمال محدودیت های شدید 
کرونایی و رعایت آن توسط کیشوندان از 17 
مرداد تا 6 شــهریور منجر به کاهش گردش 
ویروس و در نهایت خالی شدن بیمارستان در 

تاریخ 19 شهریور از بیماران کرونایی شد.

جاده پر پیج و خطر و بدون علایم در سندرک

رئیس مرکز توسعه سلامت کیش:

 ویروس کرونا همچنان در حال گردش است

سرویس شهرستان// واکسیناسیون در برابر 
کرونا مهم ترین راه ســلامتی است که مردم 
باید با دغدغه بیشتری از آن استقبال کنند 
تا با مصونیت در برابر کرونا، اقتصاد جزیره به 
ویژه در بخش های گردشگری و بازار به حالت 

عادی برسد. 
  درحال حاضر بواســطه شــیوع کرونا بیشتر 
کسب وکارها در جزیره قشــم از رونق افتاده 
 و بــه خاطر همیــن محدودیت ها کســی از 
استان های دیگر وحتی استان هرمزگان رغبت به 
 مسافرت به قشم نمی کند واین درحالی است که 
زیر ساخت های واکسن فراهم شده بطوریکه 
بالای 18ســال هم دراین شهرســتان امکان 
دریافت واکســن دارند.جزیره یکی از مناطق 
گردشــگری کشــور بوده که تاپیش از کرونا 
مســافرهای هوایی ودریایی به صورت روزانه 
صورت می گرفت و مناطق تجاری و تفریحی 
آن شلوغ ترین جا در این جزیره بود اما با آمدن 
کرونا مشــکلات این بخش روز به روز زیادتر 
شده است لذا اســتقبال از واکسن می تواند به 
کاهش شــیوع کرونا کمک کند.روزی که در 
رسانه ها اعلام شد که ساکنان تمام جزیره های 
خلیج فارس به جز قشم و کیش، در برابر کرونا 
واکسینه شوند، در فضای مجازی قشم غوغایی 
به پا شد که چرا این دو جزیره مستثنی شدند. 
البته با توجه به واردات کم واکسن، و جمعیت 
زیاد این دو جزیره به ویژه جزیره قشــم، این 
تصمیم قابل فهم بود اما جو جامعه آن را برنتافت 
و برخی اتفاقات نیز باعث شد بر شدت انتقادات 
بیفزاید.بر این اســاس، قشم و کیش نیز پس از 
مدتی مشمول واکسیناسیون سراسری شدند و 
در جزیره قشــم 2 مرکز تجمیعی در شهرهای 

قشــم و درگهان و نیز پایگاه های بهداشت در 
دیگر شهرها و روستاهای قشم به واکسیناسیون 
عمومی پرداختند.بیــش از یکصدهزار نفر در 
سامانه سیب به عنوان ساکنان جزیره قشم زیر 
پوشش این طرح قرار گرفتند. مدیران شهرستان 
با توجه به جمعیت بالای زیر پوشــش، برنامه 
زمانبندی تهیه و بر اساس آن در هر هفته یک 
یا دو گروه ســنی را زیر پوشش واکسیناسیون 
قرار دادند؛ تا اینکه روز 20 شــهریورماه اعلام 
کردند که تمام افراد بالای 18 سال امکان تزریق 
واکســن را دارند.با این همه و با وجود فشار 
شدید تبلیغاتی برای واکسیناسیون مردم جزیره 
قشم، تا 2 روز پیش هنوز تعداد افرادی که برای 
تزریق مراجعه و واکسن خود را دریافت کرده اند 
هنوز به 50 درصد نرسیده است؛ در بازدید از 
مراکز تجمیع واکسیناسیون نیز به وضوح مشاهده 
می شــود که با وجود ظرفیت موجود، به دلیل 
مراجعه نکردن مردم، امکان استفاده حداکثری 
از ظرفیت ها وجود ندارد.استقبال نکردن مردم 
از واکسیناســیون، ممکن است دلایل مختلفی 
داشته باشد، اما در شــرایط بحرانی نمی توان 
این دلایل را موجه دانســت. عــادی انگاری 
بیماری کرونا، انتظار برای دریافت یک واکسن 
خاص، تاثیر پذیری از برخی تبلیغات سوء و 
 سیاه نمایی ها، بی توجهی از جمله دلایل مهم 
اســتقبال نکردن مردم از واکسیناسیون است 
که هیچکدام نمی تواند توجیه مناســبی باشد.

متخصصــان معتقدنــد بهترین واکســن، در 
دسترس ترین واکسن اســت و این یعنی نباید 
برای یک واکسن خاص منتظر ماند.با توجه به 
شناسایی سویه »لامبدا کرونا« که واکسن گریز 
است و  قدرت انتشار شدیدتری از »کرونا دلتا« 

دارد و همچنین شناســایی سویه »مو کرونا«، 
تنها در صورتی می توان از تحقق موج های آتی 
جلوگیری کرد که حداقــل 70 درصد از مردم 
واکسیناسیون شده باشــند.برای بررسی نتیجه 
واکسیناسیون،جزیره کیش نمونه مناسبی است. 
این جزیره بر اساس آمار نفوس و مسکن سال 
1395 حدود 27 هزار نفر جمعیت دارد. تا کنون 
بیش از 27 هزار دُز واکسن در این جزیره تزریق 
شــده است که حدود 20 هزار نفر از آن معادل 
75 درصد ســاکنان این جزیره می شود. بر این 
اساس چندی پیش اعلام شد که دیگر هیچ بیمار 
مبتلا به کرونا در بیمارستان کیش بستری نیست.
در قشم برای تحقق واکسیناسیون 70 درصدی 
باید حداقل 70 هزار نفر از مجموعه 100 هزار 
نفر معرفی شده در سامانه سیب، واکسینه شوند. 
از این رو مردم جزیره که هم در بخش تجارت 
و بازار و هم در بخش صنعت گردشــگری، با 
شیوع کرونا متحمل فشارهای مختلفی به ویژه 
در بخش اقتصادی شده اند، باید هرچه سریع تر 
با استقبال از طرح واکسیناسیون سراسری، به 
مراکز تجمیع و مراکز بهداشت روستاها مراجعه 
کنند و زیر پوشش قرار بگیرند. مسوولان نیز، 
به ویژه در نهادهای خدمات رســان می توانند 
برای ارائه خدمات مختلف از مردم درخواست 
ارائه کارت واکسن کنند تا مردم نسبت به تزریق 
واکسن ترغیب شوند.به گزارش ایسنا، امید است 
با واکسیناسیون حداکثری مردم این جزیره، هر 
چه سریع تر مشکلات مختلف ناشی از شیوع 
کرونا از این جزیره رفع شود و همزمان با آغاز 
فصل گردشگری از مهر و آبان ماه سال جاری، 
شاهد میزبانی این جزیره از گردشگران ایران و 

اقصا نقاط جهان باشیم.

واکسیناسیون حداکثری شرط احیای گردشگری قشم

امورخیریه شهرســتان  و  اوقاف  اداره 
بندرعباس در نظردارد تعدادی از واحدهای 
تجاری و انباری را از طریق مزایده کتبی و 
بارعایت اجاره شرایط و مقررات اوقافی به 

اجاره واگذار نماید .
متقاضیــان از تاریــخ 1400/06/23 تا 

پایان وقت اداری 1400/07/06 به اداره اوقاف و امور خیریه 
بندرعباس جهت دریافت اســناد مزایــده و  تحویل مراجعه  
نمایند . متقاضیان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر صرفاً 
در ساعات اداری به قسمت اجارات اداره اوقاف و امور خیریه 

شهرســتان بندرعباس واقع در بلوار امام خمینی )ره( جنب 
امامزاده ســید مظفر )ع( مراجعه و اطلاعات تکمیلی دریافت 
نماید  یا با شــماره تلفن8- 07633349754 تماس حاصل 

نمایند .                                                                       
تاریخ برگزاری مزایده 1400/07/07،  قابل ذکر می باشــد 
مزایده با یک شرکت کننده نیز برگزار می گردد .                                                                                               

آگهی مزایده نوبت اول 

ردیف
1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11

نوبت آگهی
اول
اول
اول
اول
اول
اول
اول
اول
اول
اول
اول

نوع کاربری
تجاری
تجاری
تجاری
تجاری
تجاری
تجاری
تجاری
تجاری
تجاری
تجاری
تجاری

کد رقبه
20108431100008
20076643100011
20076643100015
20076643100012
20063041100258
20063041100090
20063041100257
20063041100260
20063041100261
20063041100262

20063041102359

پایه اجاره  ماهیانه)ریال(

125/000/000
22/500/000
14/600/000
36/400/000
11/000/000
24/000/000
18/000/000
49/500/000
28/500/000
22/000/000
28/500/000

مبلغ سپرده)ریال(
150/000/000
27/000/000
17/520/000
43/680/000
13/200/000
28/800/000
21/600/000
59/400/000
34/200/000
26/400/000
34/200/000

مساحت
15.20

20
16
9

25.30
38

18.88
39.93
69.7

35.21
21.2

نام موقوفه
حسینیه  برخورداری

حاج مختار مشیر دوانی
حاج مختار مشیر دوانی
حاج مختار مشیر دوانی

محمد علی ناصری
محمد علی ناصری
محمد علی ناصری

محمد علی ناصری
محمد علی ناصری
محمد علی ناصری

محمد علی ناصری

آدرس
بندرعباس چهار راه مرادی  ساختمان حسینیه برخورداری

بندرعباس خیابان حافظ جنوبی پشت امامزاده شاه محمد تقی پاساژ مشیر دوانی مغازه شماره 6
بندرعباس خیابان حافظ جنوبی پشت امامزاده شاه محمد تقی پاساژ مشیر دوانی مغازه شماره1
بندرعباس خیابان حافظ جنوبی پشت امامزاده شاه محمد تقی پاساژ مشیر دوانی مغازه شماره1

بندرعباس بلوار مصطفی خمینی فاز دو اوقاف واحد بی 2
بندرعباس بلوار مصطفی خمینی فاز دو واحد سی 7
بندرعباس بلوار مصطفی خمینی فاز دو واحد سی 12
بندرعباس بلوار مصطفی خمینی فاز دو واحد سی 13
بندرعباس بلوار مصطفی خمینی فاز دو واحد سی 10
بندرعباس بلوار مصطفی خمینی فاز دو واحد سی 11
بندرعباس بلوار مصطفی خمینی فاز دو واحد سی 14

 سازمان اوقاف 
و امورخیریه

ن سند  مالکیت   آگهی فقدا
نظر به اینكه خانم ســارا شــيخ اسدی  
برابر درخواســت وارده شماره 2/8021. 
مورخ 1400/6/11 و به اســتناد دو برگ 
استشــهادیه محلی مدعی است که سند 
مالكيــت ششــدانگ دارای پلاک ثبتی 
18619 فرعی از ســه اصلــی واقع در 

بخش دو بندرعباس تحت عنوان ششــدانگ آپارتمان بنام سارا 
شيخ اسدی بشــماره چاپی 186994 الف 85 دفتر 357 صفحه 
183 بشماره ثبت 64650 ثبت وسند مالكيت صادر گردیده است 
و برابر سند رهنی شماره 7524 مورخ 87/6/9 تنظيمی دفترخانه 
50 بندرعباس ششدانگ پلاک مذکور در رهن بانك مسكن شعبه 
ســيد جمال الدین بندرعباس قرار دارد . بعلت جابجائی مفقود 
 گردیده اســت . لذا به اســتناد ماده 120 آئين نامه قانون ثبت و 
تبصره های ذیل آن بدین وسيله اعلام می گردد : هرکس مدعی 
انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و یا وجود اصل سند مالكيت 
در نزد خود می باشد . ميبایست از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت 
ده روز اعتراض کتبی خود را ضمن ارائه اسناد مالكيت به این اداره 
تسليم و رسيد دریافت نماید . بدیهی است پس از انقضای مهلت 
قانونــی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا در صورت اعتراض 
اصل سند مالكيت یا سند معامله ارائه نگردد . این اداره نسبت به 

صدور سند مالكيت المثنی بنام مالك اقدام می نماید .
 1400/344 م/الف - تاریخ انتشار : 1400/06/24

اسمعیل ربیعی نژاد 
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

ن سند مالکیت  اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان آگهی فقدا
نظر به اینكه آقای فردین صالحی نژاد برابر درخواســت وارده شماره 2/7271. مورخ 
1400/5/24 و به استناد دو برگ استشهادیه محلی مدعی است که سند مالكيت سه 
دانگ مشاع از ششدانگ دارای پلاک ثبتی 9492 فرعی از سه اصلی واقع در بندرعباس 
تحت عنوان سه دانگ مشاع ازششدانگ زمين بنام فردین صالحی نژاد بشماره چاپی 

0780148 ب 85 دفتر 383 صفحه 243 بشماره ثبت 68008 ثبت وسند مالكيت صادر گردیده است بعلت 
جابجائی مفقود گردیده است . لذا به استناد ماده 120 آئين نامه قانون ثبت و تبصره های ذیل آن بدین وسيله 
اعلام می گردد : هرکس مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و یا وجود اصل سند مالكيت در نزد 
خود می باشد . ميبایست از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض کتبی خود را ضمن ارائه اسناد 
مالكيت به این اداره تسليم و رسيد دریافت نماید . بدیهی است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم 
وصول اعتراض و یا در صورت اعتراض اصل سند مالكيت یا سند معامله ارائه نگردد . این اداره نسبت 

به صدور سند مالكيت المثنی بنام مالك اقدام می نماید . 1400/351 م/الف-تاریخ انتشار : 1400/06/24

اسمعیل ربیعی نژاد - رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  سرویس شهرستان// کاشت هندوانه پاییزه در دو هزار و ۹۶۰ هکتار از 
زمین های کشاورزی شهرستان میناب آغاز شد. 

  عباس مویدی، مدیر جهاد کشاورزی شهرستان میناب با اشاره به کشت 
هندوانه پاییزه در  این شهرســتان گفت: پیش بینی می شود امسال از  دو 
هزار و 960 هکتار از زمین های کشاورزی شهرستان میناب بیش از 74 
هزار تن هندوانه برداشت شود که 15 درصد کمتر از پارسال است.مویدی 
افزود: کمبود منابع آبی و کاهش 540 هکتاری ســطح زیرکشت، علت 
کاهش تولید محصول امسال است.کاشــت هندوانه پاییزه در شهرستان 
میناب تا اوایل مهرماه ادامه دارد.برداشت محصول هندوانه خارج از فصل 
میناب نیز از نیمه دوم آذرماه شــروع می شود و تا پایان آذر ادامه دارد.به 
گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، ارقام هندوانه کشت شده چارلستون 
گری اســت که بیشتر در مناطق چاه اسماعیل، زیارت مولا، چاه شیرین، 
تیرور، گوربند، تلنگ، راونگ، زرتوجی و هشتبندی شهرستان میناب کشت 
می شود.شهرستان میناب با تولید سالانه بیش از 70 هزار تن هندوانه، مقام 
نخست تولید در استان را دارد و تامین کننده بخشی از هندوانه شب یلدا 

کشور است.

 کاشت هندوانه پاییزه در میناب 

طرح : بیتا هوشنگی



سلامت

طالع بینی

7
چهارشنبه 24 شهریور 1400

8 صفر 1443

سال بیستم شماره 3697

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 
05:12:53 اذان صبح

06:29:44
12:40:38
18:51:07
19:07:39

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:38:23 اذان صبح
06:58:42
13:11:04
19:22:56

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:32:38 اذان صبح
06:50:51
13:02:20
19:13:23
19:30:12

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:51:54 اذان صبح
06:10:34
12:22:16
18:33:31
18:50:26

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:24:57 اذان صبح
06:43:46
12:55:30
19:06:47
19:23:43

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:06:02 اذان صبح
06:25:26
12:37:26
18:48:58
19:06:00

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:27:30 اذان صبح
06:47:17
12:59:25
19:11:06
19:28:13

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:14:45 اذان صبح
06:35:38
12:48:13
19:00:20
19:17:40

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب19:40:10 اذان مغرب اذان مغرب

فروردین :
امروز ممکن است تصمیم بگیرید که دست به کارهای 
خیلی بزرگ بزنید، زیرا به هر کجا که نگاه می کنید 
فرصت های چشم گیری را می بینید که انتظارتان را 
می کشند. متأسفانه، اگر با اعتماد به نفس بیش از حد در مسیر پیش 
بروید ممکن اســت برای خودتان مشکل درست کنید. دیگران هم 
متوجه احساســات شما شده اند و این که حتی حاضرید به خاطر 

احساساتی که دارید به تنهایی به مسیرتان ادامه دهید. 
 اردیبهشت :

 شــرایط طوری رقم خــورده اند که از شــما انتظار 
 می رود تکیه گاه احساسی دیگران باشید. امروز حس 
وفاداری تان را به نمایش خواهید گذاشت، زیرا به نظر 
می رسد که از عقاید یک شخص دیگر طوری دفاع خواهید کرد که 
انگار از خودتان دفاع می کنید. عقب نشینی نکنید؛ چنین ماجراهایی 
 می توانند در صمیمی تریــن روابط تان تأثیرات پایداری را ایجاد

 کنند. 
  خرداد :

امروز تمایل دارید به کارهایی دست بزنید که احساس 
لــذت را برای تان به ارمغان می آورند، اما یک ندای 
درونی به شما می گوید که اکنون زمان مناسبی برای 
تفریح و ســبک سری نیســت. البته ممکن است به این توصیه ی 
 محتاطانه و منطقی توجه نکنیــد. با این که می دانید چه چیزی به 
نفع تان است، اما هنوز هم سرکشانه می خواهید که به این سو و آن 

سو بروید و دنبال هوس های تان باشید. 
 تیر :

خوشــبختانه، امروز از نظر احساســی آن قدر قوی 
هستید که بتوانید موضع تان را حفظ کنید، حتی اگر 
طوفانی از تغییرات هم به سراغتان بیاید باز هم روی 
شــما تأثیری نخواهد داشت. می توانید فشاری را که از جنبه های 
گوناگون وارد می شــود احساس کنید. خودتان را از لحاظ روحی 
آماده ی رویارویی با ناشناخته ها کنید، زیرا مقاومت کردن کاری را 

از پیش نمی برد. 
  مرداد :

امروز درگیر موجی از انرژی های متضاد شــده اید. 
گروهی از این انرژی ها تشویق تان می کنند تا خطر 
کنید و قابلیت های تان را به نمایش بگذارید. اما بخش دیگری از 
این انرژی ها می خواهند شما را از تلاطم زندگی دور کنند و آرامش 
و سکون را به شما هدیه دهند. خودتان دوست دارید که روحیه ی 
خود را حفظ کنید و وارد عمل شــوید. اما بهتر است فعلًا از نظرها 

دور بمانید و مدتی را به تنهایی سر کنید. 
 شهریور :

 گاهــی وقت هــا ظاهرتان چنــان خونســرد به نظر 
 می رســد که دیگــران اصلًا متوجه نمی شــوند که در 
 درون تان چه غوغایی برپاســت. ممکن اســت سعی کنید آن چه را در 
درون تان می گذرد پنهان کنید. اما این راهکار امروز به دردتان نمی خورد، 

زیرا فعلًا این احساسات تان هستند که راهنمای شما شده اند. 
 مهر :

 معمولاً دوســت دارید وقتی همه چیز خیلی جدی 
می شود، کمی اوضاع را از حالت خشکی دربیاورید. 
البته این حرکت شــما بــرای گریــز از تاریکی به 
 معنی ترس نیســت، بلکه این راهی است که در پیش گرفته اید تا 
انرژی های اطراف تان را که از تعادل خارج شده اند نظم و ترتیب 
ببخشید. اما اکنون در گردابی از جریان های پیچیده گرفتار شده اید. 
سعی کنید حقیقتی را که از چشم ها پنهان شده نادیده نگیرید. فقط 
کافی است یک نفس عمیق بکشید و سپس همگام با احساسات تان 
حرکت کنید. اگر جرأت به خرج دهید و همه چیز را عمقی بررسی 

کنید، می توانید به دیدگاه های تازه دست پیدا کنید.
 آبان :

 امــروز ممکــن اســت دربــاره ی یــک موضوع 
پیچیده ی احساســی وارد بحث شده و به این ترتیب 
 به عمق مسأله کشیده شوید. ممکن است فکر کنید که 
حرف زدن درباره ی این موضوع مؤثر خواهد بود، اما شاید باعث 
شود که به تاریکی های اسرارآمیزی وارد شوید. البته اگر حقیقت را 
بفهمید راحت تر می توانید با واقعیت کنار بیایید. باید با آگاهی در 
مسیر حرکت کنید تا تجهیزات این سفر معنوی را تکمیل کرده باشید. 
فقط به خاطر داشــته باشید که برای جست و جوی ناشناخته های 

ضمیر ناخودآگاه تان باید ذخایر کافی به همراه ببرید.
  آذر :

امروز ممکن اســت احســاس خیلی خوبی نداشته 
باشید. با وجود مشــکلاتی که ممکن است با آن ها 
روبرو شوید، یک ندای درونی به شما می گوید که به 
 روزی کــه در پیش دارید اطمینان کنید. اموری را که از کنترل تان 
 خارج شــده اند رها کنید، شــرایط در حال تغییرند و شاید شما 
دلیل این تحولات را متوجه نشــوید. سعی نکنید جلوی چیزی را 

بگیرید. 
 دی :

مشکلی که در یک رابطه به وجود آمده ممکن است 
روزتان را خراب کند، اما این مشــکل آن قدر جدی 
نیســت که شما را از مسیر پیشــرفت خارج کند. به 
 نظر می رســد که در جنبه های مختلف زندگی تان  به مسیر ادامه 
می دهید، اما به خاطر داشــته باشید که پیشرفت به تدریج حاصل 
می شود. سعی کنید اهداف تان همیشه جلوی چشم تان باقی بمانند، 
به این ترتیب می توانید به موقع به هدف مورد نظر دست پیدا کنید. 

یادتان نرود که همیشه با خود بگویید که »من می توانم.«
 بهمن :

امروز موجی از احساسات به ساحل وجودتان هجوم 
می آورند و شــما را با احساسی سرشار از آشفتگی 
تنها می گذارند. به هر حال متولدین برج دلو می توانند 
کمی دمدمی مزاج هم باشند. به نظر می رسد که احساسات عجیب 
و غریبی مدام به سراغ تان می آیند و سپس رهایتان می کنند. این 
احساس خیلی جدی تر از تجربه های گذشته شما را تحت فشار 
گذاشــته است. اکنون به نفع تان است که خواسته های غیر منطقی 
خــود را بدون هیچ گونه مقاومتی دنبال کنید. تنها وقتی می توانید 
گنج پنهان را پیدا کنید که به اعماق فرو بروید، اگر در ساحل باقی 

بمانید اتفاق خاصی نخواهد افتاد.
  اسفند : 

 امروز دچار احساسات شــدید هستید و هیچ چیزی
 نمی تواند شما را از بیان آن چه در درون تان می گذرد 
بازدارد. به نظر می رسد که امروز به دنبال ماجراهای 
عاشقانه هستید و علاقه ی چندانی به جست و جوی روابط منطقی 
 ندارید. به خاطر داشــته باشید که عشق به همراه مسئولیت پذیری 
 می آید. ســعی کنید راه های خلاقانه ای پیــدا کنید که بتوانید به 
روابط تان جانی دوباره ببخشید. هر راهی را که می توانید امتحان 

کنید، حتی اگر به نظرتان غیرواقعی بیاید.

سرویس سلامت // پژوهشگر داروساز و 
مشــاور اداره کل فرآورده های آرایشی و 
بهداشتی سازمان غذا و دارو از عارضه ای 
موســوم به »ماســکنه« در پی استفاده 
طولانی مدت از ماســک خبر داد و گفت: 
شست وشــوی صــورت قبــل و بعد از 
ماســک زدن با آب ولرم و شوینده بسیار 
ملایم بهترین راه پیشــگیری از ماسکنه 

است.
محمد بقایی بــا تاکید براینکــه بهترین راه 
پیشــگیری از کرونا، استفاده از ماسک است، 
افزود: ماسکنه در حقیقت آکنه و جوش های 
پوســتی مانند جوش غرور است که به وفور 
در استفاده کنندگان ماســک دیده می شود و 
اسم ماسکنه از ترکیب ماسک و آکنه حاصل 
شده اســت.وی اضافه کرد: ماسکنه، آکنه و 
جوش های پوستی مانند جوش غرور است، 
اما منشاء هورمونی ندارد بلکه و منشاء تماسی 
دارد که فرد با استفاده از ماسک به واسطه گرما 

و رطوبت دچار این نوع از آکنه ها می شود.
*  پیشگیری از ماسکنه

پژوهشگر داروساز گفت: برای پیشگیری از 
مشکلات پوستیِ استفاده از ماسک، یکی از 
بهترین کار ها شست وشوی پوست است یعنی 
قبل از اینکه افراد ماسک استفاده کنند با آب 
ولرم و شوینده ملایم باید صورت را بشویند 
و لازم نیست از کف زیاد استفاده کنند.بقایی 
افزود: افراد که صبح یا شب که می خواهند سر 
کار بروند، صورت خود را بشویند و خشک 
کننــد و بعد از مرطوب کننده بســیار ملایم 

روی صورت اســتفاده کنند و ماسک بزنند و 
هرگاه احساس خشکی کردند از مرطوب کننده 

استفاده کنند.
  وی ادامه داد: هنگام بازگشــت باید دوباره 
صورت را شست و شــو داد. گاهی پوست 
خشــک با دو بار شست وشو دچار مشکل 
می شــود بنابراین این افــراد حداقل یک بار 
شست و شــو را انجام دهند و بار دوم بدون 
شــوینده، صورت خود را فقــط با آب ولرم 

بشویند.
*  درمان ماسکنه

مشــاور اداره کل فرآورده های آرایشــی و 
بهداشتی سازمان غذا و دارو گفت: در صورت 
ابتلا به ماســکنه، می تــوان از فرآورده های 
بدون نیاز به تجویز پزشــک اســتفاده کرد. 
می توان از برخی کرم های مراقبت از پوست 
یا محلول های موجود برای آکنه استفاده کرد.

بقایی خاطرنشان کرد: چنانچه بعد از یک هفته 
یا ۱۰ روز تظاهرات پوستی بهبود نکرد باید به 
پزشک مراجعه کرد تا درمان آکنه انجام شود، 
چــون این نوع آکنه بعد از ۱۰ روز اگر دچار 
التهاب شده باشد در آینده به لک پوستی تبدیل 

می شود.
وی بــا تاکیــد براینکه بــرای جلوگیری از 
ضایعات مانای پوستی بعد از ۱۰ روز استفاده 
از کرم و محلول باید به پزشک مراجعه کرد، 
افزود: تشخیص ابتلا به درماتیت اطراف لب 
و بینی یا ابتلا به ماسکنه نیازمند معاینه پزشک 
است بنابراین توصیه می شود برای تشخیص 
آن ها به پزشک مراجعه شــود، چون درمان 

این دو نوع مشکل پوستی متفاوت است و در 
نوع مشخصی از مشکلات پوستی باید از آنتی 

بیوتیک موضعی استفاده شود.
*  ماســک یکی از بهتریــن روش های 

پیشگیری از کرونا
پژوهشــگر داروساز گفت: بعد از همه گیری 
بیمــاری کووید ۱۹ در دنیــا یکی از بهترین 
راه های پیشگیری از ابتلا به کرونا قطعا استفاده 
از ماسک اســت. توصیه می شود که حتما از 
ماسک دولایه یا دو عدد ماسک استفاده شود 
البته گاهی استفاده از ماسک ها به هشت لایه 
می رســد، چون برخی ماسک ها پنج لایه و 
برخی سه لایه هســتند.بقایی افزود: استفاده 
طولانی مدت از ماســک بــا توجه به اینکه 
ماسک ها از الیاف متنوع برخوردارند می توانند 
ایجاد التهــاب و آلرژی زایی کنند. اســتفاده 
طولانی مدت از ماسک، محیطی گرم، مرطوب 
و مناسب برای رشد میکروب، باکتری و حتی 
قارچ ها در سطح تماس با این لایه های محافظ 

فراهم می کند.
وی تاکیــد کرد: ماســک یکــی از بهترین 
روش های پیشــگیری از ابتلا به کرونا است، 
اما با استفاده طولانی مدت از آن با عوارض 
آن به ویژه در استفاده کنندگان از ماسک هایی 
با قدرت نفوذ هوای کمتر روبرو هستیم. این 
عوارض در کادر درمان که از ماســک ان ۹۵ 
بیشتر استفاده می کنند، مشــاهده می شود و 
خشکی و پوسته پوسته شدن پوست یکی از 
مشکلات شایع پوستی درماتیک یا آلرژی های 

پوستی در آن ها است.

*  مشکلات پوستی اطراف لب و بینی
مشــاور اداره کل فرآورده های آرایشــی و 

بهداشــتی ســازمان غذا و دارو با 
درماتیک های  اینکــه  بیان 

تماسی جزو شایع ترین 
ی  ی هــا ژ لر آ

شمار  به  پوستی 
افزود:  می روند، 
به طورمثــال 
از  هنگامیکه 
استفاده  کلاه 
در  می کنیم، 
تماس  ناحیه 
مستقیم کلاه با 

طولانی  در  سر 
مدت شاهد واکنش 

پوســتی می شویم که 
این مشکل در ناحیه تماس 

دست با دســتکش نیز حاصل 
شود که به آن »درماتیک زن خانه دار« 

گفته می شود. درماتیک به واکنش های پوستی 
شــامل التهاب، قرمزی، پوسته پوسته شدن و 
خارش اطلاق می شود.بقایی اضافه کرد: این 
واکنش های آلرژی به واســطه تماس با مواد 
شیمیایی، گیاهی، آفتاب و پروتئین نیز می تواند 
رخ دهد به طورمثال زنان خانه دار که معمولا 
با گل و گیاه در تماس هستند یا قصاب ها که 
با گوشت در تماس هستند می تواند خشکی، 
خارش و پوسته پوسته شدن پوست اتفاق بیفتد.

وی ادامه داد: مشکل دیگر در پی استفاده از 
ماسک درماتیک و واکنش های پوستی اطراف 
لب و بینی است که با خشکی، قرمزی و التهاب 
همراه است. گاهی تک و توک آکنه می بینیم 
که با ماسکنه متفاوت است و اطراف دهان و 

بیشتر  بینی 

این  اســت. 
تظاهرات پوستی قبل بین گروه سنی ۱۵ تا ۵۰ 
ساله بیشتر مشاهده می شد، اما امروز در همه 
گروه های سنی دیده می شود. گاهی تظاهرات 
پوستی با تظاهرات قارچی همراه هستند که 
در این صورت شاهد عفونت قارچی می شویم.

* ۲ توصیه مهم به کادر درمان
مشــاور اداره کل فرآورده های آرایشــی و 
بهداشتی سازمان غذا و دارو برای پیشگیری از 
مشکلات پوستی به کادر درمان ۲ توصیه کرد 
و گفت: توصیه اول شست وشوی صورت به 
نحوی که پیش از این توضیح داده شد، است و 
توصیه دوم برداشتن ماسک پس از ۴ ساعت 

در فضایی امن است.
بقایی افــزود: کادر درمان بعد از 
استفاده  ساعت  چهار 
باید  ماسک  از 
دقیقه   ۱۵
ماسک 
خود 
ا  ر

در 

ی  فضا
امن  کاملا 
آن ها  بردارنــد؛ 
می تواننــد در محوطه 
یا  شــخصی  اتومبیل  ســرباز، 
سالن هایی با سقف بلند و بدون حضور افراد و 
رعایت فواصل چهار متری ماسک را بردارند 
و به پوست خود فرصت سازگاری با محیط 
را بدهنــد.وی با ارائــه توصیه های تغذیه ای 
برای پیشگیری از مشــکلات پوستی اظهار 
داشت: تغذیه می تواند نقش موثری در بهبود 
و پیشگیری از ضایعات پوستی داشته باشد. 
مصرف آب، ســبزی و صیفی جــات زرد، 
قرمز، سبز و بنفش رنگ می شود می تواند در 
پیشگیری از بروز مشکلات کمک کند.بقایی 
اظهار امیدواری کرد با ســرعت گرفتن روند 
واکسیناسیون و رعایت فواصل اجتماعی کمتر 

شاهد ابتلا به بیماری کرونا باشیم.

راه های درمان مشکل پوستی ناشی از زدن ماسک 

سرویس ســلامت // پیاز اهمیت و نقشی اساسی در کاهش 
خطر بیماری های قلبی دارد، امــا مصرف آن برای گروهی از 

افراد ممنوع است.
  ناتالیا نفدووا متخصص تغذیــه می گوید که پیاز حاوی ویتامین ها، 
مواد معدنی، فیبر و بسیاری از مواد مغذی گیاهی است. نفدووا افزود: 
پیاز بــه دلیل ترکیب منحصر به فرد، فرآیند هــای التهابی را در بدن 

ســرکوب می کند و سیســتم ایمنی بدن را تقویت می کند.وی افزود: 
پیاز علاوه بر داشــتن ویتامین ها و مواد معدنــی مانند ویتامین c و 
ویتامین b، فیبر ها و بسیاری از مواد گیاهی از جمله فلاونوئید ها که 
به عنوان آنتی اکسیدان عمل می کنند همچنین باعث کاهش و سرکوب 

فرآیند های التهابی در بدن می شود. 
این پزشــک متخصص ادامه داد: پیاز علاوه بر تقویت سیستم ایمنی 

بدن و کاهش خطرات بیماری های قلبی عروقی، دیابت و تومورها، 
طعم آن به کاهش مصرف نمک نیز کمک می کند.

  وی در عین حال، هشــدار می دهد که پیاز بــه عنوان دارویی که 
فقط قابل مصرف اســت در نظر گرفته نمی شــود و تاکید می کند که 

سبزیجات باید به طور منظم مصرف شوند.
 تنها نکته منفی بوی پیاز اســت که فقط از دهان خارج نمی شــود، 
بلکه از منافذ پوســت نیز خارج می شود.در عین حال به افرادی که 
از مشکلات سلامتی مانند ســندرم روده تحریک پذیر، ورم معده یا 
 ســوزش سر دل رنج می برند بهتر اســت که از مصرف آن خودداری 

کند.

آگهی مزایده )نوبت دوم(   
 شعبه سوم اجرای احكام حقوقی دادگستری بندرعباس به موجب پرونده اجرائي کلاسه 9809987700100381 
و شماره بایگاني 981444 در خصوص دعوي سكينه پاسار به طرفيت محمد ، جواهر، تيمور ، پری زاد، تيمور 
 همگي پاسار مبني بر تقسيم ترکه مي باشد که در راستاي اجراي حكم یكدملك به شرح ذیل به مزایده گذاشته 
مي شود. موضوع مزایده : خانه مذکور در بندرعباس شهرک توحيد جنب مدرسه گله داری کوچه مسجد ابوالفضل 
منزل حاتم پاسار واقع شده است بر اساس اظهارات طرفين خانه مذکور فاقد هرگونه سند ملكي و قولنامه عادی 
و یا برگه واگذاري از ارگانهاي ذي ربط مي باشد انشعاب برق 25 آمپر تك فاز و انشعاب آب 1/2 اینچ مربوط به 

این ملك مي باشد مساحت کل عرصه طبق کروکی برداشت شده 512/72 متر مربع و مساحت اعيان آن  94/38 مترمربع مي باشد. خانه مذکور 
بدون نما و دارای اسكلت باربر قسمتي از سقف تير آهن و قسمتي چوبي داراي یك سالن و دو اتاق که قدیمي بوده کفها سيمان و دیوارها با 
پوشش گچ می باشد ، سرویسهاي بهداشتي در حياط مي باشد کف حياط خاکی و پيرامون آن دیوار بلوکي مي باشد . کليه درب و پنجره ها 
آهني مي باشد . قدمت اعياني بيش از 40 سال و فاقد کيفيت لازم می باشد. نتيجه کارشناسي : بنا به اظهارات خواهان و عدم مدارک لازم جهت 
مالكيت مرحوم براي ملك مذکور و مراتب صدر التوصيف با توجه به موقعيت ملك و کيفيت بنا و کاربري موصوف و توجه به جميع جهات و 
جوانب موثر در موضوع ارزیابی بدون در نظر گرفتن هرگونه بدهي احتمالی به اشخاص حقيقي و حقوقي و یا سایر نهادها و موسسات دولتی 
و شرایط فعلي قيمت کل عرصه و اعيان مبلغ 15,381,600,000ریال تعيين مي گردد. توضيحات: 1- فروش نقدي است . و حداکثر مهلت 
پرداخت بهاء یك ماه مي باشد . 2- کليه هزینه هاي مربوط به معامله از هر قبيل و از هر جهت به عهده خریدار است. 3- پيشنهاد دهندگان باید 
قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگي اجراي احكام مبلغ 10 درصد مبلغ ارزیابي شده را بصورت سپرده نقدی بحساب شماره 
IR220100004062012907685962 نزد بانك ملی شعبه دادگستری تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند . 4- اجرای احكام 
در رد یا قبول پيشنهاد مختار است . 5- مزایده در ساعت 13 روز یكشنبه مورخ 1400/07/04 در محل دفتر شعبه سوم اجرای احكام حقوقي 
بندرعباس بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسي است که بالاترین قيمت را پيشنهاد نماید . 6- در صورتيكه برنده تا یك ماه از جلسه 
مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزایده خود داری نماید مسئول کسر احتمالی قيمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود 
خواهد بود که بدواً از سپرده او استيفا می شود و سپرده تا تعيين کسر قيمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد ومتقاضيان شرکت در مزایده 

برای کسب اطلاع بيشتر می توانند به اجرای احكام حقوقی شعبه سوم دادگستری بندرعباس مراجعه نمایند .
سعید قبادی پور - دادورز شعبه سوم اجرای احکام حقوقی بندرعباس

سرویس ســلامت // بر اساس بزرگترین 
مطالعه ای که روی بهبودیافتگان بیماری 
بعد از ۱2 ماه بیماری انجام گرفته اســت، 
تقریبا نیمی از افرادی که با کووید ۱۹ در 
بیمارستان بستری هستند یک سال پس 
از ترخیص دچار علامت ماندگار می شوند .

   شایع ترین علائم ماندگار خستگی و ضعف 
عضلانی است. یک سوم از بیماران همچنان 
تنگی نفس دارند.به طــور کلی بعد ۱۲ ماه، 
بیشتری  مشکلات  کووید ۱۹  بهبودیافتگان 
همراه با تحــرک، از قبیل درد یا ناراحتی و 
اضطراب یا افسردگی داشتند و کیفیت زندگی 
پایین تری نسبت به همسالان خود که دچار 
بیماری نشده بودند داشــتند.این مطالعه از 
مرکز ملی پزشکی تنفسی اذعان می دارد:در 
حالی کــه اکثر این افراد روند بهبودی خوبی 
را طی کردند، مشکلات سلامتی در برخی از 
بیمــاران ، به ویژه در بیماران مبتلا به کووید 
شدید در طول مدت بستری در بیمارستان، 
ادامه داشــته است.یافته ها نشان می دهد که 

بهبود برخی بیماران بیش از ۱ سال به طول 
می انجامد و این امر هنگام برنامه ریزی برای 
ارائه خدمات مراقبت های بهداشتی پس از 
همه گیری باید مورد توجه قرار گیرد.باادامه 
همه گیری کوویــد ۱۹، روند نیاز به درک و 
پاســخگویی به بیماری طولانی مدت رو به 
افزایش است.علائمی مانند خستگی مداوم ، 
تنگی نفس ، مه مغزی و افسردگی می تواند 
میلیون ها نفر را در سراسر جهان ناتوان کند. 
ویروس کرونای طولانی یک چالش پزشکی 
مدرن محسوب می شود.در این مطالعه ۱۲۷۶ 
بیمار مبتلا به کووید ۱۹ را که از بیمارستان 
در ووهان چین ترخیص شــده بودند ، مورد 
مطالعه قرار دادنــد. این بیماران علائم را در 
بــازه ۶ تا ۱۲ ماه بعد از بهبودی بروز دادند.

بســیاری از علائم بدون توجه به شــدت 
بیماری با گذشــت زمان برطرف می شود. 
با این حــال ، ۴۹ درصــد از بیماران هنوز 
حداقل یک علامت را بعد ۱۲ ماه داشــتند، 
در حالی که ایــن میزان در ۶ ماه ۶۸ درصد 

بود.خستگی و ضعف عضلانی در ۵۲ درصد 
بیماران در ۶ ماه و ۲۰ درصد در ۱۲ ماه بعد 
از بهبود مشــاهده شد. در مقایسه با مردان ، 
زنان ۱.۴ برابر بیشتر احتمال دارد خستگی 
یا ضعف عضلانی را بــروز دهند.بیمارانی 
که در مرحله حاد بیمــاری تحت درمان با 
کورتیکواستروئیدها قرار گرفتند ، ۱.۵ برابر 
بیشتر از افرادی که کورتیکواستروئید دریافت 
نکرده بودند، پس از ۱۲ ماه دچار خستگی 
یا ضعف عضلانی شدند.۳۰ درصد از بیماران 
۱۲ ماه پس از بهبود مشــکل تنفس را بروز 
دادند.علائم این بیماری در شدیدترین مرحله 
که بیماران نیازمند به دستگاه تنفس در طول 
مدت بستری در بیمارســتان در مقایسه با 
کسانی که به درمان با اکسیژن نیاز نداشتند 

شایع تر است.
ضربه سلامت روان

  همانطور که در چندین مطالعه دیگر نشان 
داده شــده اســت، کووید۱۹ مــی تواند بر 
ســلامت روان تأثیر بگذارد.در این مطالعه، 
بیشــتر بیماران گفتند کــه در بعد از ۱۲ ماه 
اضطراب یا افســردگی را تجربه کرده اند.ما 
هنوز به طور کامل قابل درک نیست که چرا 
علائم روانپزشــکی در بهبودیافتگان کووید 
یک ســال بعد از بهبود کمی بیشتر از ۶ ماه 
بعد از بهبودی اســت.این می تواند ناشی از 
یک فرآیند بیولوژیکی باشــد که به عفونت 
ویروس مربوط می شود یا واکنش ایمنی بدن 
به آن.مطالعات بیشــتر و بلند مدتی در مورد 
بهبودیافتگان کووید مورد نیاز است تا بتوانیم 
پیامدهای طولانی مدت ســلامت جسمی و 
روانی بیماری را بهتر درک کنیم.در این مطالعه 
از جامعه علمی و پزشــکی خواسته شد که 
برای کشف مکانیسم و پاتوژن کووید طولانی، 
تخمین بار بیماری های جهانی و منطقه ای، 
ترسیم بهتر افرادی که بیشتر در معرض خطر 
هســتند، درک چگونگی تأثیر واکسن ها بر 
بیماری و یافتن درمان های موثرتر از طریق 
آزمایشات کنترل شده تصادفی همکاری کنند.

علائم طولانی مدت کرونا کدامند؟ 

مصرف پیاز برای چه کسانی ممنوع است؟ 

مدیریت  سرپرست   // ســلامت  سرویس 
امور بیماری ها و مراکز تشخیصی و درمانی 
معاونت درمان دانشــگاه علوم پزشــکی 
هرمزگان گفت: زن باردار مبتلا به کرونا پس 
از ۳۸ روز بستری با همت و تلاش بی وقفه 

کادر درمان از مرگ نجات یافت. 
  دکتر بهتا صدیق با اعلام این خبر به رســانه ها 
افزود: این زن باردار ۳۱ ســاله که در هفته ۲۱ 
بارداری قرار داشــت با علائم ابتلا به کرونا در 
بخش کووید ۱۹ مجتمع پیامبر اعظم )ص( بستری 

شد و سپس به علت شدت علائم به آی.سی.یو 
کووید انتقال یافت.وی بیان داشت:  این زن باردار 
در سیر بستری تحت تهویه مکانیکی با ونتیلاتور 
و تراکئوستومی  و مراقبت های تخصصی پزشکی 
و پرستاری  قرار گرفت و در نهایت پس از ۳۸ 
روز بستری و جدال با بیماری با همت و تلاش 
بی وقفه کادر درمــان، با حال عمومی خوب از 
بیمارســتان ترخیص گردید.سرپرست مدیریت 
امور بیماری ها و مراکز تشــخیصی و درمانی 
معاونت درمان هرمزگان اعــلام کرد: خدمات 

ارزشمند کادر درمان در بهبود وضعیت بیماران 
مبتلا به کووید ۱۹ در مرکزهای درمانی سراسر 
استان ستودنی است.به گزارش ایرنا ؛ دکتر صدیق 
با اشــاره به اهمیت و حساسیت ویژه به حفظ 
ســلامت مادران باردار در نظام توسعه سلامت 
ادامه داد: در شرایط بحرانی موجود، تلاش های 
شــبانه روزی و بی وقفه پزشکان و  پرستاران 
تمامی بیمارستان های استان هرمزگان که منتهی 
به بهبود وضعیت بیماران، بویژه بیماران با شرایط 

خاص می شود جای قدردانی دارد.

سرویس سلامت // معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان  
ضمن رضایتمندی از روند تسریع واکسیناسیون و استقبال خوب 
مردم در اســتان هرمزگان گفت :خوشبختانه با تامین و خریداری 
واکسن توسط وزارت متبوع ، سهمیه استان هرمزگان نیز افزایش 
یافت و به دنبال آن ، رنج سنی دریافت کنندگان واکسن پایین تر 

آمد.

 به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکترمحمود حســین پــور با عنوان اینکه در 
حال حاضر واکسیناســیون برای تمامی متولدین ۱۳۶۸ و قبل از آن در 
بندرعباس انجام می شــود گفت: در تمام روســتاهای استان هرمزگان 
واکسیناســیون تمامی افراد بالای ۱۸ سال آغاز شده است. حسین پوردر 
ادامه افزود حســب نیاز ساعت کار مراکز تجمیعی واکسیناسیون بیشتر و 

مراکز واکسیناسیون جدید اضافه خواهد شد که متعاقبا اعلام می گردد.

زن باردار مبتلا به کرونا در هرمزگان از مرگ نجات یافت

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

سرویس سلامت // ســخنگوی دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان در گفتگوی 

گفت:   2۰ ساعت  خبر  اینترنتی 
تنهــا خانم های بــاردار و 

شــیرده لازم اســت نوع 
را  واکسن  از  مشــخصی 
تزریق کنند و سایر افراد 
محدودیت در نوع واکسن 

دریافتی ندارند.
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر 

فاطمه نوروزیان با اشاره به اینکه 
واکســن انتخابی برای زنان شیرده و 

باردار واکسن سینوفارم می باشد گفت: در 

حال حاضر در  استان هرمزگان همانند سایر مناطق 
کشور ســه نوع واکســن برکت، سینوفارم و 

آسترازنکا در حال تزریق هست.
  نوروزیان با بیان اینکه هیچ واکسنی 
ایمنی صد در صد ندارد گفت : توصیه 
ما به مردم عزیز استان اینست که هر 
نوع واکسنی در مراکز موجود بود 
را دریافت کننــد و خیلی به نوع 
واکسن حساسیتی نداشته باشند چرا 
که هدف نهایی  واکسیناسیون هر چه 
سریعتر درصد بالایی از جامعه است که 
از گردش بیشتر ویروس و شروع پیکهای 

جدید جلوگیری خواهد کرد .

خانم های باردار و شیرده واکسن سینوفارم تزریق کنند

واکسیناسیون در هرمزگان به متولدین ۶۸ رسید 
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مسئله اصلاح بافت فرسوده و  رفع مشکلات کالبدی 
یکی از مؤلفه های اصلی تغییر سیمای شهری است 
که مدتی است با ورود دفاتر تسهیل گری و توسعه 
محلی در محــلات کم  برخوردار شــاهد رونق در 

بخشی از این محله ها هستیم.
   چند ماهی اســت که مسئله اســناد مالکیت در محله 
اســلام آباد و گل کنی با همت بنیاد مستضعفان انقلاب 
اســلامی در حال واگذاری به افــراد به صورت رایگان 
اســت و بر اســاس اطلاعات جمع آوری شده در دفتر 

تســهیلگری و توســعه محلی بیش از ۴۰۰ دعوت نامه 
برای تشکیل پرونده سند مالکیت در سطح محله توزیع 
شده اســت که با استقبال خوب ســاکنین مواجه بوده 
است.عماد کمالی مدیر دفتر تسهیلگری و توسعه محلی 
اســلام آباد و گل کنی گفت: در فرآیند پیگیری اســناد 
مالکیت اراضی علاوه بر مشارکت اجتماعی به مشارکت 
نهادی نیز نیاز بود که بــا هم افزایی صورت پذیرفته در 
ســتاد بازآفرینی شــهری این مورد نیز مرتفع شد، اما 
 در کنار تمــام تلاش های که بــرای این محله صورت 
می پذیرد یکی از مشکلات بزرگ پیش رو برای ساکنین 
عدم تصویب طرح تفصیلی شــهرداری اســت که باعث 
ســردرگمی افراد شده اســت.یکی از مراحل واگذاری 
اراضی به ســاکنین در هنگام تشــکیل پرونده مشخص 
نمودن حریم مالکیت از طریق ترسیم کروکی و اصلاحات 
است که ساکنین پس از مراجعه به شهرداری با پاسخ های 
از این اداره رو به رو  می شــوند که ادامه روند پیگیری 
آنها را یا مختل می کند و یا به سمت نا امیدی می کشد.

سالهاســت که شهرداری بندرعباس در محدوده منطقه ۴ 
شــهری )منطقه ۳ سابق( از طرح های توسعه بازآفرینی 
شهری و بازگشایی معابر در آینده نزدیک صحبت میکند 
که این موضوع از گذشــته بوده و حال نیز ادامه دارد و 
حتی برخی مواقع نیز صحبت از واقع شــدن ملک افراد 
در مسیر بازگشایی می شود در حالی که این مسیرهای 
مصوب بازآفرینی شهری سال هاست که هیچگونه اقدام 
عملیاتی برای آنها انجام نشــده اســت و رها شدن آنها 
نیز باعث شــده در برخی از همان مســیرهایی که برای 
بازگشایی در نظر گرفته شده است نیز متصرفین اقدام به 
 ساخت و ساز حاشــیه ای کنند هر چند از این ورود به 
حریم های شهری نیز قدمت های ۳۰ سال به بالا هم در آنها 
وجود دارد.به طور مثال عرض می شود برخی از ساکنین 
معبر دلاوران ۷ که در حــال حاضر در میانه بافت قرار 
 دارند زمانی که استعلام محدوده سکونت خود را تقاضا 
می کنند شهرداری در پاسخ آنها قید جمله تجاری بودن 
ملک  و قرار گرفتن در مجاورت خیابان بر اساس طرح 

تفصیلــی را ارائه می  دهند. هرچنــد از نظر قانونی این 
پاســخ صحیح است اما نکته اینجاست که در تفاهم نامه 
بنیاد مستضعفان برای واگذاری اراضی به صورت رایگان  
فقط به املاکی تعلق می گیرد کــه در کاربری آنها واژه 
»کاربری مسکونی« در طرح قید شده باشد.بر این اساس 
مســتضعفانی که بنا بر اتفاق ملک آنها در مجاورت یک 
مسیر بازگشــایی یا خیابان های طرح توسعه شهری در 
آینــده قرار می گیرند از این فرصت نمی توانند بهره مند 
شوند، فرصتی که ممکن اســت به بهانه بازگشایی برای 
همیشــه از آنها ســلب شــود و بعدها نیز طرح توسعه 
شهری دســتخوش تغییرات شده و معظل برای برخی از 
ســاکنین همچنان باقی بماند. انتظار می رود شهرداری 
بندرعباس در جهت استفاده حداکثری از ظرفیت ایجاد 
شده توسط بنیاد مستضعفان نسبت به حل مشکلات این 
افراد و مذاکره برای رفع این موضوع با بنیاد مستضعفان 
 انقلاب اســلامی چاره اندیشــی نماید. هــر چند اگر 
بازگشــایی ها در بافت فرسوده زودتر تحقق پیدا کند و 

ساکنین وضعیت تغییر یافته محله را ببینید رغبت بیشتری 
برای ســرمایه گــذاری در این محــلات اتفاق خواهد 
افتاد.یکی دیگر از مطالبات ســاکنین محله اســلام آباد 
از شــهرداری بندرعباس پیگیری موضوع تدوین بسته 
تشــویقی پروانه های ســاختمانی می باشد که شورای 
اســلامی شهر بندرعباس می بایســت در صحن رسمی 
شورا این فرصت را برای توسعه بافت های فرسوده محیا 
سازند. با توجه به اســتقرار ۶ دفتر تسهیل گری در ۱۱ 
محله شــهر بندرعباس با تدوین بسته های تشویقی اخذ 
پروانه ساختمانی و ملاک قرار دادن نظر ساکنین می توان 
شرایط ورود سرمایه گذاران را تسهیل کرد. از طرفی نباید 
فراموش کنیم که یکی از ابزارهای تحقق شعار تولید یک  
میلیون مسکن توسط دولت می تواند بخش اعظمی از آن 
را در همین بافت ها تحقق بخشید.زمین های مستعد رها 
شده در محله که مربوط به سازمان های مانند اداره اوقاف 
و امور خیریه می باشــد نیز می تواند به عنوان مکان های 

قابل توسعه و و پیشران ساخت و ساز قرار بگیرد. 

مدیردفتر تسهیلگری محله اسلام آباد بندرعباس تاکید کرد 

ضرورت استفاده شهرداری  از فرصت واگذاری رایگان اراضی توسط بنیاد مستضعفان

 گروه خبر // رئیس دانشگاه هرمزگان گفت: 
واکسیناسیون اســاتید و کارکنان دانشگاه 
به صورت متمرکز در  اعلام  هرمزگان طبق 

حال انجام است. 
   علــی اکبرشــیخی عنوان کــرد: تعدادی از 
 اساتید دریافت کننده واکسن سینوفارم دوز دوم 
واکســن خود را نیز دریافت کرده اند، اساتید 
دریافت کننده واکسن آسترازنکا عموما دوز اول 
را دریافت و با توجه به فاصله بیشــتر بین دوز 
اول و دوم منتظر رسیدن زمان مورد نظر جهت 

تزریق واکسن هستند.
  وی بــا بیــان این که به طور کلــی می توان 
گفت واکسیناســیون روند خوبی دارد، افزود: 
در خصوص واکسینه شــدن نیروهای شرکتی 
و عمرانــی که در حال انجام کار در دانشــگاه 
هرمزگان هستند، باید هماهنگی هایی صورت 

گیرد.
   شــیخی با اشــاره بــه اینکه ایــن موضوع 
خوشــبختانه شروع شــده اســت، ادامه داد: 
دانشــجویان با ثبــت نام در ســامانه ثبت نام 
خــود را انجام می دهند و در نوبت خود جهت 
 دریافت واکســن به محل مــورد نظر مراجعه 
می کنند. رئیس دانشگاه هرمزگان بیان کرد: به 
 عقیده بنده اگر روند واکسیناســیون تغییر نکند 
می توان گفت تا سه ماه آینده تمامی دانشجویان 
موفق به دریافت واکســن خواهند شد، هرچند 
تاریخ و زمان دقیق باید توسط  ستاد ملی کرونا 

اعلام شود.
  وی در خصوص برگــزاری کلاس های ترم 

پیش رو به صورت مجازی یا حضوری عنوان 
کرد: در حال حاضر تصمیم بر این است که در 
مقطع کارشناسی و همچنین در مقاطع تحصیلات 
تکمیلی و دکتری غیر از کلاس های کارگاهی 
 و آزمایشــگاهی که به صــورت حضوری با 
 رعایــت پروتکل های بهداشــتی باید برگزار 
شــوند، ســایر کلاس ها به صــورت مجازی 

خواهند بود.
   شــیخی همچنین در خصوص خوابگاه های 
این دانشــگاه افزود: برای دانشــجویان مقاطع 
تحصیلات تکمیلی و دکتری که برای شــرکت 
در کلاس های کارگاهی و آزمایشگاهی دارند، 
خوابگاه هــای ما آماده پذیرش دانشــجویان 
به شــکل هر دانشــجو در یک اتاق هستند.به 
گزارش ایسنا ؛ وی در پایان گفت: درخصوص 
امتحانات پایان ترم این دانشگاه تصمیم قطعی 
گرفته نشده است، اما به نظر می رسد برگزاری 
امتحانات به شکل ترکیبی حضوری و مجازی 

نیز امکان پذیر است.

رئیس دانشگاه هرمزگان خبرداد

 احتمال واکسیناسیون کامل دانشجویان دانشگاه هرمزگان 
تا سه ماه آینده

گروه خبر // مدیر بنادر و دریانوردی شــهید 
باهنر از پهلوگیــری بزرگترین لنج تجاری با 
ظرفیت دو هزار ۷۰۰ تن در بندر شهید باهنر 
خبر داد و گفت: برای نخســتین بار است که  
یک شناور بزرگ سنتی با این ظرفیت در بندر 

شهید باهنر پهلو دهی می شود .

   بــه گــزارش خبرنگار دریــا ، »حمیدرضا 
محمدحسینی تختی« تسهیل و تداوم صادارت 
 کالای غیــر نفتی و نیز بهره گیــری از تمامی 
ظرفیت های لجستیکی بنادر مرکزو  شرق استان 
را راهبرد اصلی فعالیتها تجاری در خلیج فارس 
و دریایی عمان برشمرد و اظهارداشت : با بستر 

مناسب و زیر ســاختهای ایجاد شده پهلودهی 
شــناورها با ابعاد بزرگتر یکی از رویکردهایی 
بود که درسال گذشته مورد توجه واقع گردید . 
وی ادامه داد: در نیمه بهمن سال گذشته با اتخاذ 
تدابیر ۳ فروند کشتی ۴۰ هزارتنی بطور همزمان 
در بندر شــهید باهنر پهلو دهی شد .حمید رضا 
محمد حسینی تختی بابیان اینکه برای اولین بار 
یک فروند لنج تجــاری با ظرفیت بارگیری دو 
هزارو ۷۰۰ تن در این بندر پهلودهی شد اظهار 
داشــت :  طول این شناور ۵۶  متر و عرض آن  
۱۷ متر است که قرار است پس از بارگیری بندر 
شــهید با هنر را به مقصد شرق آفریقا ترک کند 
. وی ادامــه داد: این لنج بــزرگ تجاری با ۲۱ 
نفر خدمه  کالاهــای صادراتی نظیر ماکارونی 
وحبوبات را بارگیری و پس از طی مســافتی 
حدود ۱۳۰۰ مایل، در یکی از بنادر شرق آفریقا 
پهلو خواهد گرفت . لازم بذکر است؛  بندر شهید 
باهنر  با آبخور ۱۱.۵ متر یکی از بنادر مهم کشور 
در امور صادرات نفتی و غیر نفتی و حمل و نقل 
مسافری  بشــمار آمده و نقش بی بدیلی را در 
اقتصاد دریاپایه و تجارت دریا برد ایفا می کند .

مدیر بنادر و دریانوردی شهید با هنر و شرق استان خبر داد 

پهلودهی  بزرگترین لنج تجاری برای اولین باردر بندرشهید باهنر  

روســتای بلبل آبــاد در بخــش مرکزی 
شهرستان بشاگرد هرمزگان واقع شده است 
با جمعیت قریب به ۱۰۰۰ نفر که این روستا 
دارای دو مدرسه شــبانه روزی پسرانه در 
مقاطع تحصیلی متوسطه اول و دوم می باشد 
مدرسه قائم آل محمد )ص( درسال ۱۳۷۵ 
توسط خیرین احداث و تاسیس شده و در 
حال حاضر با گذشت ۲۵سال از بهره برداری 
آن دچار ترک خوردگی و فرسودگی بسیار 
 زیاده شده و بیم از آن می رود که بطور ناگهانی 
قســمت هایی از آن فرو ریــزد و حوادث 
ناگواری خــدای ناکرده برای دانش آموزان 
رقــم بخورد البتــه بعداز زلزله ســال ۹۲ 

بشــاگرد کارشناسان ســازمان نوسازی و 
تجهیزات مــدارس طی بازدیــدی که از 
این آموزشــگاه به عمــل آورده اند موارد 
 فوق را تایید نمودند .اما متاسفانه با وجود 
پیگیری ها و مکاتبــات متعدد هنوز هیچ 
اقدامی جهت بازسازی و مرمت آن صورت 
نگرفته است.در این مدرسه دانش آموزانی 
از روســتاهای همجوار مشغول به تحصیل 
هســتند که به علت فرسودگی  زیاد برخی 
از والدیــن دانش آمــوزان هنگام ثبت نام 
فرزندانشــان با رویت مدرســه از ثبت نام 
خوداری کردند و فرزندان خود را در مدارس 
 دیگری که حتــی ۱۰۰ کیلومتر دور تر از 
خانه شان  بود  با این که کمتراز ۱۰ کیلومتر 
تا مدرسه قائم فاصله داشتند ثبت نام کردند.
مدرسه پیامبر اعظم)ص( )متوسطه دوم( با 
تعداد ۱۰۰ دانش آموز از ســال ۱۳۸۵ در 
روستا تاسیس شده  ولی با گذشت ۱۵ سال 
علیرغم پیگیری های متعدد ، اقدامی جهت 
 احداث ســاختمان آن صــورت نگرفته و 
دانش آموزان این آموزشــگاه در مدرسه 
راهنمایی که خود یک مدرســه فرســوده 
می باشــد به صورت ضمیمه مشــغول به 
تحصیل هســتند و به صورت مشترک از 

 فضای خوابگاهی اســتفاده می کنند ، لذا 
تقاضا مندیم از مسئولین محترم ،مدیر کل 
نوســازی مدارس اســتان هرمزگان،بنیاد 
علوی،ستاد اجرایی فرمان امام) ره ( و سپاه 
در این زمینه با ما همکاری لازم داشته باشند 
تا شاهد حوادث ناگواری برای فرزندانمان 

نباشیم . اهم مشکلات :
۱ مدارس متوسطه اول ۲۵ سال با ماسه 
محلی رودخانه روستا ساخته شده و الان 

کاملا فرسوده هست .

۲_ والدین دانش آمــوزان خود با دیدن 
مدرسه و ترک خوردگیهایش فرزندان خود 
را جای دیگری می برند حتی ۱۰۰ کیلومتر 
دورتر بخاطر تخریبی بودن درصورتی که 
۱۰ کیلومتر بیشــتر با این مدرسه  فاصله 

ندارند.
۳_ امکانات و لوازم مدارس کاملا فرسوده 

هست و نیاز به جایگزینی دارد
۵_ مدرســه پیامبر اعظم )ص( سال ۸۵ 
تاسیس شده ولی هیچ ساختمان و امکاناتی 

ندارد.
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